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SAK 48/18 ETABLERING AV BARNEHUS 

 

Saksopplysning  
Ordførar Solveig Vestenfor ynskjer at Regionrådet drøftar etablering av barnehus i Hallingdal 

eller nærare enn dagens ordning med Statens barnehus Sandefjord, som dekker fylka 

Buskerud, Vestfold og Telemark. 

 

Statens Barnehus er et tilbud til barn og ungdom som kan ha vært utsatt for, eller vært vitne 

til vold eller seksuelle overgrep, der det foreligger en politianmeldelse. Tilbudet er også for 

voksne med en psykisk utviklingshemming. Statens Barnehus gir også råd og veiledning til 

privatpersoner og offentlige instanser i anonyme saker som er uavklarte.  

 

Tidlegare vart avhøyr av barn gjennomført i lokala til Hallingdal tingrett i Nesbyen i det som 

vart kalla «dommaravhøyr» Etter ei lovendring er ikkje ein dommar lenger til stades. Avhøyr 

av barn frå Hallingdal blir tekne i Statens barnehus i Sandefjord i det som no har nemninga 

«tilrettelagt avhøyr», og som i realiteten er eit bevisopptak. Barnehuset er underlagt og blir 

styrt av politimeisteren. 

I fjor var 30 barn frå Hallingdal i slike avhøyr. 

 

Målet til Statens barnehus er å styrke barn og ungdoms rettstryggleik. Ein føresetnad er og at 

alle uavhengig av bustad skal ha eit likeverdig tilbod.   

 

Det er 11 barnehus i Norge. I tillegg er det oppretta forsøk med avdelingar på tre stader: 

- Avdeling i Mosjøen, under under Statens barnehus i Bodø 

- Avdeling i Førde, Statens barnehus Bergen 

- Avdeling Kirkenes, Statens barnehus Tromsø 

 

Pilotprosjektet med avdeling i Mosjøen vart oppretta i 2016 som det fyrste av sitt slag i 

distrikts-Norge. Ut frå det som er å finne i eInnsyn er evaluering førebels ikkje gjennomført. 

 

Evaluering gjennomført i 2012 peikar på nokre av problemstillingane.  
 

 

Vurdering 

Tilrettelagt avhøyr blir vurdert som ei godt system.  

Det er ei stor utfordring - avstand eller reisetid og den belastninga det medfører. Sandefjord – 

Gol er 250 km eller ca. 8 timar køyring, tur/retur. Dette er ei stor belastning fyrst og fremst for 

barna. I tillegg er det sjølvsagt både belastning og ressursbruk for alle involverte; avhøyrer, 

aktor, bistandsadvokat og barnevernet. Den store bekymringa er i forhold til barna og den 

ekstra belastninga dei blir utsatt for, i ein særdeles sårbar situasjon. 

 

Vedlagt notat (vedlegg 1) frå advokat Susanna Aschehoug peikar på dei vesentlege 

problemstillingane.  

 

Vedlegg 2 er ein presentasjon av barnehus i Sogn og Fjordane (Førde). 

 

Som vedlegg 3 mediaklipp (aug.-nov. 2018) syner er barnehus og avstandsulemper ein 

diskusjon som føregår fleire stader i landet, og det er kome i stand tre forsøksprosjekt.  

 

https://www.statensbarnehus.no/
https://www.statensbarnehus.no/barnehus/statens-barnehus-sandefjord/velkommen-til-barnehuset-i-sandefjord/
https://einnsyn.no/saksmappe?id=http%3A%2F%2Fdata.einnsyn.no%2Fnoark4%2FSaksmappe--972417793--3756--2018&jid=http%3A%2F%2Fdata.einnsyn.no%2Fnoark4%2FJournalpost--972417793--2018--3756--1--2018
https://www.regjeringen.no/no/dep/jd/org/styre-rad-og-utval/innstillinger/innstillinger-fra-utvalg/innstillinger-levert-i-2012/evaluering-av-statens-barnehus/id706118/
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I ei eventuell vidare vurdering om etablering av barnehus i Hallingdal eller nærare enn dagens 

ordning med Statens barnehus Sandefjord, vil m.a. følgjande tema vera aktuelle: 

- Nærare vurdering av situasjonen for Hallingdal, fordelar, ulemper  

- Aktuelle geografiske område for etablering av barnehus/avdeling  

- Evaluering av etablerte pilotar 

- Dialog med relevante partar 

 

Dersom det på dette tidspunktet skal arbeidast vidare med barnehus, bør det etter dagleg leiar 

sitt syn etablerast ei arbeidsgruppe med eit klart mandat. 

 

 

Hallingdal, 23.11.2018 

 

Knut Arne Gurigard 

Dagleg leiar 

 

 

Vedlegg 

1. Notat frå advokat Susanna Aschehoug  

2.  Presentasjon av barnehus i Sogn og Fjordane (Førde) 

3. Mediaklipp (aug.-nov. 2018) vedr. barnehus  



 

Rådmannssamling Solvorn 03.10.18 

Om Barnehus i Sogn og Fjordane 

oppstart av avdeling i Førde 

 
 Leder Kristin Konglevoll Fjell  



Barnehus- avdeling 

Førde i gang! 



Snart klart! 

• Starter med åpning 2 dager pr. uke. 

Tirsdag og onsdag 

 

• Fullverdig tilbud med tverrfaglig 

kompetanse  (14 + 3 ansatte) 

 



Åpning i går 2 oktober 
Bilder settes inn fra 2 oktober. 





Ganske fornøyde! 



Bergen, Hamar, Kristiansand, Tromsø, Trondheim, Oslo, 

Stavanger, Ålesund, Bodø, Sandefjord og Moss.  



3 avdelinger i Norge 

Mosjøen, Kirkenes, Førde 

 

Nøkkel til gjennomslag for behov hos oss i 

Vest 

 

• Lokalt engasjement 

• Sterke lokalpolitikere 

• Samarbeid og felles retning 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Grunnlag for behov for avdeling 

• Demografi og lang reisevei 

• Kunne gi likeverdig tilbud til barn i hele 

distriktet 

 

• Lette koordinering rundt arbeidet med 

tilrettelagte avhør og minske belastning med 

reisevei for barna 

 

 



Sunnfjord 
52 % 

Nordfjord 
28 % 

Sogn 
18 % 

Annet 
2 % 

2017  Tilrettelagt avhør 

 

Det ble i Sogn og Fjordane tatt 108 tilrettelagte avhør i 2016. I 2017 

ble det tatt 89 avhør av barn. Dette utgjør statistisk antall saker pr 

1000 barn 0 – 15 år i 2016 på 5 % og i 2017 4,2 %.  Dette er 

prosentvis antall tilrettelagte avhør per 1000 barn, pr. politidistrikt 

og er lavest i landet. 



Forventet effekt 

 

• Flere anmeldte saker ved tettere samarbeid med 
barnevernet og lokal tilstedeværelse 
 

• Redusere mørketall og øke avdekking av overgrep 
 

• Bedre lokalt samarbeid politi, barnehus, lokalt 
hjelpeapparat. 
 

• Bedre forebygging og behandling av barnas traumer 
gjennom mer kompetansedeling og samarbeid med 
lokalt hjelpeapparat, samt lettere tilgjengelig 
korttidsoppfølging fra Barnehuset 

 



Faglige forutsetninger- likeverdig tilbud 

 
• Ikke "A og B" barnehus 

 
• Fagmiljø – Tverrfaglig spisskompetanse 

 
• Tilhøre et større fagmiljø- Bergen  

 
• Grunntanken med Barnehus skal ivaretas ved avdelingen- 1 

dør for barnet 
 

• Pendling for personalet (1 fast ansatt konsulent/tekniker i 
Førde) 
 

• . 
 
 





Medisinske undersøkelser 
 

• Lege/sykepleier fra overgrepsmottaket 

 på Barnehuset, avdeling Førde 

    1 dag pr uke 

 

• Rettsmedisinske/medisinske 

     undersøkelser og  

 sosialpediatriske undersøkelser 

  

  

 

 

 



Tannhelse/rettsodontologiske 

undersøkelser 
• Tannlege 1 dag pr uke 

• Målet er både lege/ tannlege 

 undersøkelse for alle barn  

(fornærmede SO/VOLD) 



 

 

 
Samarbeid nasjonale retningslinjer 

Barnehuset skal bidra til god samhandling, gode 

tiltakskjeder og tilrettelegge for godt samarbeid med andre 

aktuelle hjelpeinstanser (…) Barnehuset skal koordinere 

involverte aktører, både før, under og etter avhør. 

Barnehusene skal utvikle samarbeid til beste for særlig 

sårbare fornærmede og vitner samt gi veiledning og 

formidle kunnskap til samarbeidspartnere og 

hjelpeapparatet innenfor sitt særskilte kompetanseområde  



Spørsmål til dere som rådmenn. 
Fra prosjektplan avdeling Førde: Samarbeid kommunal barneverntjeneste: 

Det arbeides med å utarbeide samarbeidsavtale med kommunale 
barneverntjenester i Sogn og Fjordane. Det vil bli sett hen til nye 
nasjonale rutiner for samarbeid politi og barnevern. Vi vil også 

videreutvikle samrådsmodellen for sikre evaluering og 
saksgjennomgang av enkeltsaker. Kommunal barneverntjeneste er 
representert i prosjektgruppen og valgt til å representere av øvrige 

barnevernledere i fylket.  
 

Hvor forankrer vi en slik 
samarbeidsavtale? 



Avdeling Førde- et løft for barna i Sogn 

og Fjordane 

 



Geir-Ketil reagerer på barnehus-nei: – Jeg er overrasket
Fremover –12. aug. 18:37
Av: Jan Westby

Varaordfører Geir-Ketil Hansen reagerer på det
som kommer fram i Fremovers artikkel om
Nordland politidistrikts nokså bastante nei til
å etablere et Barnehus i Narvik eller Ofoten.

Det er visepolitimester i Nordland, Heidi Kløk-
stad som svarer at det ikke er grunnlag for en slik
etablering. Det gjør hun i et brev adressert til Heidi
Eriksen Laksaa som respons på kommunalsjefens
uttalte bekymring for lang ventetid for barn og
unge som mulig er utsatte for vold eller overgrep.

Mildt sagt overrasket

Geir-Ketil Hansen (SV) sitter som representant for
Ofoten regionråd i det regionale politirådet for
Nordland politidistrikt. Blant medlemmene er net-
topp visepolitimester Heidi Kløkstad, representan-
ter for de andre regionrådene og fylkesrådsleder
Tomas Norvoll. Rådet ledes av politimester i Nord-
land, Tone Vangen. Hun var også var den som
tok initiativet til opprettelsen av rådet som er et
supplement til de politirådene som finnes lokalt.

Les også
Kommunen bekymret: Vil ha barnehus i Ofoten

– får nei
– Saken angående etableringen av et Barnehus

i Narvik eller Ofoten-regionen har vært oppe til
diskusjon i det regionale rådet så vel som i det
lokale politirådet, så jeg er overrasket over at det
konkluderes allerede nå, sier Hansen.

Venter på evaluering

– Det forundrer meg at det foreligger en slik ut-
talelse før en bebudet evaluering skal ligge på
bordet i september – basert på blant annet de er-
faringer man har med Barnehuset i Mosjøen.

Pilotprosjektet på Helgeland er en del av Barne-
huset i Bodø, ble opprettet i 2016 og var det første
av sitt slag i Distrikts-Norge. Daværende justismin-
ister Anders Anundsen utelukket ikke den gang at
det kan åpnes for flere lignende prosjekter andre
steder i landet.

Det har latt vente på seg.

Dårlig kommunikasjon
– Det er hevet over enhver tvil at kommunikasjo-
nen med Bodø er svekket etter nedleggelsen av
flyplassen på Framnes, og det skisserte alterna-
tivet med reiser til Oslo anser jeg ikke som særlig
aktuelt, understreker varaordføreren.

– Vi sliter med de samme utfordringene som
de gjør på Helgeland med den belastningen det er
for barn og ledsagere å komme seg til og fra.

– Og må få til en ordning som er bedre enn den
eksisterende, primært ved at de som skal gjennom-
føre avhør med barn og unge som har vært utsatt
for eller vært vitne til vold eller seksuelle overgrep
kommer hit, påpeker Hansen.

– Jeg vil ta denne saken opp på førstkommende
møte i det regionale politirådet og etterlyse den
forespeilede evalueringen av den desentraliserte
modellen i Mosjøen.

– Først etter at den er behandlet skal det kon-
kluderes med om vi skal ha en desentralisert løs-
ning i Nordland, avslutter Geir-Ketil Hansen.

Les også
– En alvorlig sedelighetssak
Les også
Mer politi for å bekjempe overgrep mot barn
Hva er et politiråd?
I 2007 begynte såkalte politiråd å komme på

plass i de enkelte kommuner gjennom en instruks
fra Politidirektoratet om at politidistriktene skulle
ta initiativ til et mer formalisert samarbeid mellom
politi og kommune. I utgangspunktet er ordningen
frivillig, men nær sagt alle kommuner i Norge har
inngått et formalisert samarbeid med det lokale
politiet, og er per i dag en godt etablert arena
for samarbeid. Hensikten med innføringen av poli-
tiråd var å styre det kriminalitetsforebyggende ar-
beidet, gi kommunale myndigheter mulighet til
å komme med nyttige innspill til politiets priori-
teringer og planlegging. Og å iverksette kunnskap-
srettede strategier og tiltak.

Alle saker som er strategisk viktige for sam-
spillet mellom kommune og politi skal behandles
i politirådet, men ikke enkeltsaker. Typiske saks-
felter for politirådet kan dreie seg om oppvekst
og levekår, SLT (Samordning av lokale rus og
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kriminalitetsforebyggende tiltak), barn og ung-
dom, barnevern, fritid, organisert kriminalitet, or-
denssituasjonen, planlegging av fysiske omgivelser,
trafikkforhold og samferdsel, forhold rundt skjenk-
ing og utelivsbransjen, narkotikasituasjonen, inte-
greringsspørsmål, prostitusjon og menneskehan-
del samt store arrangementer der politiet skal in-
volveres.

Kilde: politiet.no
Hva er Statens Barnehus?
Statens Barnehus er et tilbud til barn og ung-

dom som kan ha vært utsatt for, eller vært vitne
til vold eller seksuelle overgrep, der det foreligger
en politianmeldelse. Tilbudet er også for voksne
med en psykisk utviklingshemming. Statens Barne-
hus gir også råd og veiledning til privatpersoner
og offentlige instanser i anonyme saker som er
uavklarte. Alle som er usikre på eller har mistanke
om at barn eller ungdom kan være utsatt for vold

eller seksuelle overgrep kan ringe et Barnehus for
å søke råd. Barn eller ungdom som selv blir utsatt
kan også ringe.

Såkalte dommeravhør av barn under 16 år,
eller personer med psykisk utviklingshemming,
skjer helst på et av Statens Barnehus for at barn
skal slippe å møte i retten. Dommeravhør betyr
ikke at det er dommeren selv som avhører barnet.
Det er politibetjenter som er skolert i avhør av barn
som gjør dette. Barnet ser som regel ikke de andre
aktørene. Selve avhøret tas opp på film, og filmen
blir vist i rettssaken som bevis.

Det er foreløpig opprettet 11 barnehus i Norge.
Det er opprettet 11 barnehus i Norge. De ligger i
Bergen, Hamar, Tromsø, Trondheim, Kristansand,
Oslo, Stavanger, Ålesund, Bodø, Sandefjord og
Moss.

Kilde: statensbarnehus.no

Kommunen bekymret: Vil ha barnehus i Ofoten – får nei
Fremover –10. aug. 10:21
Av: Jan Westby

I et brev adressert til politimester Tone Vangen
i Nordland politidistrikt ønsker Narvik kom-
mune dialog om å kunne etablere en Barnehus-
satellitt i Ofoten-regionen.

Et barnehus er et tverrfaglig kompetansesenter
med tilbud til barn, ungdom og voksne utvikling-
shemmede når det er mistanke om at de kan ha
vært utsatt for eller vært vitne til vold eller sek-
suelle overgrep. Det nærmeste befinner seg i Bodø.

Brevet som er undertegnet av kommunalsjef
Heidi Eriksen Laksaa uttrykker bekymring for lang
ventetid for barn og unge som mulig er utsatte for
vold eller overgrep. Videre står det at Narvik kom-
mune hvert år leverer mellom 30 til 50 meldinger
til politiet som omhandler mistanke om at barn
og unge er ofre for overgrep. Barnevernstjenesten
har nå over 15 saker der man avventer politiets
etterforskning.

Laksaa berømmer politiet lokalt for god dialog
og likeledes et godt samarbeid. Og at det gode
samarbeidet og den tette dialogen er av stor vik-

tighet i saker der det er knyttet store bekymringer
til barns omsorgssituasjon. Men at det alene ikke
løser selve problemet som er manglende kapasitet i
etaten forsterket av lang reisetid til nærmeste sted
for tilrettelagte avhør i regi politiet – som altså er
Statens barnehus Bodø.

Den krevende ressurssituasjonen ved Narvik
politistasjon resulterer i uønskede konsekvenser
og kommunalsjefen ber politimesteren i Bodø vur-
dere grep som kan avhjelpe situasjonen.

Vurderes ikke
Når det gjelder spørsmålet om det er mulig å
opprette en egen underavdeling av barnehuset i
Narvik, er det visepolitimester Heidi Kløkstad som
svarer at det ikke er grunnlag for dette. Videre at
det erfaringsmessig bør være snakk om et antall av
80–100 saker før man eventuelt vurderer en egen
underavdeling.

Kløkstad, med erfaring fra tjeneste i Narvik,
skriver også i sin orientering til kommunen at
bemanningen ved barnehuset i Bodø er økt med
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virkning fra høsten 2017, slik at det per i dag ikke
er unødig ventetid. Samt at det er etablert rutiner
tilpasset tilreisende, enten de kommer fra Narvik,
Lofoten eller Vesterålen. Visepolitimesteren viser
også til muligheten for å benytte seg av barnehuset
i Oslo som et alternativ.

Mangler ressurser
Topplederen i politiet presiserer at grov vold og
seksuelle overgrep mot barn har høyeste prioritet
i Nordland politidistrikt, men innrømmer også at
arbeidsoppgavene innenfor dette fagfeltet er mer
omfattende enn politiets ressurser skulle tilsi. Og at
de på grunn av store straffesaker i Ofoten og bånd-

lagte ressurser i forbindelse med etterforskningen
i den såkalte Tysfjord-saken ikke har klart å oppret-
tholde tilstrekkelig kapasitet i øvrige saker. Det til
tross for at Narvik politistasjon siden 2016 har hatt
etterforskere med hovedansvar for grov vold og
seksuelle overgrep mot barn.

Visepolitimesteren viser til politireformen og
at det via denne er iverksatt en rekke ulike tiltak
som på sikt vil heve kvaliteten og effektiviteten
i etterforskningen, herunder rett prioritering av
etterforskningsinnsats med kompetente medarbei-
dere så tidlig som mulig i straffesaker.

Men at mulighetene til å øke kapasiteten med
mer personell er begrenset.

Andre kildereferanser
Fremover, side 8 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 09. aug. – 03:00

Prioritér barnevernet
Hamar Arbeiderblad, side 16 –24. nov.

16 DEBATT HA LØRDAG 24 . NOVEMBER 2018

Jeg kjenner ingen som
er for abort. Men
mange kvinner er
glad for at de har rett
til selvbestemt abort
når livssituasjonen
ikke åpner for et
annet valg.

■ MENINGER
Randi Vingerhagen

«Sorteringssamfun-
net» handler ikke
bare om høytfun-
gerende barn med

Downs syndrom. Barn med dette
kromosomavviket fødes like for-
skjellige somandre. Jeg har arbeidet
i en institusjon for de dårligst fun-
gerende barna som trenger døgn-
kontinuerlig pleie og medisinsk
oppfølging.

■ Så følger alle de andre skadene
alle andre fostre kan ha. Det er
hjerteskjærende å ha erfart livet til
noen av disse barna. Naturen kan
være ufattelig rå.

■ Etter kontakt med foreldre er
min erfaring: Da barnet først var
født, gjorde mor det som sto i hen-

nes makt for å ta hånd om barnet. I
ettertid sa mange at det hadde vært
bedre for barnet å avbryte svanger-
skapet. Å oppleve utslitte foreldre
som måtte overlate barna til en
institusjon, er himmelstormende
vondt. Men foreldrene maktet ikke
mer.

■ Noen leter etter et absolutt svar,
at det skal finnes et svar som iva-
retar alle hensyn. Abort er en slik
situasjon der det er umulig. Kvin-
ner står overfor å velge det minst
vonde.

Når kvinner tar abort, er det of-
test i kjølvannet av fortvilelse og tå-
rer. Etter aborten følger tårer og for-
tvilelse over at det var abort som
var det mulige alternativet.

■ Fortvilelsen etter aborten blir
brukt som et argument for at kvin-
ner ikke helt har forstått hva de
gjennomførte. Nei. Fortvilelsen er
oftest en naturlig sorgreaksjon et-
ter ikke å kunne føde barnet. Noen
kvinner er lettet. Hvorfor? Fordi
kvinner har ulike forutsetninger for
å kunne ta hånd om et barn, skadet

eller ikke. Det er disse forutsetnin-
gene vi må ta tungt inn over oss. Å
overkjøre kvinners vurdering av
egen livssituasjon, er det samme
som å innføre abortnemndene
igjen. Dit skal vi ikke.

■ Jeg intervjuet et foreldrepar som
hadde fått et meget skadd barn. Av
religiøse grunner hadde de valgt å
få barnet. De trodde det verste had-
de skjedd da de forsto hvilke store
hjelpebehov deres barn hadde. De
ba om hjelp. Men da erfarte de at
de sto foran en årelang kamp mot
byråkrati og helsevesen for hvert
behov som kom. Til slutt kontaktet
foreldre avisen og blottstilte sitt liv.
Da fikk de sånn noenlunde hjelp.

■ Dette opplevde jeg stadig, å kun-
ne hjelpe ett tilfelle. Men vissheten
gnagde: Hva med alle de andre som
opplevde det samme, men som
ikke orket å stå frem?

■ Det er dette KrF og andre po-
litikere må ta ansvar for om de vil
bekjempe «sorteringssamfunnet»
– og å få ned aborttallene. Bygg so-
lide avlastningstiltak, forenkle by-
råkratiet og styrk økonomien som
gjør det mulig å velge barnet. Først
da, og bare da, kan KrF og andre
parti ha etikken og troverdigheten
i behold.

Ingen er for abort

KRF:Utfordringer til spesielt Kristelig Folkeparti, hermed de to nestlederneOlaug
Bollestad ogKjell Ingolf Ropstad. FOTO: HÅKONMOSVOLD LARSEN, NTBSCANPIX

■ I 1960- og 70-åra var det steile
fronter for og mot abort husker vi
som har noen år på oss. Det var
spesielt kirkens menn som var
opptatt av seksualmoral og gikk
mot prevensjonsopplysning for an-
dre enn ektefolk. Det var en kirke
som besto av et mannsdominert bi-
spekollegium. De hadde nok ingen
berøringspunkter med en sosialt
orientert bevegelse for selvbestemt
abort, skulle en tro.

■ Det var også en kirke mot arbei-
derbevegelsen, husker jeg rett. Det
var jo helst fra den krav om selvbe-
stemt abort kom. En må beundre de

kvinner som sto frem i saker for å
avkriminalisere abort, sikre «uekte
barns» rettigheter og forsvare bruk
av prevensjon. Slikt kunne bli sett
på som skammelig. Ville en ikke ha
flere barn var avholdenhet det rik-
tige. Katti Anker Møller vokste opp
på Norges første folkehøyskole, Sa-
gatun i Hamar. Interessen for pre-
vensjon og selvbestemt abort fikk
hun etter at moren døde bare 55 år
gammel. De siste årene til moren
hennes var preget av angst for nye
graviditeter, hun hadde født 11 barn.

■ I 1902 stiftet Katti landets før-
ste hjem for ugifte mødre og deres

barn, den gang kalt «uekte barn».
Dette møtte sterk motstand fra
kristne miljøer. De mente at dette
var et forsvar for «synd og falne
kvinner». Sammen med svogeren,
advokat Johan Casberg, utformet
Katti Anker Møller (1868–1945) den
nye loven som skulle sikre «uekte
barn» de samme rettigheter som
barn født innenfor ekteskap. Hun
arbeidet for innføring av mors-
trygd, og stiftet det første mødre-
hygienekontoret i Norge (Oslo 1924)

■ Jeg må også nevne Elise Otte-
sen Jensen (1886-1973), datter av
en prest på Jæren. Hun var nr. 17 i

en søskenflokk på 18. En søster av
henne tok livet sitt etter et svan-
gerskap utenfor ekteskap. Hun ble
sendt bort for å føde, det var for
skamfullt for presten å ha henne
hjemme. Elise flyttet til Sverige
med sin ektemann og leverte en
stor innsats, spesielt for preven-
sjonsopplysning. I 1933 stiftet hun
Riksforbundet for seksuell opplys-
ning, som hun var formann for helt
til 1959. Derfor stor takk til kvinner
som har vist veg.
Anna Kathrine Kristiansen

ABORTLOVEN

Stor takk til kvinner som har vist veg

■ FO, som organiserer de
fleste ansatte i kommunalt
barnevern, ba om 250 mil-
lioner til nye barnevernsstil-
linger på landsbasis. I Hed-
mark ville dette bidratt med
helt nødvendige nye stillin-
ger. Budsjettforliket mellom
regjering og KRF svarer med
null – 0 – kroner.

■ God bemanning er avgjø-
rende for å sikre et faglig for-
svarlig barnevern. Barna og
familiene som trenger hjelp
fra barnevernet fortjener et
godt og forsvarlig tilbud. Det
sier seg selv at det koster
penger, men ved manglende
satsing i nåtid vil det på sikt
bli større konsekvenser, både
menneskelig og samfunnsø-
konomisk.

■ Vi har lenge pekt på at
flere nye stillinger kan løse
noen av utfordringene bar-
nevernet står i. Ukentlig får
FO Hedmark meldinger fra
barnevernsansatte i kom-
munene om at de er for få
til å gjøre et forsvarlig ar-
beid. Ansatte i barnevernet
står daglig overfor krevende
valg med stor betydning for
barn og foreldre som har det
vanskelig.

■ Vi vil likevel trekke fram
det positive i at det settes av
mer midler til arbeid med
vold og overgrep mot barn
og at Statens barnehus får 10
millioner kroner ekstra.

■ FO Hedmark vet at mange
Hedmark-kommuner sliter
med svak økonomi. Likevel;
uavhengig av budsjettforli-
ket på Stortinget bør kom-
munale barnevernstjenester
styrkes.
Olav Neerland
Fylkesleder FO Hedmark

STATSBUDSJETTET

Prioritér
barne-
vernet

Statsbudsjettet FO,
som organiserer de
fleste ansatte i kom-
munalt barnevern,
ba om 250 mil-
lioner til nye barn-
evernsstillinger på
landsbasis.

I Hedmark ville
dette bidratt med helt
nødvendige nye still-
inger. Budsjettforliket
mellom regjering og KRF svarer med null – 0 –
kroner.

God bemanning er avgjørende for å sikre et
faglig forsvarlig barnevern. Barna og familiene
som trenger hjelp fra barnevernet fortjener et godt
og forsvarlig tilbud. Det sier seg selv at det koster
penger, men ved manglende satsning i nåtid vil det

på sikt bli større konsekvenser, både menneskelig
og samfunnsøkonomisk.

Vi har lenge pekt på at flere nye stillinger
kan løse noen av utfordringene barnevernet står
i. Ukentlig får FO Hedmark meldinger fra barnev-
ernsansatte i kommunene om at de er for få til å
gjøre et forsvarlig arbeid. Ansatte i barnevernet
står daglig overfor krevende valg med stor betyd-
ning for barn og foreldre som har det vanskelig.

Vi vil likevel trekke fram det positive i at det
settes av mer midler til arbeid med vold og over-
grep mot barn og at Statens barnehus får 10 mil-
lioner kroner ekstra.

FO Hedmark vet at mange Hedmark-
kommuner sliter med svak økonomi. Likevel;
uavhengig av budsjettforliket på Stortinget bør
kommunale barneverntjenester styrkes.

Olav Neerland
Fylkesleder FO Hedmark
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Animasjonsfilmer på samisk til barn om seksuelle overgrep
Radio Nordkapp – Lokal –20. nov. 16:00
Av: Bjørn Magne Solvik

Mandag var det ver-
densdagen for fore-
bygging av overgrep
mot barn, en dag
med premiere på
«Kroppen min eier
jeg» på samisk.

Mandag 19.
november, på verdens-
dagen for forebygging
av overgrep mot barn,
ble «Kroppen min eier
jeg» lansert på tre
samiske språk på NRK
Sápmi.

«Kroppen min eier jeg» er en animasjonsserie
for barn i fire episoder, som gir barn kunnskap om
hva overgrep er, at det er ulovlig, og hvor de kan
få hjelp. TV-serien fikk Gullruten 2018 for beste
barne- og ungdomsprogram sammen med NRKs
temadager. Den fikk også bronsemedalje i Prix Je-
unesse International, som regnes som den mest
prestisjetunge prisen for barne- og ungdomspro-
grammer internasjonalt, og er nominert til Emmy.
Filmene ble tilgjengelige på NRK Sápmis nettsider
mandag 19. november, og ble vist på TV på TV på

Nord-samisk 19. og 20. november. Redd Barna har
laget tilhørende informasjons- og undervisnings-
materiell på Nord-Samisk.

–Mange voksne føler seg usikre på hvordan
de kan snakke med barn om seksuelle overgrep.
Filmene og veiledningsheftet gjør det enklere å
begynne å snakke om temaet, slik at barn får vik-
tig kunnskap om hva overgrep er, at det er ulovlig,
og hvor de kan få hjelp. Nå er endelig dette materi-
alet tilgjengelig på samisk også, sier seksjonsleder
i Redd Barna, Thale Skybak.

De siste årene har Redd Barna hatt fokus på
seksuelle overgrep mot barn. For ett år siden
lanserte NRK Super og Redd Barna animasjonsse-
rien «Kroppen min eier jeg» for å lære barn om
seksuelle overgrep. Over hele landet har barn har
sett filmene på TV eller på nett, og skoler over
har vist filmene og tatt i bruk Redd Barnas under-
visningsopplegg. Politiet, barnehus og barnevern
forteller at barn melder ifra og får hjelp etter å
ha sett filmene hjemme eller på skolen. Når man
vet at det i utgangspunktet tar 17 år fra et barn
opplever et seksuelt overgrep til at de forteller om
det, så viser dette virkelig hvor viktig det er at barn
får informasjon, ifølge en pressemelding fra Redd
Barna.

Barnehuset blir permanent i Mosjøen: – Rundt 100 over-
grepssaker med barn på Helgeland i fjor
Rana Blad – Nyheter –20. nov. 07:59
Av: Rana Blad

POLITIET: Christina Sørensen hos politiet har
avhørt de aller fleste av barna som har vært ut-
satt for vold og overgrep på Helgeland. Foto:
Toril Risholm

[ HELGELENDINGEN ] – Det er ennå ikke fattet
et endelig vedtak på at barnehuset blir permanent
i Mosjøen, men alt tyder på det.

Det er Siv Anita Bjørnsen som kan opplyse
dette – og hun vet nok hva hun snakker om et-
tersom hun er leder for Statens barnehus i Bodø.

Politiet – en viktig aktør

Barnehuset i Mosjøen ble opprettet for to år siden
som en prøveordning, og er en avdeling under
Statens barnehus i Bodø. Det finnes til sammen
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11 slike barnehus i Norge, men Mosjøen var den
første som fikk opprettet en underavdeling. Nå er
prøvetida over, og barnehuset er kommet for å bli
i Mosjøen. Men ikke nok med det. Ordninga har
vært så vellykket at staten nå nylig har opprette
to liknende avdelinger, ett i Førde og det andre i
Kirkenes.

– Det er flere grunner til suksessen i Mosjøen,
slår Siv Anita Bjørnsen fast til Helgelendingen :

– Det skjer dessverre mye vold og mange over-
grep mot barn på Helgeland. Politiet lokalt har
også ytret et sterkt ønske om at barnehuset må få
fortsette.

Eksplosjon av overgrepssaker
Siv Anita Bjørnsen nærmest jubler på i telefonen
fra Bodø. For selvsagt er dette kjekt for Mosjøen,
men det betyr aller mest for barna. Statens barne-
hus er nemlig et tilbud til barn, ungdom og voksne
utviklingshemmede som har vært utsatt for vold
og seksuelle overgrep – eller der det er mistanke
om det. Den fortsatte eksistensen av Barnehuset i
Mosjøen vil bety en økende trygghet for barn og
unge.

Men det er ikke bare på Helgeland det skjer
overgrep. Det har skjedd en voldsom økning i Nord-
land når det gjelder antall barn i alderen tre til

16 år som har vært utsatt for vold og overgrep.
2014 var det første hele året barnehuset i Bodø
var i drift, og da ble det registrert 137 saker. Men i
fjor, tre år seinere, var antallet kommet opp i 450
såkalte tilrettelagte avhør av barn.

Har gjennomført 111 avhør
En av dem som kjenner best til situasjonen for
disse barna på Helgeland, er Christina Sørensen
ved politihuset i Vefsn.

Hun har avhørt de aller fleste av disse barna.
Ja, faktisk mer enn det. I fjor gjennomførte hun
111 avhør på Barnehuset.

– Et knapt flertall av disse sakene dreier seg
om vold. Mange av disse barna har levd i det som
best kan karakteriseres som et voldsregime. Of-
te utført av nær familie, enten det nå er mor, far
eller begge deler – eller søsken og andre slekt-
ninger. Det samme med seksuelle overgrep. Det
er sjelden det er fremmede personer som står bak.
I de aller fleste tilfellene er det familie eller nær
omgangskrets, sier hun.

En annen urovekkende tendens, er nettbaserte
overgrep. Det skjer også på Helgeland, og som
regel er et stort antall barn berørt når saken først
blir avslørt og kommer opp. De fleste nettover-
griperne er menn.

Andre kildereferanser
Helgelendingen, side 2 – 3 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 19. nov. – 03:17
Helgelendingen – Nyheter . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 18. nov. – 19:27
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– Det er en lang reise til Ålesund for et barn som ikke er
forberedt på det
Tidens Krav, side 10 –16. nov.
Av: Tore Dyrnes

10 TIDENS KRAVFredag 16. november 2018NYHETER

FOLK
Har du tips til bysida?
Ring 71 5 70 000 eller send en
e-post til redaksjonen@tk.no

i forbifarten

Meteorologene melder om 
unormalt mildt vær i Norge. På 
Nordvestlandet blir det fram 
mot helgen over 15 plussgra-
der enkelte steder.

– Dette er ikke vanlig kost i 
nesten andre halvdel av 
november. Det er mildt over 
hele landet, sier statsmeteoro-
log Rafael Escobar Løvdahl.

Vestlandet får mildt vær 
med sønnavind, kuling på 
kysten og regn av og til.

– Når vi nå er ferdig med 
torsdag blir det mindre nedbør 
og perioder med sol. Bergen 
får for eksempel 10-12 
plussgrader med litt nedgang i 
temperaturen søndag.  NTB

Unormalt mildt 
vær i vente på 
Nordvestlandet

Sørgående hurtigrute fredag er 
Kong Harald, mens Nordnorge 
er nordgående. Kullkranen: 
Ideal, Ro-Ro Rampen: Far 
Sapphire, Devoldholmen: Far 
Sigma, Vågekaia: Multi Safety, 
Storkaia: Ocean Observer, 
Ocean Reliance, Bourbon 
Arctic, Mørekaia: Angvik, Grip 
Tank, Hjelm Waage, Piren/
Flytepontonger: Framnæs, 
Rapp, Likvoren: Erik Bye, 
Vestbase: Island Constructor, 
Torsborg, Bourbon Arctic, 
Normand Leader, Viking Prince, 
Troms Arcturus, Ocean Art, 
Aibel: Tingvoll, Sunnfjord, Hitra 
Kysthavn: Jøsnøya Gåsø Jarl, 
GC Rieber Oil – Alnæs: Freyja, 
Kristiansund Mekaniske: Polar 
Atlantic, Fiskebank 1, Atlantic 
Sea, Bulk Trans, Marthinussen 
(Steinar Haltbakk): Haltbakk 
Bergen, Sandstad Fergekai: 
Oljevern 01, Hjelkremkaia: 
Bjugna, Braken, Kar, Skretting 
Averøy Eidsvaag Vega, 
Eidsvaag Polaris, Eidsvaag 
Pioner, Høgset-Terminalen: Sif 
W, Hydro Sunndal: Transfighter, 
Vikan Smøla: Enabler 2, 
Bremsnesfjorden/Freifjorden/
Årsundfjorden/Dalasundet/
Talgsjøen/Halsafjorden/
Hemnefjorden: Fluvius Teign, 
Dyrnesvågen Baholm, Aure, 
Brattvær, Dyrnesvåg, Averøy 
Industripark (Biowood): 
Regalia. 

HAVN OG BRYGGE

Advokater i Kristiansund 
støtter Senterpartiets 
forslag om at Kristian-
sund skal få en under- 
avdeling av barnehuset  
i Ålesund.

TORE DYRNES 
tore.dyrnes@tk.no

Wenche Brandstad og Ken-
neth A. Leren er begge faste 
bistandsadvokater. De følger 
begge tilrettelagte avhør i Åle-
sund rundt regnet en gang per 
uke.

– Det er en lang reise for et 
barn som ikke er forberedt på 
dette. Ofte er de hentet direk-
te på skolen eller i barneha-
gen. Så er det over tre timer 
reise før de kommer fram. Er 
det søsken, så risikerer den 
ene å vente et par timer i Åle-
sund før det blir vedkommen-
des tur, sier Kenneth A. Leren.

Jenny Klinge, som sitter i 
Stortingets justiskomité for 
Senterpartiet, har tidligere 
opplyst at de har lagt inn 5 
millioner i sitt alternative 
statsbudsjett for 2019 til eta-
blering av en underavdeling 

av barnehuset i Ålesund loka-
lisert til Kristiansund.

– Per i dag er det veldig stor 
avstand til oppfølging av og 
avhør for barn og unge som 
har opplevd vold og overgrep 
fordi det ikke finnes noe bar-
nehus mellom Trondheim og 
Ålesund, sa Klinge til Tidens 
Krav søndag.

Kompetansesenter
Statens barnehus i Ålesund er 
en del av Møre og Romsdal 
politidistrikt. Det ble åpnet 
for seks år siden. Personalet er 
sivilt ansatte med barnefaglig 
spisskompetanse. Barnehuset 
er et tilbud til barn og ungdom 
under 16 år når det er mistan-
ke om at de kan ha vært utsatt 
for eller vært vitne til vold el-
ler seksuelle overgrep. Tilbu-
det gjelder også voksne med 
psykisk utviklingshemming.

– For den nordre delen av 
Nordmøre som Surnadal og 
Rindal, foregår avhørene gjer-
ne i barnehuset i Trondheim. 
For øvrige kommuner, skjer 
de i Ålesund. Det betyr en rei-
se på 3–4 timer sammen med 
fremmede hver vei. Slike til-

rettelagte avhør vil alltid være 
en belastning, men her får 
barna en tilleggsbelastning på 
grunn av lang reisevei. Det 
kan gå ut over kvaliteten på 
avhøret fordi de er trøtte og 
slitne etter reisen, sier Brand-
stad.

Advokat Magnhild Meringen 
er enig.

– Underveis blir de klar over 
hva det de sier kan bety. Da 
kan hjemturen ofte bli lang og 
tung, sier Meringen.

Roser kompetansen
Hun legger til: 

– Man skal heller ikke glem-
me den store belastningen sli-
ke avhør er for foreldrene. På 
grunn av reiseavstanden er til 
dels små barn borte lange da-
ger, ofte uten at foreldrene er 
varslet på forhånd.

Leren roser kompetansen 

hos dem som forestår avhøre-
ne.

– Politifolkene som gjør det-
te, er veldig dyktige, og jeg fø-
ler barna er godt ivaretatt. 
Men av og til kan det bli snakk 
om enda et avhør, og da blir 
det ei ny lang reise. Barnehu-
set tilbyr også barna oppføl-
ging etter avhørene, men si-
den reiseavstanden er så stor, 
blir oppfølgingen vanskelig å 
gjennomføre, sier Leren.

De tre advokatene er enige 
om at resultatet er at barn 
med lang reiseavstand ikke får 
så tett oppfølging som barn 
som bor i nærheten av barne-
huset.

Et bra innspill
Steinar Reiten som represen-
terer Kristelig Folkeparti på 
Stortinget, synes innspillet fra 
Klinge er bra.

– Vi har laget vårt budsjett 
som vi nå forhandler med re-
gjeringen om. Da kan vi ikke 
legge inn noe nytt, men dette 
er absolutt et forslag jeg kan ta 
med meg videre og se på ved 
en senere anledning, sier Rei-
ten.

– Det er en lang reise til Ålesund for 
et barn som ikke er forberedt på det

STØTTER BARNEHUS: Advokatene Wenche Brandstad (fra venstre), Kenneth A. Leren og Magnhild Meringen ønsker at Kristiansund 
kan få en underavdeling av barnehuset i Ålesund. – Det er en for lang reise for små barn, sier de tre.
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FIN UTSIKT: En 
høstdag i Folkeparken 
i Kristiansund.   
 FOTO: MARITA 
 LANGE MJØNES

"
Her får barna en 
tilleggsbelast-
ning på grunn 

av lang reisevei.
WENCHE BRANDSTAD
Advokat

Advokater i Kristian-
sund støtter Senter-
partiets forslag om
at Kristiansund skal
få en underavdeling
av barnehuset i Åle-
sund.

Wenche Brandstad
og Kenneth A. Leren
er begge faste bis-
tandsadvokater. De føl-
ger begge tilrettelagte
avhør i Ålesund rundt regnet en gang per uke.

– Det er en lang reise for et barn som ikke er
forberedt på dette. Ofte er de hentet direkte på
skolen eller i barnehagen. Så er det over tre timer
reise før de kommer fram. Er det søsken, så risik-
erer den ene å vente et par timer i Ålesund før det
blir vedkommendes tur, sier Kenneth A. Leren.

Jenny Klinge, som sitter i Stortingets
justiskomité for Senterpartiet, har tidligere op-
plyst at de har lagt inn 5 millioner i sitt alternative
statsbudsjett for 2019 til etablering av en under-
avdeling av barnehuset i Ålesund lokalisert til
Kristiansund.

– Per i dag er det veldig stor avstand til oppføl-
ging av og avhør for barn og unge som har opplevd
vold og overgrep fordi det ikke finnes noe barne-
hus mellom Trondheim og Ålesund, sa Klinge til
Tidens Krav søndag.

Kompetansesenter
Statens barnehus i Ålesund er en del av Møre

og Romsdal politidistrikt. Det ble åpnet for seks år
siden. Personalet er sivilt ansatte med barnefaglig
spisskompetanse. Barnehuset er et tilbud til barn
og ungdom under 16 år når det er mistanke om
at de kan ha vært utsatt for eller vært vitne til
vold eller seksuelle overgrep. Tilbudet gjelder også
voksne med psykisk utviklingshemming.

– For den nordre delen av Nordmøre som Sur-
nadal og Rindal, foregår avhørene gjerne i barne-

huset i Trondheim. For øvrige kommuner, skjer de i
Ålesund. Det betyr en reise på 3 – 4 timer sammen
med fremmede hver vei. Slike tilrettelagte avhør
vil alltid være en belastning, men her får barna en
tilleggsbelastning på grunn av lang reisevei. Det
kan gå ut over kvaliteten på avhøret fordi de er
trøtte og slitne etter reisen, sier Brandstad.

Advokat Magnhild Meringen er enig.
– Underveis blir de klar over hva det de sier

kan bety. Da kan hjemturen ofte bli lang og tung,
sier Meringen.

Roser kompetansen
Hun legger til:
– Man skal heller ikke glemme den store be-

lastningen slike avhør er for foreldrene. På grunn
av reiseavstanden er til dels små barn borte lange
dager, ofte uten at foreldrene er varslet på forhånd.

Leren roser kompetansen hos dem som forestår
avhørene.

– Politifolkene som gjør dette, er veldig dyktige,
og jeg føler barna er godt ivaretatt. Men av og til
kan det bli snakk om enda et avhør, og da blir det ei
ny lang reise. Barnehuset tilbyr også barna oppføl-
ging etter avhørene, men siden reiseavstanden er
så stor, blir oppfølgingen vanskelig å gjennomføre,
sier Leren.

De tre advokatene er enige om at resultatet
er at barn med lang reiseavstand ikke får så tett
oppfølging som barn som bor i nærheten av barne-
huset.

Et bra innspill
Steinar Reiten som representerer Kristelig

Folkeparti på Stortinget, synes innspillet fra Klinge
er bra.

– Vi har laget vårt budsjett som vi nå forhan-
dler med regjeringen om. Da kan vi ikke legge inn
noe nytt, men dette er absolutt et forslag jeg kan ta
med meg videre og se på ved en senere anledning,
sier Reiten.

Her får barna en tilleggsbelastning på grunn
av lang reisevei.

WENCHE BRANDSTAD
Advokat
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til “Tysfjordsakene” forteller hvordan de jobbet for
å skape trygghet, samarbeid og åpenhet i arbeid

mot omsorgssvikt, vold i nære relasjoner og sek-
suelle overgrep, etter overgrepene i Tysfjord.

Peker på Kristiansund
Tidens Krav, side 6 –13. nov.
Av: Alexander Lehmann

6 Tidens KravTirsdag 13. november 2018nyheTer

Det ble ingen god mandag 
morgen for en bilfører i Kristian-
sund. Han mistet lappen i 
Gløsvågen etter å ha tråkket for 
hardt på gassen. I en 50-sone 
ble han målt til 89 kilometer.
   – Godt over grensen. Ingen tvil 
om førerkortbeslaget, sier 
operasjonsleder for Møre og 
Romsdal Politidistrikt, Sindre 

Molnes.
   – Dette var en politipatrulje på 
et generelt vakt beredskapsopp-
drag. Slike patruljer er altså fullt 
utstyrt til å foreta fartskontroller 
som en del av vaktoppdraget.
   Politiet har opprettet sak mot 
bilføreren, som nok må belage 
seg på en periode uten bilkjø-
ring.

ga gass Tidlig på morgenen

Tatt i 89 km/t i 50-sone
Flytrafikken til og fra Avinor-
eide flyplasser i Norge gikk 
opp med 2,2 prosent i 
oktober i år sammenlignet 
med samme måned i fjor.
   Oslo lufthavn Gardermoen 
økte med 2,3 prosent, mens 
Bergen og Stavanger har 
noe lavere prosentvis vekst 
enn totalen. I Trondheim 

var veksten på 1,2 prosent, 
melder Avinor. Totalt reiste 
4.925.000 passasjerer til, 
fra eller via Avinors 
lufthavner i oktober måned.
   – Det er utlendinger som 
kommer til Norge som 
bidrar til trafikkveksten. Det 
bidrar til gode tall for norsk 
reiseliv. Sammenlignet med 

fjoråret, har vi for perioden 
januar til september i år 13 
prosent flere utlendinger 
som flyr til og fra Norge. 
Antallet norske reisende 
har gått ned med 3 prosent i 
samme periode, sier 
direktør for trafikkutvikling i 
Avinor, Jasper Spruit, i en 
pressemelding.

flyTrafiKKen

Svak oppgang i oktober

vil ha barnehus: Jenny Klinge representerer Senterpartiet på Stortinget.

Senterpartiet tar  
med seg etablering  
av en underavdeling 
inn i sitt alternative 
budsjett.

ALEXANDER LEHMANN
 alexander.lehmann@tk.no

 
Tidens Krav har tidligere om
talt at bystyret i Kristiansund 
har vedtatt at de ønsker å få  
etablert en underavdeling av 
Statens barnehus Ålesund i 
Kristiansund. 

Barnehus er et tverrfaglig 
samlokalisering av fagpersoner 
som jobber med tiltak rettet 
mot barn og sårbare personer 
man mistenker har blitt utsatt 

seksuelle overgrep eller vold. 
Kristiansund Senterparti har 

også ønsket å få med seg partiet 
sitt på dette. Nå melder stor
tingsrepresentant Jenny Klinge 
at Senterpartiet kommer til å 
legge inn fem millioner kroner i 
sitt alternative statsbudsjett for 
å styrke barnehusene. Dette in
kluderer etablering av en av
deling i Kristiansund.

Når regjeringen jobber med 
statsbudsjettet, er det vanlig at 
opposisjonspartiene legger 
fram sine «alternative» stats
budsjett. Disse er ment som po
litiske verktøy for å synliggjøre 
hvordan opposisjonspartiene 
vil prioritere annerledes.

Klinge mener at et barnehus i 
Kristiansund vil ha betydning 

for hele regionen.
– Per i dag er det veldig stor 

avstand til oppfølging og avhør 
for barn og unge som har opp
levd vold og overgrep, fordi det 
ikke fins noe barnehus mellom 
Trondheim og Ålesund. Kristi
ansund vil etter vår mening 
være den naturlige plasserin
gen på en ny barnehusavdeling 
under barnehuset i Ålesund, 
som nå er Møre og Romsdal po
litidistrikts eneste barnehus, 
skriver Klinge.

Senterpartiet har tidligere in
kludert barnehusavdeling i 
Kristiansund i sitt alternative 
reviderte statsbudsjett tidligere 
i 2018. 

– Nå er vi spent på om flere 
parti vil gå inn for dette. Barne

husene er steder der det tilbys 
trygge omgivelser for tilrette
lagt avhør og også noe opp
følging, og det er samlet viktig 
kompetanse der, skriver Klinge. 

Hun vektlegger at etablerin
gen av et barnehus i Kristian
sund vil gi kortere reisevei for 
mange barn på Nordmøre og 
deler av Romsdal. 

– Vi må huske at dette er 
snakk om barn og unge som 
kan ha opplevd grusomme ting, 
og da bør de slippe en ekstra be
lastning med lang reisevei, skri
ver Klinge.

Hun påpeker videre at politi
mesteren i Møre og Romsdal 
kan opprette en slik avdeling i 
Kristiansund innenfor dagens 
budsjett, men forstår at direkte 

bevilgninger til dette kan være 
nødvendig.

"
Per i dag er det 
veldig stor  
avstand til  

opp følging og avhør for 
barn og unge.
Jenny Klinge 
Senterpartiet

– Alle har vel fått med seg hvor 
trange politibudsjettene er, og 
barnehusene ligger under nett
opp politidistriktene. Derfor 
sier vi i Senterpartiet så tydelig 
at vi ønsker å bruke penger på 
dette viktige formålet, avslut
ter Klinge.

Senterpartiet om barnehusavdeling i sitt alternative budsjett

peker på Kristiansund

i fjor hadde norske mediebedrifter 
for første gang større inntekter fra 
brukerbetaling enn fra annonser. Det 
viser en ny rapport fra Medietilsynet.
Rapporten viser at inntektene fra 
brukerbetaling øker, mens annonnse-
inntektene synker, skriver Kampanje.
– Avisenes abonnementsinntekter er 

i positiv utvikling, og de kommersielle 
kringkasterne økte sine inntekter i 
2017, hovedsakelig gjennom økte 
brukerinntekter, sier direktør Mari 
Velsand i Medietilsynet. Norsk 
mediebransjes samlede driftsresultat 
i 2017 endte på 1,6 milliarder kroner 
(inkludert statlig støtte).  nTb

for å bistå stadig flere norske bedrifter 
som satser i Midtøsten har Innovasjon 
Norge åpnet et kontor i Dubai. Kontoret ble 
åpnet søndag og har tre ansatte. Omtrent 
150 norske bedrifter er i dag representert i 
De forente arabiske emirater, hovedsaklig 
innenfor maritim sektor, olje og gass, 
sjømat og i forsvarssektoren.  nTb

rettighetsorganisasjonen TONO liker 
ikke at så mange som 38 prosent hører på 
musikk på nettet uten å betale for det. Det 
er særlig på YouTube mange hører musikk 
gratis, men TONO reagerer også på musikk-
strømming via Facebook og gratisversjonen 
av Spotify, skriver Aftenposten.  nTb

Senterpartiet om
barnehusavdeling i
sitt alternative bud-
sjett Senterpartiet
tar med seg etabler-
ing av en underavdel-
ing inn i sitt alterna-
tive budsjett.

Tidens Krav har
tidligere omtalt at
bystyret i Kristian-
sund har vedtatt at de
ønsker å få etablert en underavdeling av Statens
barnehus Ålesund i Kristiansund.

Barnehus er et tverrfaglig samlokalisering av
fagpersoner som jobber med tiltak rettet mot barn
og sårbare personer man mistenker har blitt utsatt
seksuelle overgrep eller vold.

Kristiansund Senterparti har også ønsket å få
med seg partiet sitt på dette. Nå melder stort-
ingsrepresentant Jenny Klinge at Senterpartiet
kommer til å legge inn fem millioner kroner i sitt
alternative statsbudsjett for å styrke barnehusene.
Dette inkluderer etablering av en avdeling i Kris-
tiansund.

Når regjeringen jobber med statsbudsjettet, er
det vanlig at opposisjonspartiene legger fram sine
«alternative» statsbudsjett. Disse er ment som poli-
tiske verktøy for å synliggjøre hvordan opposisjon-
spartiene vil prioritere annerledes.

Klinge mener at et barnehus i Kristiansund vil
ha betydning for hele regionen.

– Per i dag er det veldig stor avstand til oppføl-
ging og avhør for barn og unge som har opplevd

vold og overgrep, fordi det ikke fins noe barnehus
mellom Trondheim og Ålesund. Kristiansund vil
etter vår mening være den naturlige plasseringen
på en ny barnehusavdeling under barnehuset i Åle-
sund, som nå er Møre og Romsdal politidistrikts
eneste barnehus, skriver Klinge.

Senterpartiet har tidligere inkludert barne-
husavdeling i Kristiansund i sitt alternative rev-
iderte statsbudsjett tidligere i 2018.

– Nå er vi spent på om flere parti vil gå inn
for dette. Barnehusene er steder der det tilbys
trygge omgivelser for tilrettelagt avhør og også noe
oppfølging, og det er samlet viktig kompetanse der,
skriver Klinge.

Hun vektlegger at etableringen av et barnehus i
Kristiansund vil gi kortere reisevei for mange barn
på Nordmøre og deler av Romsdal.

– Vi må huske at dette er snakk om barn og
unge som kan ha opplevd grusomme ting, og da
bør de slippe en ekstra belastning med lang rei-
sevei, skriver Klinge.

Hun påpeker videre at politimesteren i Møre
og Romsdal kan opprette en slik avdeling i Kris-
tiansund innenfor dagens budsjett, men forstår at
direkte bevilgninger til dette kan være nødvendig.

– Alle har vel fått med seg hvor trange
politibudsjettene er, og barnehusene ligger under
nettopp politidistriktene. Derfor sier vi i Senterpar-
tiet så tydelig at vi ønsker å bruke penger på dette
viktige formålet, avslutter Klinge.

Per i dag er det veldig stor avstand til oppføl-
ging og avhør for barn og unge.

JENNY KLINGE
Senterpartiet

Andre kildereferanser
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helt annet enn politiske sakspapirer.
kenneth.stensrud@dagsavisen.no

Jeg har fått være med på en eventyrlig reise.
May Hansen (SV)

Endeleg er Barnehuset etablert
Firda, side 12 –22. okt.
Av: Siv Aspeseter, Fo Sogn

12 FirdaMåndag 22. oktober 2018meiningar

synspunkt
sei meininga di. Velkommen til distriktets viktigaste møteplass for samfunnsdebatt. 
Debattinnlegg du ønskjer på trykk, legg du inn på firda.no/synspunkt. Der kan du òg debattere andre sine 
innlegg. Alternativt sender du e-post til redaksjon@firda.no

Lesarbrev

torbjørn Vereide 
og jonas gahr 
støre
fylkestingsrepresentant for 
Arbeiderpartiet og leiar i 
Arbeiderpartiet

Verda er i endring, og stadig 
fleire arbeidsplassar blir erstat-
ta av ny teknologi. Før kunne 
robotar utføre enkle oppgåver i 
fabrikkar. I dag kan maskiner 
køyre lastebilar, diagnostisere 
pasientar og administrere ar-
beidsplassar. Framtida invite-
rer oss til store moglegheiter, 
men det setter også arbeidslivet 
vårt på prøve.

iFølge World Economic Fo-
rum vil over 75 millionar jobbar 
bli erstatta av maskiner innan 
2025. Sjølv om rapportane kon-
kluderer med varierande tal, er 
det mykje som tyder på at vi vil 
oppleve store deler av denne 
endringa i Noreg. På same tid 
viser undersøkingar at stadig 
fleire er redde for å miste job-

ben som følge av omstillinga. 
Dei er engstelege for å ikkje 
henge med i eit arbeidsliv i rask 
endring. Det må vi ta på alvor.

trygge arbeidsplassar 
blir viktigare enn nokon sinne, 
og dette krev ei ny retning for 
arbeidslivet enn det som blir 
ført av høgreregjeringa. Vi kan 
ikkje halde fram med å rulle ut 
den raude løparen for midlerti-
dige stillingar, ufrivillig deltid 
og uorganiserte arbeidsplassar. 
Vi må seie nei til at arbeidsfolk 
får svekka rettar. For det vil jo 
alltids vere bruk for folk til å 
opne dører om timelønna berre 
blir låg nok, men vi kan ikkje til-
late at kappløpet skal stå mel-
lom automatisering og sosial 
dumping.

her i landet skal det vere trygt 
for både bedrift og arbeidstakar 
å vere positiv til utvikling. Om-
stillinga klarar vi best når vi 
spelar på lag med fagforeinin-
gane, og i tida som kjem, vil det 
vere heilt avgjerande at jobba-
ne er faste, heile og trygge. Vi-
dare er det også viktig at vi tar 
handa på rattet og blir med på 
utviklinga. Framfor å boikotte 
dei nye kassene i butikken, må 
vi heller investere i utdanning, 
teknologi og arbeidsplassar.

Vi må investere i kvarandre. 
For nokre år tilbake byrja Coop 
eit arbeid for å modernisere og 

automatisere eit av dei sentrale 
varelagera på Austlandet. Då 
prosessen kom i gang, fekk dei 
eit tydelege råd om å byte ut 
sine eigne tilsette med nokon 
andre som hadde litt teknisk 
kompetanse. Utgangspunktet 
var langt frå uvanleg, men så 
sette den lokale fagforeininga 
seg ned med leiinga til Coop. 
Etter mange og gode samtalar 
bestemte bedrifta seg for eit 
anna vegval. Framfor å bli 
tvungen ut i arbeidsløyse fekk 
dei tilsette kurs og fagleg påfyll 
for å styre dei nye maskinene. 
Dei fekk vere med på utviklin-
ga.

unge og eldre. Vi er mange 
som har mykje å bidra med i da-
gens arbeidsliv, men som like-
vel står utan ein teknisk kom-
petanse for morgondagens ar-
beidsliv. Det medfører at eit 
enda sterkare behov for etter-
utdanning og fagleg påfyll. Di-
for meiner vi at det også skal bli 
lagt til rette for at du kan få det 
påfyllet medan du framleis står 
innanfor arbeidslivet. Dette 
kostar å finansiere, og dette 
kostar å gjennomføre, men det 
kostar mykje meir å forsømme.

potensialet er enormt, 
men dette må vi møte som eit 
fellesskap. Ny teknologi kan bi-
dra til sterkare velferd, meir fri-
tid og betre helse, men det er 
heilt avgjerande for oss at folk 

Framtidstru, rob

sy n s p u n k t
barnehus

Endeleg er 
Barnehuset 
etablert 
Fellesorganisasjonen  
(Fo) ser med stor glede på eta-
bleringa av Statens Barnehus i 
Førde. Opninga av Barnehuset 
er ein viktig dag  for Sogn og 
Fjordane, og for dei overgreps-
utsette borna som tidlegare har 
måtte reisa timevis for å bli av-
høyrde etter å ha blitt utsett for 
alvorleg traume.  

denne lange reisa som ofte 
borna måtte gjennomføra med 
framande vaksne har vore ei 

ekstrabelasting, og ikkje til det 
beste for borna. 

Fo er eit profesjonsforbund 
som er  opptekne av at rett og 
god kompetanse skal vera til-
rettelagte for borna som vert 
utsett for alvorlege overgrep. 
Barnehusa  har fagfolk med 
spesialkompetanse som gjen-
nomfører samtalar og avhøyr 
med borna. I tillegg tilbyr bar-
nehusa pårørande og lokale 
fagmiljø rettleiing utifrå spiss-
kompetanse på valds- og over-
grepsutsett barn. 

barnehusa er også eit tilbod 
for vaksne utviklingshemma 
som kan ha vore utsett for slike 
overgrep. Det er særs viktig 
også for denne gruppa å få eit 
godt tilrettelagt miljø for av-

høyr, samt støtte til pårørande 
og lokale hjelpetenester.

Ved ei etablering av Barnehus i 
Sogn og Fjordane vil fleire kun-
ne få rettleiing og råd i korleis 
ein best skal fylgja opp borna 
etter at dei har blitt utsett for 
vold og seksuelle overgrep. I 
dette ligg det og ein tryggleik 
for dei borna og vaksne utvi-
klingshemma som treng opp-
fylging i sine eigne kommunar.

etableringa aV Barnehuset 
er ein siger for alle.

SIV ASPESETER
profesjonsfagleg utval  

FO Sogn og Fjordane

ka, som er arbeidsgjevarorganisasjonen for 
kyrkjelege verksemder, har lagt fram ein til-
standsrapport om norske kyrkjebygg. Rappor-
ten er skremmande lesnad, seier kulturminister 
Trine Skei Grande. Det har Grande rett i, men 
rapporten kan umogleg kome som ei overras-
king verken på ho eller departementet hennar, 
for problemet er vel dokumentert. Rundt om i 
byar og bygder står mange kyrkjebygg og forfell, 
og forfallet blir stadig meir omfattande og synleg 
både ut- og innvendig. Det er kommunane som 
har det økonomiske ansvaret for vedlikehaldet 
av desse bygningane. Men dette er eit ansvar og 
ei økonomisk bør som mange kommunar ikkje 
kan makte på eiga hand, trass i at det dreier seg 
om kulturhistorisk viktige bygg. Riksrevisjonen 
har for mange år sidan åtvara mot konsekven-
sane av forfallet og sagt at staten må ta et særleg 
ansvar for å følge opp at bygga blir haldne ved 
like og sikra. Men det ansvaret har likevel heller 
ikkje staten tatt. 

kulturminister grande seier dei skal finne 
løysingar og ei langsiktig finansiering i samband 
med utarbeidinga av ei ny 
lov om trus- og livssyns-
samfunn. Det får vi jo håpe, 
men då blir spørsmålet kor 
lang tid det vil ta før lova og 
dei langsiktige finan-
sieringsordningane er på 
plass. For i mellomtida vil 
kyrkjebygga halde fram 
med å forfalle. Og jo lengre 
tid det tek å få gjort noko, jo større blir rekninga. 
Ein kan derfor ikkje utsette strakstiltak for 
spesielt truga kyrkjebygg i vente på eit helt nytt 
lovverk, viss ein skal redde mange av desse 
flotte og viktige bygga. 

Vi snakkar i mange tilfelle om uerstattelege 
kulturminne som har stått der sidan mellomal-
deren, men som verken kyrkja, kommunane 
eller staten ser ut til å ville ta naudsynte grep for 
å sikre. At stadig fleire kyrkjebygg kan bli 
ståande tomme når kyrkja skal kutte utgifter, vil 
berre sette fart i forfallet. Det er eit statleg ansvar 
å ta vare på historiske bygg som er ein viktig del 
av vår felles kulturarv. No er det viktig at stat, 
fylke og kommunar, og også KA og kyrkja sjølv, 
set seg ned og for alvor tek fatt på dette arbeidet, 
i staden for at alle partar skubbar problemet føre 
seg medan forfallet held fram.

Naturskadeordning
dei statlege erstatningsordningane ved flaum-
skadar, heng ikkje med på utviklinga, meiner 
Tore Storehaug, KrF. Han har unekteleg eit 
poeng: Når naturen er i endring, må ein også 
vere villig til å gjere endringar i regelverket for 
naturskadeerstatningar.   

Kulturarv 
til forfalls

Ein kan ikkje 
utsette strakstil-
tak for spesielt 
truga bygg i ven-
te på ny lov 

leiar

FELLESORGANISAS-
JONEN (FO) ser med
stor glede på etab-
leringa av Statens
Barnehus i Førde.

Opninga av Barne-
huset er ein viktig dag
for Sogn og Fjordane,
og for dei overgrep-
sutsette borna som
tidlegare har måtte
reisa timevis for å bli
avhøyrde etter å ha blitt utsett for alvorleg traume.

DENNE LANGE reisa som ofte borna måtte
gjennomføra med framande vaksne har vore ei
ekstrabelasting, og ikkje til det beste for borna.

FO ER eit profesjonsforbund som er opptekne
av at rett og god kompetanse skal vera tilrettelagte
for borna som vert utsett for alvorlege overgrep.

Barnehusa har fagfolk med spesialkompetanse som
gjennomfører samtalar og avhøyr med borna. I til-
legg tilbyr barnehusa pårørande og lokale fagmiljø
rettleiing utifrå spisskompetanse på valds- og over-
grepsutsett barn.

BARNEHUSA ER også eit tilbod for vaksne
utviklingshemma som kan ha vore utsett for slike
overgrep. Det er særs viktig også for denne grup-
pa å få eit godt tilrettelagt miljø for avhøyr, samt
støtte til pårørande og lokale hjelpetenester.

VED EI etablering av Barnehus i Sogn og Fjor-
dane vil fleire kunne få rettleiing og råd i kor-
leis ein best skal fylgja opp borna etter at dei har
blitt utsett for vold og seksuelle overgrep. I dette
ligg det og ein tryggleik for dei borna og vaksne
utviklingshemma som treng oppfylging i sine eigne
kommunar.

ETABLERINGA AV Barnehuset er ein siger for
alle.

Andre kildereferanser
Sogn Avis, side 2 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 15. okt. – 04:48
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Svar: 1. Hjortelusfluga.
Hallingdølen, side 29 –20. okt.

29LAURDAG 20. OKTOBER 2018

ÅL KYRKJESTUGU: St. Térèserelikviet gjestar katolikkane i Hallingdal. (FOTO: CAROLINE UTTI)

LØYSING PÅ KRYSSORD 6. OKTOBER.

Kor nøye les du Hallingdølen? Her kjem 10 spørsmål frå dei to siste vekene.

1. Eit nytt, ekkelt kryp er opp-
daga i Nes. Kva slags kryp?

2. Når tek Samferdselsdepar-
tementet sikte på å starte
bygginga av Ringeriksbanen?

3. Hallingdal har ifølgje
Nasjonalt tryggingsorgan to
hemmelege forsvarspunkt.
Kor ligg desse?

4. Kva planar har lokale Ap-ord-
førarar og partileiar Støre for
Hallingdal komande året?

5. Kva tilbod foreslår advokat Susanna Aschehoug bør leggast til det planlagde
rettssenteret i Nesbyen?

6. Kven var Thérèse av Lisieux?

7. Kva skjedde under flygeturen til Glenn Arvid Valstad siste veke?

8. Kva jobbar Sidsel Katralen med for tida?

9. Kva lagar Anders Coucheron Medhus?

10. Fotballspelaren Markus Thorberg seier han hær lært å takle nedturar.
Kva var den siste?

SVAR:1.Hjortelusfluga.2.Iframleggtilstatsbudsjettstårdet2021.3.Gravarhovda
iHologSæteråseniFlå.4.DeiskalfargeHallingdalraud.5.Eitspesielttilpassa
forhøyrslokaleforbarn,såkallabarnehus6.Katolskhelgen,sværtrespektert.
7.Paragliderenmistaoppdriftaogklappasaman.Hanfallukontrollertrettned
200meter,menslappnestenuskaddfrådet.8.Hoerforsvararikorrupsjonssaka
motpolitimannenEirikJensenilagmannsretten.9.Kantefølflak.10.Nedrykktil
3.-divisjonmeddentidlegaretoppklubbenHønefossBallklubb.

9

2. I framlegg til stats-
budsjett står det
2021. 3. Gravarhov-
da i Hol og
Sæteråsen i Flå.

4. Dei skal farge
Hallingdal raud. 5.
Eit spesielt tilpas-
sa forhøyrslokale for

barn, såkalla barne-
hus 6. Katolsk helgen,
svært respektert. 7.
Paraglideren mista oppdrifta og klappa saman.
Han fall ukontrollert rett ned 200 meter, men
slapp nesten uskadd frå det. 8. Ho er forsvarar i
korrupsjonssaka mot politimannen Eirik Jensen i
lagmannsretten. 9. Kantefølflak. 10. Nedrykk til 3.-
divisjon med den tidlegare toppklubben Hønefoss
Ballklubb.

Ber politikarane stå på for barnehuset
Hallingdølen, side 12 –16. okt.
Av: Arne O. Lindahl

12 NYHEITER TYSDAG 16. OKTOBER 2018

-30%
Innvendig solskjerming

Ring 48 300 500
få GRATIS befaring!
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Politikarane i Nes vil
få solid informasjon
om Brussel-turen til
ordførar Tore Haraldset.

ARNE O. LINDAHL
aol@hallingdolen.no

I kommunestyrets oktober-
møte kritiserte Frode Aaslid
(Ap) ordføraren for ikkje å vere
til stades i møtet og heller pri-
oritere ein studietur til Brussel
der temaet var EU/EØS.
Dei fleste ordførarane og råd-

mennene i Hallingdal var med
i delegasjonen. I tillegg var Re-
gionrådet for Hallingdal repre-
sentert.
– Haraldset uttalte til Hal-

lingdølen at dette var noko av
det viktigaste han hadde vore
med på. Derfor hadde eg rekna
med å få ei orientering i kom-
munestyret i dag. Men eg ber
ordføraren kome med infor-
masjon om denne turen, sa
Aaslid i kommunestyret tors-
dag.
Ordførar Haraldset (Bygde-

lista) stadfesta at dette var noko
av det viktigaste han hadde
voremedpå, og han lova repre-
sentantane mykje informasjon
om turen.
– Når me høyrer om EØS,

tenker me at det er langt borte.
Men avstanden er ikkje så lang
som eg hadde trudd, sa Tore
Haraldset.

Bad om info
frå Brussel-
turen

Harald Rønneberg, den tidlegare
programleiaren i Senkveld, har
kjøpt fem tomter ved Uvdal ski-
senter i Nore og Uvdal.
Frå før har Rønneberg hytte i

Fjellsnaret, som vart kjøpt i 2015.
Laagendalsposten skriv at

Rønneberg har kjøpt fem tomter
gjennom sitt private selskap Basic
Holding AS. Pris per tomt var på
750.000 kroner, og utgjer totalt
3.750.000 kroner. Tomtene vart
kjøpt av Arne Gunnar Haugen.
Til Dagens Næringsliv uttalar

Rønneberg at familien har vorte
veldig glade i Uvdal og tykkjer
det er moro å få moglegheita til å
vera med på utviklinga her oppe.
Førebels vil han ikkje seie så my-
kje om planane for tomtene.

Sikra seg fem
hyttetomter

Advokat Susanna Asche-
houg håpar på politisk
press for å få etablert eit
barnehus i Hallingdal.

ARNE O. LINDAHL
aol@hallingdolen.no

–Det handlar omågripe sjan-
sen no når prosessen med
bygginga av eit nytt rettssen-
ter i Nesbyen er i gang, seier
Aschehoug.
Det var Aschehoug med

base på Gol som kasta fram
ideen om å etablere eit bar-
nehus i det nye rettssenteret
i Nesbyen. Det er lettare og
mindre ressurskrevjande sa-
manlikna med å køyre barna
til eit tilrettelagt avhøyr i bar-
nehuset i Sandefjord. Ideen
vart teken godt imot både i
Hallingdal barnevernstenes-
te og i den politiske leiinga i
Nes kommune.Men i Sør-Øst
politidistrikt vart ikkje ideen

helsa med applaus. Uttalen
til leiaren for felles eining for
etterretning og etterforsking,
Lena Reif, vekte reaksjonar.
Ho hevda nemleg at dei på
barnehuset i Sandefjord opp-
lever at barna frå Hallingdal
er fornøgde når dei kjem. Kor
barnehus skal etablerast er
også ei politisk avgjerd, un-
derstreka ho.

Lang reise
Det er den lange avstanden

til Sandefjord som gjer desse
avhøyra ekstra utfordrande
og krevjande for barna, mei-
ner Aschehoug.
– Barna blir henta i barne-

hagen eller på skulen og køy-
rde til Sandefjord. Etter å ha
vore til stades på fleire barne-
avhøyr opplever eg at dei er
redde, og at det tek tid å gjera
dei trygge, seier ho.
Aschehoug meiner at opp-

følging av barna kan gjerast
på eit barnehus i Nesbyen.
Det er kompetanse til det
i Hallingdal. Ho har heller
ikkje opplevd at barna må til
undersøking etter avhøyret.
Viss det er nødvendig er rei-
setida så lang, til saman om-
kring åtte timar tur/retur, at
det blir sett opp ein time til
det seinare.

Underavdeling
– Ein treng ikkje tenke stort
for å etablere eit barnehus i

Hallingdal. Det kan vere ei
underavdeling. Det viktigaste
er at barna slepp den lange
reisa. Eg kan ikkje forstå bat
det skal vere så vanskeleg. Er
det økonomiske motiv som
ligg i botnen her? Det er iall-
fall ikkje til barnets beste.
Kanskje kan Hallingdal sjå
til Nore og Uvdal og Valdres
også, seier Aschehoug.

- Slitne barn
– Korleis opplever du at barna
har det i desse avhøyra?
Åtte timar reising pluss av-

høyr. Det er krevjande. Det er
det for oss andre aktørar også.
Ein skal ikkje undervurde-
re barna. Ein gong nekta ein
ungdom å reise fordi det var
for langt å dra. Dei små barna
opplever eg som slitne når dei
kjem til avhøyret. Eit barne-
hus i Nesbyen er ei atskilleg
berre løysing, seier Susanna
Aschehoug.

Ber politikarane stå på for barnehuset

FEKK IDE: Advokat Susanna Asche-
houg ber politikarane kjempe for
barnehus. (FOTO: ARKIV)

TOR FOLGERØ
tf@hallingdolen.no

Ved toppen av skisenteret i
Gol er det planar om inntil
340 fritidseiningar på eit 1400
mål stort område. Her skal
det kome hytter og leileghei-
ter, men også servicebygg og
varmestove med restaurant.
For kring ein månad sidan
starta fyrste byggetrinn.
– Me har seld 15 leileghei-

ter. Me startar med to leileg-
heitsbygg med åtte einingar i
kvar. Det fyrste bygget har alt
fått tett tak, seier utbyggjar
Tarald Skagefoss.

Mykje på kort tid
– Me har grave ganske mykje
pengar ned i bakken, 15–20
millionar, seier Skagefoss. No

kan dei starte å hauste fruk-
tene.
Det har gått fleire år sidan

planprosessen starta i 2014.
Dei siste åra har utbyggja-
ren jobba med å byggje in-
frastruktur, veg, vatn, avløp
og eit renseanlegg dimen-
sjonert til kring 90 einin-
gar. Grøfter og vegar er ikkje
synleg frå Gol sentrum, men
leilegheitsbygga viser att i
horisonten. Bygget som er
sett opp har ei mønehøgd på
ni meter. Det er éin meter lå-
gare enn makshøgda i føre-
segnene, opplyser kommu-
nen. Grunnarbeidet på bygg
nummer to er snart fullført,
og bygningsmodulane kjem
om kort tid.
– Begge leilegheitsbyg-

ga skal vere klare ved juleti-
der. No viser det att. Det skjer
mykje på kort tid. Moro at det
endeleg skyt fart, seier Skage-
foss.

Først leilegheiter, så hytter
Også eit tredje bygg er på
trappene, eit kombibyggmed
leilegheiter, skiutleige og
restaurant på eit utsiktspunkt
utpå pynten.
– Frå terrassen kan du sjå

Jotunheimen og Norefjell
samtidig på ein klarvêrsdag.
Når det blir oppstart på dette
byggetrinnet, er for tidleg å
svare på. Det er avhengig av
leilegheitssalet, seier han.
I april skreiv Hallingdølen

at det var seld kring 40 hytte-
tomter. Kva er situasjonen på
hytteutbygginga? Ifølgje Gol
kommune er det gitt igangs-
ettingsløyve for sju hytter. To

av hyttene er ferdig eller nes-
ten ferdig.
– Fire–fem av hyttene er

under bygging. Sidan me har
ferdig infrastruktur til leileg-
heitsbygga, prioriterer me å
byggje leilegheiter førme gjer
klar infrastruktur til fleire hyt-
ter, seier Skagefoss.

Fundament til ein ny heis
Det er også rydda trase for
ein ny barnebakke på Skaga-
høgdi. I løpet av vinteren skal
det på plass ny skiheis i bar-
nebakken som også vil binde
leilegheitsområdet til resten
av alpinanlegget.
– Bakken er gjort klar og

fundamenta til skiheisen er
støypt. Me treng eit helikop-
ter til å lyfte mastene på plass
på fundamenta. Det vil skje i
løpet av vinteren, seier Ska-
gefoss.

Bygginga i gang
n Skagahøgdi reiser seg i horisonten n Ferdig til jul

UTSYN: I løpet av hausten kjem det opp to nye leilegheitsbygg på Skagahøgdi. (FOTO: OLAV J. BØTHUN)

Fyrste byggetrinn er i gang på Skagahøgdi.
To leilegheitsbygg skal vere klare til jul.

Advokat Susanna As-
chehoug håpar på
politisk press for å få
etablert eit barnehus
i Hallingdal.

–Det handlar om å
gripe sjansen no når
prosessen med byggin-
ga av eit nytt rettssen-
ter i Nesbyen er i gang,
seier Aschehoug.

Det var Aschehoug
med base på Gol som kasta fram ideen om å
etablere eit barnehus i det nye rettssenteret i Nes-
byen. Det er lettare og mindre ressurskrevjande
samanlikna med å køyre barna til eit tilrettelagt
avhøyr i barnehuset i Sandefjord. Ideen vart teken
godt imot både i Hallingdal barnevernsteneste og i
den politiske leiinga i Nes kommune. Men i Sør-Øst
politidistrikt vart ikkje ideen helsa med applaus.

Uttalen til leiaren for felles eining for etterretning
og etterforsking, Lena Reif, vekte reaksjonar. Ho
hevda nemleg at dei på barnehuset i Sandefjord
opplever at barna frå Hallingdal er fornøgde når
dei kjem. Kor barnehus skal etablerast er også ei
politisk avgjerd, understreka ho.

Lang reise
Det er den lange avstanden til Sandefjord som

gjer desse avhøyra ekstra utfordrande og krev-
jande for barna, meiner Aschehoug.

– Barna blir henta i barnehagen eller på skulen
og køyrde til Sandefjord. Etter å ha vore til stades
på fleire barneavhøyr opplever eg at dei er redde,
og at det tek tid å gjera dei trygge, seier ho.

Aschehoug meiner at oppfølging av barna kan
gjerast på eit barnehus i Nesbyen. Det er kom-
petanse til det i Hallingdal. Ho har heller ikkje op-
plevd at barna må til undersøking etter avhøyret.
Viss det er nødvendig er reisetida så lang, til saman
omkring åtte timar tur/retur, at det blir sett opp
ein time til det seinare.
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Underavdeling
– Ein treng ikkje tenke stort for å etablere eit

barnehus i Hallingdal. Det kan vere ei underavdel-
ing. Det viktigaste er at barna slepp den lange reisa.
Eg kan ikkje forstå bat det skal vere så vanskeleg.
Er det økonomiske motiv som ligg i botnen her?
Det er iallfall ikkje til barnets beste. Kanskje kan
Hallingdal sjå til Nore og Uvdal og Valdres også,
seier Aschehoug.

– Slitne barn

– Korleis opplever du at barna har det i desse
avhøyra?

Åtte timar reising pluss avhøyr. Det er krev-
jande. Det er det for oss andre aktørar også. Ein
skal ikkje undervurdere barna. Ein gong nekta ein
ungdom å reise fordi det var for langt å dra. Dei
små barna opplever eg som slitne når dei kjem til
avhøyret. Eit barnehus i Nesbyen er ei atskilleg
berre løysing, seier Susanna Aschehoug.

Andre kildereferanser
Hallingdølen – Fyrsteside . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 16. okt. – 10:34

– Fylkeskommunen støtter opprettelse av barnehus i
Vesterålen
Vesterålen Online –11. okt. 08:08
Av: Bent Bakkan

Målet til Statens
barnehus er å styrke
barns rettsikkerhet,
og sørge for god
ivaretakelse av barn
og familie. Nord-
land Fylkeskom-
mune mener at alle
barn, uavhengig av
bosted, skal ha et
likeverdig tilbud.
Har du et nyhet-
stips?

Det er en forutsetning for barn og unge som
skal forklare seg om sine opplevelser at dette
foregår i kjente og trygge omgivelser. Å måtte reise
langt, og ofte til ukjente omgivelser vil kunne med-
føre at barn og unge gis en ekstra belastning med

tanke på slike avhør. Kvaliteten på avhør vil også
kunne bli dårligere, noe som igjen vil svekke disse
barnas rettssikkerhet.

Også for det lokale, offentlige hjelpeapparatet,
vil et desentralisert barnehus gi positiv effekt ved
at ressursene heller kan brukes i møte med barn,
enn på reisetid mellom barnets hjemsted og et
sentralt plassert barnehus.

Barn og unge har en rett til å bli hørt i sak-
er som angår dem, og flere brukerorganisasjoner,
blant annet Landsforeningen for barnevernsbarn,
påpeker at barn og unge skal få hjelp der de bor.
Et tilrettelagt avhør på barnehuset må også ses på
som en slik bistand.

Nordland fylkeskommune anbefaler, og støt-
ter et desentralisert tilbud fra Statens barnehus i
Vesterålen.

Her kan du sende inn ditt nyhetstips via skje-
maet nedenfor.
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Krever Barnehus i Vesterålen
Bladet Vesterålen – Nyheter –11. okt. 06:57
Av: Mareno Leonhardsen

Nordland fylkeskom-
mune krever at det
opprettes barnehus
i Vesterålen.

Miljøpartiet De
Grønne fikk flertall
i Nordland fylkest-
ing for uttalelsen som
støtter opprettelse av
et statlig barnehus
i Vesterålen, melder
partiet. MDG frem-
met forslaget under
fylkestingsamlinga som nå er avsluttet i Mosjøen.

Av 44 representanter ble uttalelsen vedtatt med
27 stemmer for:

– Målet til Statens barnehus er å styrke barns
rettsikkerhet, og sørge for god ivaretakelse av
barn og familie. Nordland Fylkeskommune men-
er at alle barn, uavhengig av bosted, skal ha et
likeverdig tilbud.

Det er en forutsetning for barn og unge som
skal forklare seg om sine opplevelser at dette
foregår i kjente og trygge omgivelser. Å måtte reise
langt, og ofte til ukjente omgivelser vil kunne med-
føre at barn og unge gis en ekstra belastning med
tanke på slike avhør. Kvaliteten på avhør vil også
kunne bli dårligere, noe som igjen vil svekke disse
barnas rettssikkerhet.

Også for det lokale, offentlige hjelpeapparatet,
vil et desentralisert barnehus gi positiv effekt ved
at ressursene heller kan brukes i møte med barn,
enn på reisetid mellom barnets hjemsted og et
sentralt plassert barnehus.

Barn og unge har en rett til å bli hørt i sak-
er som angår dem, og flere brukerorganisasjoner,
blant annet Landsforeningen for barnevernsbarn,
påpeker at barn og unge skal få hjelp der de bor.
Et tilrettelagt avhør på barnehuset må også ses på
som en slik bistand.

Nordland fylkeskommune anbefaler, og støt-
ter et desentralisert tilbud fra Statens barnehus i
Vesterålen.
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– Nesten umenneskeleg situasjonn Politiet seier nei til barne-
hus i Nesbyen n Ordføraren reagerer kraftig på argumentasjo-
nen n Blir både trist og lei
Hallingdølen, side 4 – 5 –11. okt.
Av: Arne O. Lindahl
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ARNE O. LINDAHL
aol@hallingdolen.no

– Det er ikkje konkrete pla-
nar om det, seier Lena Reif,
som er leiar for felles eining
for etterretning og etterfor-
sking i politidistriktet.

Ide
Hallingdølen skreiv laurdag
at advokat Susanna Asche-
houg på Gol har kasta fram
ideen om å etablere eit bar-
nehus i det nye rettssenteret

som skal byggjast i Nesbyen.
Slik det er no blir avhøyr

av barn tekne i Statens bar-
nehus i Sandefjord i det som
har nemninga eit «tilrette-
lagt avhøyr». Lange avstan-
dar er krevjande for barna,
men fleire aktørar må også
reise dit for å vere til stades
under avhøyret, som aktor,
forsvarar, bistandsadvokat
og barnevernet.
– Eit barnehus er meir enn

eit avhøyrsrom. Barna skal
også ha helsetilbod og opp-

følging, seier Lena Reif, som
har ansvaret for barnehuset

– Fornøgde barn
Det er 11 barnehus og tre
underavdelingar her i lan-
det. Eit barnehus i Halling-
dal ville ha vorte ei underav-
deling, seier ho. Men
underavdelingane skal eva-
luerast før det eventuelt blir
opna nye har Politidirekto-
ratet bestemt.
– Det er lang reise til bar-

nehuset?
– Me må berre innsjå at

Sør-Øst politidistrikt er
stort. Men på barnehuset
opplever dei at barna er
fornøgde når dei kjem. Det
er nok mest dei vaksne som

– Nesten umen
n Politiet seier nei til barnehus i Nesbyen n Ordfør
Eit barnehus i Hallingdal står ikkje på
agendaen i Sør-Øst politidistrikt. Det likar
Nes-ordførar Tore Haraldset dårleg. Han
tenker på barna.

OPPGITT: Ordførar Tore Haraldset innser at Sør-Øst poli-
tidistrikt er stort. men meiner det ikkje bør råke born i
ein vansksleg situasjon meir enn nødvendig. (FOTO: ARKIV)

Regjeringa har sett av pengar på
statsbudsjettet til vedlikehald av
Leirin. Det melder avisa Valdres.
Før sommaren vedtok Stortin-

get at den tekniske og operative
standarden på Fagernes Lufthamn
skal haldast oppe i inntil tre år
etter at flyplassen er stengt. Dette
er for å leggje til rette for at loka-

le interesser på sikt kan ta over
drifta. Staten skal ikkje gjere nye
investeringar i flyplassen, men av
framlegget til statsbudsjett går
det fram at Samferdselsdeparte-
mentet har bedt Avinor sørge for
nødvendig vedlikehald fram til
andre drivarar tek over, tidsav-
grensa til 1. juli 2021.

Held Leirin ved like

MAGNUS LINDAHL
mli@hallingdolen.no

Namnet på skulen er også klart:
Norsk Reiselivsfagskole.
– Eg har veldig tru på dette,

seier ordførar Petter Rukke
(Ap).

Søkjer om godkjenning
Saman med reiseliv/nærings-
liv, Fagskolen Tinius Olsen i
Kongsberg, Buskerud fylkes-
kommune og Regionrådet for
Hallingdal går Hol kommune
tungt inn i arbeidet for å sikre
Geilo fagskule for reiseliv.
Målet er at skuletilbodet er

på plass til september i 2019.
Initiativet til fagskulen kjem
frå Buskerud fylkeskommune.
Fylkestinget bad i fjor Fagsko-
len Tinius Olsen vurdere om
det er råd å få til eit eitt/toårig
skuletilbod i Hallingdal. Frå før
er det ein fagskule for reiseliv
i Norge. Den ligg i Lofoten.
Norsk Reiselivsfagskole kan bli
skule nummer to.
Lokalt er det Regionrå-

det som står som prosjektei-
gar og arbeider tett med Fag-
skolen Tinius Olsen. Det blir
no arbeidd med ein søknad
som skal sendast til Nasjonalt
organ for kvalitet i utdanninga
(NOKUT) innanmars. NOKUT
har ansvaret for godkjenning
og kontrollerer kvaliteten på
utdanningsinstitusjonar.Målet
er ei toårig fagskule med faga
hotell- og restaurantfag og rei-
selivsleiing og opplevingsut-
vikling.

Ringverknader
Det skal auke kompetansen
i gamle og nye bedrifter og gi

auka konkurransekraft og sys-
selsettingseffekt.
– Me ser på dette som eit na-

sjonalt produkt. Me ser også
for oss eit internasjonalt sam-
arbeid, seier Rukke, og trur på
ringverknader i Hol så vel som
elles i Hallingdal.
– Det er både skule og ar-

beidsplassar. Det vil ha betyd-
ning for reiselivet i kommunen.
Det er eit godt arbeidsmar-
knadstiltak.
Hotelleigar og investor Pål G.

Gundersen i Geilo-gruppa har
lenge vore ein pådrivar for sku-
len. Tidleg i fjor vinter signali-
serte han at ei tomt er klar ved
Bardøla Høyfjellshotell. Det til-
bodet står ved lag.
– Me er på ballen. Tomta er

klar, og me førebur oss slik at
det skal vere mogleg å gjere,
seier adm. direktør Roger Es-
peli.

Tradisjon og kompetanse
Eit nytt skulebygg blir likevel
ikkje klart til skulestart neste år.
Espeli seier det derfor blir

vurdert om den nye skulen kan
nytte areal på Bardøla Høy-
fjellshotell første tida.
– Dagens lokale med konfe-

ranserom på Bardøla kan vere
skule i 2019. Det kan me kom-
bineremedhotelldrift, seier Es-
peli.
Espeli er også styreleiar i Visit

Geilo. Verdien av reiselivssku-
len er stor, meiner han.
– Geilo kan ha denne skulen.

Me har plassering, tradisjon og
kompetanse. Med skulen kan
me utvikle den kompetansen
og bygge opp eit fagleg miljø,
seier Espeli.

Fagskule for reiseliv –
mål om oppstart i 2019

NY SKULE: Den nye fagskulen for reiseliv kan bli lagt til Bardøla Høyfjellsho-
tell. På tomta vil hotelleigar Pål G. Gundersen bygge skulebygget. (FOTO: ARKIV)

Sidanmai 2017 har det vorte arbeiddmed å etablere
ein fagskule for reiseliv på Geilo. Går alt etter planen,
kan skuletilbodet vere klart i september 2019.
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synest det er utfordrande,
seier Reif.
Ho seier at tilbodet må

vere likt over alt. Eit barne-
hus krev ressursar. Men kor
dei skal etablerast er ei poli-
tisk avgjerd, seier Lena Reif.

Ordførar reagerer
Etter å ha lese uttalen til
Leina Reif på nettavisa til
Hallingdølen reagerer ordfø-
raren i Nes, Tore Haraldset.
– Eg blir både trist og lei

meg når eg ser uttalen til
Lena Reif om at barna er
fornøgde når dei kjem til
barnehuset i Sandefjord.
Alle, ja i alle fall nesten alle
som set seg inn i barnets si-
tuasjon forstår at dette er

langt frå verkelegheita. Å bli
teken ut frå heimen, plas-

sert i ein framand bil med
framande menneske er i seg

sjølv ein belastning. Når dei
i tillegg er i ein sårbar situa-
sjon og må sitje åtte timar i
bil for å bli avhøyrt, er dette
nesten ein umenneskeleg si-
tuasjon for barnet, og for fa-
milie og nettverk, seier han.
Haraldset ser også, som

Reif, at Sør-Øst politidistrikt
er stort.
– Derfor må me sjå på ei

betre løysing. Plasseringa er
ikkje det viktigaste for meg,
men Hallingdal vil vere ein
sentral stad og som vil vere
til barnets beste. Eg forstår
at det er ei politisk avgjerd,
men dei ansvarlege må vere
med og finne dei beste løy-
singane, seier Tore Harald-
set.

4 5NYHEITER NYHEITERLAURDAG 6. OKTOBER 2018 LAURDAG 6. OKTOBER 2018

Eit barnehus i det
nye rettssenteret i
Nesbyen? – Ein
glimrande ide, seier
Helene Sagabråten.

ARNE O. LINDAHL
aol@hallingdolen.no

Forslaget kjem frå advokat
Susanna Aschehoug på Gol i
eit lesarinnlegg i Hallingdølen
i dag.
Ideen blir ikkje avvist av

Nes-ordførar Tore Haraldset.
– Det har ikkje vore tema til

no, men det er eit bra innspel,
seier Haraldset.

Lang reise
Tidlegare vart avhøyr av barn
gjennomført i lokala til Halling-

dal tingrett i Nesbyen i det som
vart kalla «dommaravhøyr».
Etter ei lovendring er ikkje ein

dommar lenger til stades. Av-
høyr av barn i vårt distrikt blir
tekne i Statens barnehus i San-
defjord i det som no har nem-
ninga «tilrettelagt avhøyr», og
som i realiteten er eit bevisopp-
tak. Barnehuset er underlagt og
blir styrt av politimeisteren.
– I fjor var 30 barn frå Hal-

lingdal i slike avhøyr, seier Sa-
gabråten, som er dagleg leiar i
Hallingdal barnevernsteneste.
– Det er politiet som admini-

strerer, men me må assistere
for å få barna til barnehuset.
Dei blir henta ommorgonen og
me køyrer. Er det fleire søsken
involvert må dei sitje i kvar sin
bil. Det er omkring fire timars
køyring til Sandefjord ein veg.

Etter avhøyra kan nokon bli
sende på legesjekk før dei blir
køyrde tilbake til Hallingdal. I
nokon tilfelle er dei ikkje vere
heime før langt på natt. Etter
det begynner vår jobb, avhen-
gig av kva som er kome fram.
– Tilbodet er ikkje godt nok?
– Det er avstanden som gjer

det. Tilrettelagt avhøyr er eit
godt system. Det er høg kom-
petanse på barnehuset. Det er
proffe folk, seier Sagabråten.

Ingen respons
Ideen om å etablere eit barne-
hus i Hallingdal er ikkje ny.
Eigedomskongen og milli-

ardæren Olav Thon gav eit til-
bod om å leie ut lokale til eit
barnehus i Veksthuset som
han bygde i Flå sentrum. Tred-
je etasje i bygget var ikkje inn-

reia den gongen. Men han fekk
ingen respons.
– Eg har tidlegare teke spørs-

målet om å få etablert eit bar-
nehus opp med Regionrådet
for Hallingdal og politiet. Dette
må takast vidare, og eg synest
forslaget om å etablere eit bar-
nehus i det nye rettssenteret i

Nesbyen er ein veldig god ide,
seier Helene Sagabråten.

Positiv ordførar
Det er gitt grønt lys for å bygge
eit rettssenter.
I dette bygget skal Hallingdal

tingrett og Øvre Buskerud jord-
skifterett ha lokale i tillegg til at
Nes kommune skal dekke sitt
behov. Ordførar Haraldset seier
at kommunenogsåer i forhand-
lingar med ein interessent som
ønskjer å leige ledige lokale.
–Det blir ei avklaring innan14

dagar. Viss det ikkje blir nokon
avtale, er det absolutt mogleg-
heit for å sjå på ideen om å eta-
blere eit barnehus her. Sjølve
byggeprosessen har ikkje starta.
Deterderfor fulltmoglegåendre
på ting, seier ToreHaraldset.
Sjå lesarbrev side 38.

Kan fjerne lang reise til barneavhøyr
n Stor belastning for barna n Barneavhøyr i Sandefjord n Rettssenteret i Nesbyen er ei betre løysing

POSITIV: Helene Sagabråten, Halling-
dal barnevernsteneste. (FOTO: ARKIV)

AVVISER IKKJE: Nes-ordførar Tore
Haraldset. (FOTO: ARKIV)

GOD IDE: Advokat Susanna
Aschehoug. (FOTO: ARKIV)

Eg synest
forslaget om å
etablere eit bar-
nehus i det nye
rettssenteret i
Nesbyen er ein
veldig god ide.
HELENE SAGABRÅTEN

Nore og Uvdal kom-
mune er positive til
solenergiprosjektet på
Rauhelleren turisthytte.

INA EIRIN ELIASSEN
iee@hallingdolen.no

Planen er å utstyre hytta
med solceller, solfangarar
og termiske lagertankar.
Målsetjinga til utbyggar
DNT Drammen og omegn
er ei meir sikker klima- og
miljøvennleg drift. Solcel-
leprosjektet på Rauhelleren
kan vera delvis i drift som-
maren 2019.
Saka var opp i utval for

næring, miljø og kommu-
nalteknikk i slutten av sep-
tember. Eit samrøystes ho-
vudutval stilte seg bak tilrå-
dinga frå rådmannen om å
gi dispensasjon frå kommu-
nedelplanen og rammetilla-
ting etter plan- og bygnings-
loven, under vilkår skissert
av høyringsinstansane.
– Me var alle positive til

solcelleprosjektet. Me må
få vekk fyring med olje, slik
sett er dette midt i blinken.
Samstundes diskuterte me
om hytta vil få nok ener-
gi frå solcellene og om det
kanskje burde opp på fleire
vegger. Men det kjem sta-
dig nye framskritt. Dette
er eit godt steg på vegen,
seier Lars Halvard Egedahl
(H), utvalsleiar for næ-
ring, miljø og kommunal-
teknikk.
Solcelleprosjektet påRau-

helleren turisthytte vil kome
kring seks millionar kroner,
og blir i hovudsak finansiert
av spelemidlar, DNTs hytte-
fond, gjennom samarbeidet
DNT har med NorgesGrup-
pen.
Pilotprosjektet handlar

om å teste ut alternative
typar grøn energi, for å sjå
kva som er mogleg. Målset-
jinga til DNT sentral er at
minst 80 prosent av diese-
laggregata på turisthyttene
skal bort innan 2023.

Grønt lys for solceller

Det er sett i gang planarbeid
i eit område på Trollset i Nes-
fjellet for å leggje til rette for
hytteutbygging.

Det er ønske om å legge ut
eit nytt byggeområde på 200
dekar utan at det er i sam-
svar med kommuneplanens
arealdel, påpeikar administra-
sjonen i Nes kommune.

Det er tre månader sidan ny
kommuneplan vart vedteken.
Administrasjonen meinte at
det at det må utarbeidast
planprogram og lagast konse-
kvensutgreiingar då deler av
planens avgrensing er i strid
med overordna kommuneplan
på to område. Både fylkes-

mannen og Statens vegvesen
meinte planarbeidet må vente
til rulleringa av kommunepla-
nens arealdel.

Eit fleirtal i teknisk utval,
Ap, Sp og Bygdelista, vedtok å
ikkje stadfeste planprogram-
met for detaljregulering for
Trollset. Høgres forslag om
å stadfeste planprogrammet
fekk ei stemme. I ein protkoll-
tilførsel skriv Høgre at at det
blir feil å hevde at grunneigar
burde ha spelt inn tiltaket i
samband med arbeidet medd
kommuneplanens arealdel for-
di han ikkje hadde noko planer
om utbygging då fristen for
innspel gjekk ut.

Usemje om plan

Teknisk utval i Nes kommune føreslår at reguleringspla-
nen for Bøgaset 2 blir vedteken. Planen er fremja av Liaset
Eiendom AS og omfattar 49 nye hyttetomter.

Byggjer ut på Bøgaset

Erling og Kjell Hole i Tunhovd søkte om konsesjon på
kjøp av eigedommen Olsenbraaten i Nes. Dei fekk først
avslag, men då klaga vart behandla i siste møte i teknisk
utval, fekk dei konsesjon. Det blir vist til at sidan 1992 har
eigedommen vore ein integrert del av driftsgrunnlaget til
eigedommen Nedre Breivik i Tunhovd som leigejord.

Å avslå konsesjon vil svekke driftsgrunnlaget for denne
eigedommen, og drifta av eigedommane som i dag meiner
kommunen er ei fornuftig utnytting av areala.

Fekk konsesjon på Nes-eigedom

PILOTPROSJEKT: DNT Drammen og omegn har fått klarsignal for å
setje i gang med solcelleprosjektet på turisthytta. (ILLUSTRASJONSFOTO

FRÅ DNT DRAMMEN OG OMEGN)

SKISSA: Slik blir det nye mellombygget mellom tinghuset og
kommunehuset i Nesbyen sjåande ut. (TEIKNING: ÅRSTIDERNE ARKITEKTER)
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Ål kommune skal byggje ei
mil med ny avløpsledning
frå Leveld til Bakli. Arbei-
det er rekna å koste kring
33,5 millionar kroner.

CAROLINE UTTI
cu@hallingdolen.no

Ål kommune skal byggje ny
overføringsleidning for avløp
frå Leveld til Bakli. Jobben vart
sett ut på anbod 1. august i år.
Arbeidet er delt i to entrepri-
sar, ei frå Leveld til Actif, den
andre frå Actif til Bakli bustad-
felt. Begge strekningane er opp
mot fem kilometer.

Omfattande prosjekt
I tillegg omfattar arbeidet to
nye pumpestasjonar, kryssing
av elva Votna tre på stader,
kryssing av Fv244 på to stader
og boring gjennom morene-
rygg.
Anbodsfristen gjekk ut 17.

september. Øynebråten An-
leggsteknikk AS er tilrådd på
begge jobbane. Tilbodet frå
Gol-firmaet låg på om lag 35,6
millionar kroner. Etter ei re-
videring enda totalprisen på
kring 33,5 millionar kroner.

Øynebråten anbodsvinnar
I alt tre entreprenørar melde
seg då oppdraget vart lagt ut.
Alle har base i Gol. Contexo AS
ville ta jobben for nær 51 mil-
lionar kroner, medan tilbodet
frå Turhus Maskin AS låg på
34,5 millionar kroner. Berre
Øynebråten Anleggsteknikk og
Turhus Maskin var med vidare
i forhandlingar med kommu-
nen. Etter revidering var det
kring 850.000 kroner som skilte
tilboda frå dei to aktørane.
Øynebråten Anleggsteknikk

AS var billegast begge entrepri-
sane, og på ei samla vurdering.
Såleis er det dette firmaet som
blir tilrådd når saka skal opp
til politisk behandling. Det blir
også tilrådd å først inngå inten-
sjonsavtale med Øynebråten,
fordi det vil gå lang tid før par-
tane kan signere ein eventuell
kontrakt. Saka skal fyrst opp
til politisk behandling i sek-
torutvalet for teknisk, næring
og ressurs 23. oktober, før ho
går vidare til formannskapet 5.
november. Endeleg vedtak på
prosjektet er venta i kommune-
styret i november eller desem-
ber i år. Sjølve arbeidet skal ut-
førast i perioden januar 2019 til
november 2020.

Ledningen
kostar 33,5
millionar

START I 2019: Ål kommune byggjer ny
avløpsleidning frå Leveld til Bakli
bustadfelt. (FOTO: ARKIV)

neskeleg situasjon
raren reagerer kraftig på argumentasjonen n Blir både trist og lei

Eit barnehus i Hallingdal står ikkje på agen-

daen i Sør-Øst politidistrikt.

Det likar Nes-ordførar Tore Haraldset dårleg.
Han tenker på barna.

– Det er ikkje konkrete planar om det, seier
Lena Reif, som er leiar for felles eining for etterret-
ning og etterforsking i politidistriktet.

Ide
Hallingdølen skreiv laurdag at advokat Susan-

na Aschehoug på Gol har kasta fram ideen om å
etablere eit barnehus i det nye rettssenteret som
skal byggjast i Nesbyen.

Slik det er no blir avhøyr av barn tekne
i Statens barnehus i Sandefjord i det som har
nemninga eit «tilrettelagt avhøyr». Lange avstan-
dar er krevjande for barna, men fleire aktørar må
også reise dit for å vere til stades under avhøyret,
som aktor, forsvarar, bistandsadvokat og barnever-
net.

– Eit barnehus er meir enn eit avhøyrsrom. Bar-
na skal også ha helsetilbod og oppfølging, seier
Lena Reif, som har ansvaret for barnehuset

– Fornøgde barn

Det er 11 barnehus og tre underavdelingar her
i landet. Eit barnehus i Hallingdal ville ha vorte
ei underavdeling, seier ho. Men underavdelingane
skal evaluerast før det eventuelt blir opna nye har
Politidirektoratet bestemt.

– Det er lang reise til barnehuset?
– Me må berre innsjå at Sør-Øst politidistrikt er

stort. Men på barnehuset opplever dei at barna er
fornøgde når dei kjem. Det er nok mest dei vaksne
som

synest det er utfordrande, seier Reif.
Ho seier at tilbodet må vere likt over alt.

Eit barnehus krev ressursar. Men kor dei skal
etablerast er ei politisk avgjerd, seier Lena Reif.

Ordførar reagerer
Etter å ha lese uttalen til Leina Reif på net-

tavisa til Hallingdølen reagerer ordføraren i Nes,
Tore Haraldset.

– Eg blir både trist og lei meg når eg ser ut-
talen til Lena Reif om at barna er fornøgde når
dei kjem til barnehuset i Sandefjord. Alle, ja i alle
fall nesten alle som set seg inn i barnets situasjon
forstår at dette er langt frå verkelegheita. Å bli
teken ut frå heimen, plassert i ein framand bil med
framande menneske er i seg sjølv ein belastning.
Når dei i tillegg er i ein sårbar situasjon og må sitje
åtte timar i bil for å bli avhøyrt, er dette nesten ein
umenneskeleg situasjon for barnet, og for familie
og nettverk, seier han.

Haraldset ser også, som Reif, at Sør-Øst poli-
tidistrikt er stort.

– Derfor må me sjå på ei betre løysing.
Plasseringa er ikkje det viktigaste for meg, men
Hallingdal vil vere ein sentral stad og som vil vere
til barnets beste. Eg forstår at det er ei politisk
avgjerd, men dei ansvarlege må vere med og finne
dei beste løysingane, seier Tore Haraldset.
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Tidlig innsats mot vold og overgrep mot barn
Kragerø Blad Vestmar – Meninger –10. okt. 16:18
Av: Anlaug Nordal

DEL Leserinnlegg: Kragerø kommune har pri-
oritert tidlig innsats i forhold til barn og unge.
Venstre i regjering sammen med H og FrP har
lagt stor vekt på å styrke arbeidet mot vold mot
barn og unge.

I 2018 ble det bevilget 825 mill. kr til formålet.
For 2019 styrkes potten med ytterligere 67 mill. kr.
Neste år er fokus på forebygging og foreldrestøt-
tende tiltak. Da er det avgjørende at utsatte barn
blir sett i tide. Det er utarbeidet et digitalt op-
plæringsverktøy SNAKKE for å kunne ta opp vold
som et vanskelig, men svært viktig tema for bar-
na. Samtaleverktøyet testes over hele landet for
tidligst mulig å avdekke vold og overgrep mot
barn.

Det er ikke isolerte enkelttiltak men helhetlig
innsats med varierte virkemidler som gir resultater
også i kampen mot vold og overgrep mot barn og
ungdom. Det skjer også i Kragerø og vi må øke
utfordringen.

De siste fem årene er helsestasjon og skole-
helsetjenesten i landet tilført mer enn 1 milliard
kroner.

Kompetansehevning i helsesektoren er prior-
itert for å gi bedre hjelp til både voldsutøvere og
voldsutsatte.

Foreldrestøttende tiltak er prioritert.
Fra 2013 til 2017 har antall tilrettelagte avhør

av barn i Barnehus økt med 138 %.
Etterforsking i saker som gjelder vold og sek-

suelle overgrep mot barn er styrket betydelig men
det gjenstår mye for situasjonen er akseptabel.

Målet er at ingen barn skal bli utsatt for vold
eller seksuelle overgrep. Skal barn i faresonen bli
sett i tide, kreves kompetanse fra dem som står
barna nær. De ansatte i Kragerø bør gis styrket
kompetanse på dette feltet. Venstre ber kommunen
vurdere å ta det digitale verktøyet SNAKKE i bruk
for bedre å kunne sikre barna våre mot vold og
overgrep.

Johan Tønnes Løchstøer, Venstre

Andre kildereferanser
Kragerø Blad Vestmar, side 17 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 09. okt. – 02:29

Høringsgrunnlag
Legeforeningen.no - Høringsuttalelser –10. okt. 13:40

Helse- og omsorgs-
departementet har
sendt på høring
forslag til endringer
i forskrift om be-
taling fra pasien-
ter for poliklinisk
helsehjelp i spesial-
isthelsetjenesten.
Forslaget ble også
gjort kjent gjennom
statsbudsjettet for
2019, som ble lagt
frem mandag 8. ok-
tober.

Departementet skriver at ett sentralt formål
med høringsnotatet er å evaluere bestemmelsene
om egenandelfritak ved behandling på barne- og
ungdomspsykiatrisk poliklinikk (BUP) og psyki-
atrisk ungdomsteam (PUT). Høringsnotatet in-
neholder også forslag om egenandelsfritak ved
første konsultasjon på overgrepsmottak og behan-
dling ved Statens barnehus.

Den formelle regelen har vært at pasienter som
er henvist til spesialisthelsetjenesten kan avkreves
egenandel når helsehjelpen skjer poliklinisk. Det
er fastsatt enkelte unntak fra denne hovedregelen.
Innenfor områdene poliklinisk psykisk helsevern
og tverrfaglig spesialisert behandling mot rusmid-
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delavhengighet skal pasienter under 18 år ikke be-
tale egenandel. Når helsehjelp ytes overfor denne
pasientgruppen dekker staten egenandelen.

Endringsforslagene dreier seg hovedsakelig om
å formalisere noe som har vært praktisert i deler av
tjenesten i flere år. Da finansieringen av refusjon-
stakster skulle legges om i 2017 ble det klart at det
har foregått en praksis, særlig ved BUP og PUT der
pasienter også eldre enn 18 år har fått fritak for
egenandel. Hensynet til kontinuitet i behandlin-
gen har vært et av hovedargumentene som er løftet
frem som årsaken til denne praksisen. Endringene

som nå foreslås skal sikre lik praksis mellom helse-
foretakene.

I somatikken er grensen for egenandelsfritaket
nå 16 år. Legeforeningen har lenge argumentert
for at grensen bør heves, slik at ungdommer uten
hinder av økonomi kan søke legehjelp.

Departementet foreslår nå at aldersgrensen ut-
vides for pasienter som mottar helsehjelp fra BUP
og PUT. Pasienter som får helsehjelp på BUP skal
ikke bli avkrevd egenandel før etter fylte 23 år, og
pasienter på PUT skal ikke bli avkrevd egenandel
før etter fylte 30 år.

Krever trygghet for barna
Bladet Vesterålen, side 4 –10. okt.
Av: MARENO LEONHARDSEN

Bladet Vesterålen Onsdag 10. oktober 2018Nyheter4

SORTLAND: Eidsfjord 
Sjøfarm har brukt milli-
oner kroner og utallige 
timer på å utvikle ski-
pet med lukkede merder. 
Knut Roald Holmøy leg-
ger ikke skjul på at han 
synes det er vanskelig å 
akseptere at de ikke får 
utviklingskonsesjoner til 
prosjektet.
TOR JOHANNES JENSEN

torjo@blv.no - 76110950

Ordningen med utviklingskon-
sesjoner ble lansert av regjerin-
ga for å fremme ny teknologi 
og nye løsninger i oppdretts-
næringa som skulle frigjøre nye 
arealer, og få bukt med lusepro-
blemer og andre miljø-utfor-
dringer.

Eidsfjord Sjøfarm la fram 
oppdrettsskipet Eidsfjord Giant 
som sin løsning og søkte om 17 
konsesjoner. Her ville de ifølge 
søknaden drive i lukkede an-
legg om bord, trenge bare halve 
arealet for å produsere fisken, 
og ta all avføring fra fisken på 
land i tørket form for å bruke til 
andre formål.

Fredag fikk selskapet avslag.

Nyhetselement
– Oppsummert vurderer Fis-
keridirektoratet at skroget og 
fiskekarene i Eidsfjord Giant 
innebærer et nyhetselement 
sammenlignet med eksis-
terende teknologi, heter det i 

avslagsbrevet, som likevel me-
ner helheten likevel ikke opp-
fyller kravet om betydelig inn-
ovasjon, og dessuten mangler 
dokumentasjon av fiskevelferd 
og inngående analyser eller tes-
ter av karkonstruksjonen.

De fremste fagmiljøene
Knut Roald Holmøy er overras-
ket over avslaget, og ikke minst 
formen det har fått, der selve 
vurderingen av Eidsfjord Giant 
fyller drøyt halvannen side i det 
sju sider lange brevet.

– Vi har jobbet internt len-
ge med dette og valgt noen av 
de fremste fagmiljøene som er 
å finne til å være med oss på 
dette prosjektet. Vi må gå etter 
i sømmene det vi og leveran-
dørene har gjort til nå. Men vi 
mener dokumentmassen som 
er sendt inn, tilfredsstiller kra-
vene i godt monn. Vi har også 
presentert prosjektet i de fora 
vi har vært det siste året og fått 
entydige tilbakemeldinger på 
det vi har presentert, sier han 
til Bladet Vesterålen.

Overrasket
– Med bakgrunn i det er vi 
svært overrasket over den re-
lativt korte tilbakemeldinga vi 
har fått, sier han videre.

Selskapet har ikke fått hen-
vendelser fra Fiskeridirek-
toratet annet enn sommeren 
2017, rett etter at søknaden om 
utviklingskonsesjoner ble le-
vert.

– Da fikk vi beskjed om at 
vi hadde tre uker på å komme 
med det de kalte supplerende 
opplysninger. Det leverte vi. Vi 
har også bedt om å få presen-
tere prosjektet og belyse ulik 
tematikk, som vi veit det har 
vært praktisert overfor andre. 
Men vi fikk tilbakemelding om 
at de ikke ville det, oppsumme-
rer Holmøy.

Ikke dialog
Han understreker at verken 
Eidsfjord Sjøfarm eller samar-
beidspartnerne har fått spørs-
mål fra Fiskeridirektoratet un-
derveis.

– Samtlige av samarbeids-
partnerne våre lurer på hva som 
har skjedd, ut fra både innova-
sjonsevnen og kompleksiteten i 
dette prosjektet. Myndighetene 
kom med en oppgave gjennom 
ordningen med utviklingskon-
sesjoner og sa tydelig fra at den 
måtte besvares. Det mener vi i 
høyeste grad vi har gjort, noe 
vi forsåvidt mener går fram av 
avslagsbrevet også. Det sier jo 
at dette er nytt. Men samtidig 
er det på et nivå der de beskri-
ver at de er redd for skvulping. 
Men fra oss ligger det her nøye 
beregninger av hydroteknikken 
i tankene i ulike værsituasjo-
ner, og bevegelighet og styrke 
i selve konstruksjonen. Dette 
med tanker er kjent teknologi 
– det går brønnbåter forbi oss 
hver eneste dag, tilføyer han.

Lagt ned mye
Og så påpeker Knut Roald 
Holmøy at Eidsfjord Sjøfarm 
har lagt ned mye tid, penger og 
innsats i prosjektet.

– Det er litt vanskelig å ta 
inn over seg at vi har fått et 
slikt avslag. Vi har lagt ned så 
mye ressurser og arbeid i det-
te, sammen med samarbeids-
partnerne rundt oss, og vi har 
så stor tru på dette at det er 
vanskelig å bare legge fra seg, 
sier han. Totalt har selskapet 
brukt flere millioner kroner på 
prosjektet. Men Holmøy legger 
ikke skjul på at man også har 
lagt store menneskelige ressur-
ser i Eidsfjord Giant.

Vurdere klage
Derfor vil man nå jobbe videre, 
gå gjennom prosjektet og se på 
avslaget med lupe.

– Ut fra det vil vi vurdere en 
klage. Vi synes prosjektet er 
dokumentert, med gjennom-
føringsevne, og at det vil gjøre 
en forskjell i næringa hvis det 
lykkes.

– Med den størrelsen som 
myndighetene har lagt opp til i 
ordningen med utviklingskon-
sesjoner, påvirker man et sel-
skap som søker seriøst enten 
man får gjennomslag eller av-
slag. Dette har jo påvirket be-
slutninger om andre prosjekt, 
som kan ha blitt lagt til side 
fordi vi har prioritert dette. Da 
mener vi at det bør tas på alvor, 
sier Knut Roald Holmøy.

Holmøy om Giant-avslaget:

– Vanskelig å godta

Miljøpartiet De Grønne 
ber Fylkestinget i Nord-
land kreve etablert et 
statlig barnehus i Vester-
ålen.

MARENO LEONHARDSEN

mareno@blv.no 

– Barnehus er ei svært viktig 
sak for oss i De grønne, sier 
fylkestingsrepresentant Bent 
Bakkan:

– Vi mener at alle barn, uav-
hengig av bosted skal ha et like-
verdig tilbud. Slik er det ikke i 
dag. Som det nå er, må barn fra 
Vesterålen, Ofoten og Lofoten 
reise langt til avhør, til ukjente 
omgivelser i Bodø – kanskje 
med en ukjent følgeperson.  Det 
sier seg selv at en slik opplevel-
se kan gi ei ekstra belastning 
for barn og unge, sier Bakkan. 

Forslaget kommer opp i Fyl-
kestinget tirsdag eller onsdag.

Målet til Statens barnehus er 
å styrke barns rettsikkerhet, og 
sørge for å ivareta barn og fami-
lie på en god måte. 

– Barn og unge har rett til å 
bli hørt i saker som angår dem. 
Flere brukerorganisasjoner, 
blant annet Landsforeningen 
for barnevernsbarn, påpeker at 
barn og unge skal få hjelp der 
de bor. Et tilrettelagt avhør på 
barnehuset må også ses på som 
slik bistand, heter det blant an-

net i forslaget fra De grønne.
– Også for det lokale, offent-

lige hjelpeapparatet, vil et de-
sentralisert barnehus gi positiv 
effekt ved at ressursene heller 
kan brukes i møte med barn, 
enn på reisetid mellom barnets 
hjemsted og et sentralt plassert 
barnehus. 

Krever trygghet for barna

Bent Bakkan (innsendt foto).

Knut Roald Holmøy hos Eidsfjord Sjøfarm er overrasket over 
avslaget fra Fiskeridirektoratet. Nå vurderer han klage. (Foto: 
Innsendt)

Dette er en skisse av den planlagte Eidsfjord Giant, som har fått avslag på søknaden om 17 utviklingskonsesjoner. (Ill.: Eidsfjord Sjøfarm)

Miljøpartiet De
Grønne ber Fylkestinget
i Nordland kreve
etablert et statlig
barnehus i Vesterålen.

– Barnehus er ei
svært viktig sak for
oss i De grønne, sier
fylkestingsrepresen-
tant Bent Bakkan:

– Vi mener at alle
barn, uavhengig av
bosted skal ha et likeverdig tilbud. Slik er det ikke i
dag. Som det nå er, må barn fra Vesterålen, Ofoten
og Lofoten reise langt til avhør, til ukjente om-
givelser i Bodø – kanskje med en ukjent følgeper-
son. Det sier seg selv at en slik opplevelse kan gi ei

ekstra belastning for barn og unge, sier Bakkan.
Forslaget kommer opp i Fylkestinget tirsdag

eller onsdag.
Målet til Statens barnehus er å styrke barns

rettsikkerhet, og sørge for å ivareta barn og familie
på en god måte.

– Barn og unge har rett til å bli hørt i saker som
angår dem. Flere brukerorganisasjoner, blant an-
net Landsforeningen for barnevernsbarn, påpeker
at barn og unge skal få hjelp der de bor. Et tilret-
telagt avhør på barnehuset må også ses på som
slik bistand, heter det blant annet i forslaget fra
De grønne.

– Også for det lokale, offentlige hjelpeappa-
ratet, vil et desentralisert barnehus gi positiv effekt
ved at ressursene heller kan brukes i møte med
barn, enn på reisetid mellom barnets hjemsted og
et sentralt plassert barnehus.

Andre kildereferanser
Bladet Vesterålen – Forsiden . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 08. okt. – 18:12
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Politiet har ingen planar om barnehus
Hallingdølen – Nyheiter –09. okt. 15:01

Eit barnehus i Hallingdal står ikkje på agendaen i Sør-Øst politidistrikt.

Høring av forslag til endringer i forskrift om betaling frå
pasientar for poliklinisk helsehjelp i spesialisthelsetenesta
Regjeringen.no - Dokumenter –09. okt. 12:20

Høringen gjelder
forslag til endring
av forskrift om be-
taling frå pasien-
tar for poliklinisk
helsehjelp i spesial-
isthelsetenesta. Ett
sentralt formål med dette høringsnotatet er å
evaluere bestemmelsene om egenandelfritak

ved behandling på barne- og ungdomspsykia-
trisk poliklinikk (BUP) og psykiatrisk ungdom-
steam (PUT). Høringsnotatet inneholder også
forslag om at det skal være egenandelsfritak
ved første konsultasjon på overgrepsmottak
og behandling ved Statens barnehus.

Status: På høring
Høringsfrist: 30.11.2018
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Regionrådet vil ha barnehus
Andøyposten, side 4 –09. okt.

4 TIRSDAG 9. OKTOBER 2018 ANDØYPOSTEN

Lysende utsikter på byg-
gefronten i Andøy til tross. 
Det veksler mellom null og 
én elev fra Andøy som vel-
ger byggfag etter ung-
domsskolen. Kjetil 
Rønning-Hansen i Karstein 
Kristiansen Entreprenør 
AS (KKE) oppfordrer Andøy 
kommune til samarbeid 
om stipendordninger.

Rønning-Hansen berømmer 
kommunestyrepolitiker John 
Helmersens interpellasjon i 
kommunestyret i juni, med 
spørsmål til ordfører Jonni Sols-
vik om å vurdere en stipendord-
ning til ungdom som velger å 
utdanne seg innen tømrer- eller 
betongfag. Ordningen innebæ-
rer å forplikte seg til å komme 
hjem etter endt utdanning. 

– Tilbakelent svar
Solsvik svarte at han var usik-
ker på i hvilken grad Andøy 
kommune gjennom en kom-
munal stipendordning kan for-
plikte studenter til å binde seg 
til private bedrifter, eller for-
plikte private bedrifter til å ta 
inn lærlinger. 

– En kommunal stipendord-
ning må undersøkes og avkla-
res med bedriftene, svarte 
Solsvik. Helmersen sier til And-
øyposten at han oppfattet ord-
førerens svar ganske tilbakelent 
i forhold til muligheten til å få 
til stipendordninger. 

– Bør kunne få til en ordning
På spørsmål fra Andøyposten 
sier Rønning-Hansen at det må 
kunne gå an å få til ei ordning 
som er formålstjenlig for begge.

– Kommunen har allerede 
stipender med bindingstid på 
yrker som gjelder ansettelse i 
kommunen. Man må ikke hen-
ge seg så mye opp i forpliktel-
sene at det ikke går an å få til 
noe, sier Rønning-Hansen. Som 
bedrift ønsker KKE å være med 
på et spleiselag. Han mener at 
det offentlige også må delta. 

– Andøy kommune er en part 
som vil ha nytte av at det kom-

mer arbeidskraft til kommunen 
som gir skatteinntekter, påpe-
ker han. Bedriften har om lag 
35 ansatte, men er hele tiden 
på utkikk etter flere. 

Utfordring å finne fagarbeidere
Det er en utfordring å finne 
kvalifiserte fagarbeidere, spesi-
elt innen tømrer- og betongfa-
get. Ved nylig annonsering 
mottok bedriften kun tre søk-
nader fra utlandet. Bedriften er 
avhengig av at flere utdanner 
seg innen bygg- og anlegg, men 
trenden er motsatt. Nedgangen 
har vært så stor at fylkeskom-
munen har valgt å legge ned 
linja på Sortland. Statistikk vi-
ser at det har søkt tre and-
øyungdommer på disse fagene 
de seneste fire årene. 

– Dessverre er det ikke noen 
utdanningsmuligheter for dette i 
vår kommune. Derfor kan det 
være ei ekstra gulrot for å kom-
me tilbake å få et stipend på kjø-
pet, sier Rønning-Hansen. Han 
sier at det er stor konkurranse 

om arbeidskraft, samtidig som 
Andøy kommune har lysende 
muligheter i utbygging, i kraft av 
å være omstilllingskommune. 

– Akkurat nå er vi i sluttfasen 
på Vitux. Vi er inne i brannsta-
sjonen på Sortland, som ferdig-
stilles i mars, samtidig som vi 
har begynt for fullt med utbyg-
gingen til NAROM. Sistnevnte 

skal pågå til 2020, sier han.

– Altfor lite fagfolk
– Allerede nå innser vi at vi har 
for lite folk. Vi har måttet leie 
inn åtte stykker i tillegg til våre 
faste. Med tanke på havnepro-
sjektet, småsatelittebasen på 
vestersiden og prosjekt som 
The Whale i Andøy i den nær-

meste femårsperioden, skulle 
vi gjerne ha fått ansatt flere 
norske, sier Rønning-Hansen. 

Tar dette på alvor
Ordfører Jonni Solsvik er uenig 
med Helmersen i at han svarte 
tilbakelent på spørsmål om sti-
pendordninger. 

– Jeg sa at interpellasjonen 
var veldig viktig, men jeg var 
usikker på forpliktelsene. Jeg 
har ikke hatt anledning til å 
sjekke dette ut med private be-
drifter ennå, men utfordringen 
med flere bygeprosjekt i Andøy 
fremover og lite lokal rekrutte-
ring er reell. Jeg skal så fort som 
mulig undersøke med Karstein 
Kristiansen og andre aktuelle 
bedrifter hvilke muligheter vi 
har til å få til stipendordninger 
med bindingstid for å få ung-
dom til å satse. Kommunen bør 
være deltaker i dette, men jeg 
har ikke svar på hvordan vi kan 
rigge det, sier Solsvik. 

METTE-HELENE BERGER AMUNDSEN
mette@andoyposten.no

 • Trenger sårt rekruttering til byggfag: 

– Bør få stipendordning

UTFORDRER: John Helmersen (AL) til høyre utfordrer Jonni Solsvik 
til å tilrettelegg for stipendordninger med bindingstid som en 
gulrot for å søke seg til byggfag. ARKIVFOTO

UTEKSAMINERT: Daglig leder Kjetil Rønning Hansen i Karstein Kristiansen håper på flere lokale ungdommer som satser på tømrer- eller 
betongfag. Her avbildet sammen med Alv Emil Rydland som gikk rett inn i fast jobb i bedriften etter at lærlingtiden var over i vinter. 
FOTO: METTE-HELENE BERGER AMUNDSEN

Politikerne i Vesterålen regi-
onråd er krystallklare når 
det kommer til et barnehus 
for Vesterålen.
Et barnehus er et tilbud til barn og 
unge som kan ha vært utsatt for, 
eller vitne til, vold eller seksuelle 
overgrep. I dag er det 11 slike rundt 

om i Norge, og det nærmeste i vårt 
politidistrikt er i Bodø.

– Det handler om verdige for-
hold. Jeg er selv mye ute og flyr. 
Ofte kommer jeg over situasjo-
ner hvor jeg ser det er barn og 
unge i sitt livs største krise som 
sitter i et fullt fly på vei til bar-
nehuset i Bodø. Det er ikke ver-
dig, sa Hadsel-ordfører Siv 

Dagny Aasvik i regionrådet før 
helga. Barnehuset regionrådet 
ønsker, er likt det som finnes i 
Mosjøen. Her reiser fagfolk ned-
over til Mosjøen når det er en 
hendelse hvor de kan utføre av-
hør lokalt. Ordfører Jonni Helge 
Solsvik mener dette helt klart er 
et tilbud regionrådet skal jobbe 
for å etablere. (VOL)

Regionrådet vil ha barnehus Seks vil ha ny jobb
Seks søkere har søkt på en ledig 40 prosent 
stilling som helsefagarbeider til et dagaktivi-
tetstilbud på Andenes. Søkerne er Hege 
Kamilla Hansen, 29 år fra Andenes, Linda 
Merethe Hansen, fra Andenes, Mariell Han-
sen, 29 år fra Dverberg, Marthe L. E. Aron-
sen, 26 år fra Andenes, Iselin Lyngra, 26 år 
gra Andenes og Maureen Sørensen, 53 år 
fra Andenes.

Politikerne i Vesterålen
regionråd er krystal-
lklare når det kom-
mer til et barnehus
for Vesterålen.

Et barnehus er et
tilbud til barn og unge
som kan ha vært utsatt
for, eller vitne til, vold
eller seksuelle over-
grep. I dag er det 11
slike rundt om i Norge,

og det nærmeste i vårt politidistrikt er i Bodø.

– Det handler om verdige forhold. Jeg er selv
mye ute og flyr. Ofte kommer jeg over situasjoner
hvor jeg ser det er barn og unge i sitt livs største
krise som sitter i et fullt fly på vei til barnehuset
i Bodø. Det er ikke verdig, sa Hadsel-ordfører Siv
Dagny Aasvik i regionrådet før helga. Barnehuset
regionrådet ønsker, er likt det som finnes i Mosjøen.
Her reiser fagfolk nedover til Mosjøen når det er
en hendelse hvor de kan utføre avhør lokalt. Ord-
fører Jonni Helge Solsvik mener dette helt klart er
et tilbud regionrådet skal jobbe for å etablere.

Statsbudsjettet: må gjøre mer for sårbare barn
Redd Barna – Nyheter –08. okt. 16:02
Av: Kristin Sommerseth

I dag ble statsbud-
sjettet for 2019 lagt
frem. Redd Bar-
na mener regjerin-
gen må gjøre mer
for å løfte barn ut
av fattigdom, og
for å forebygge og
avdekke overgrep
mot barn. Redd Bar-
na ber også regjerin-
gen om å ta inn flere
kvoteflyktninger.

Redd Barna har sett på regjeringens forslag
til statsbudsjett, og trekker frem flere områder,
nasjonalt og internasjonalt, hvor regjeringen bør
gjøre mer. Dette er noen av mange saker som Redd
Barna har innspill til i statsbudsjettet.

Barn i fattige familier

Redd Barna er positive til at det innføres en rekke
tiltak for å hjelpe barn som vokser opp i fattig-
dom, men er svært kritisk til at man ikke gjør mer
for å løfte barn ut av fattigdom, som å prisjustere
barnetrygden.

– Hvis regjeringen mener alvor med at de
ønsker å bekjempe den voksende fattigdommen
blant barnefamilier er økt barnetrygd et av grepene
de må gjøre. Dette er et tiltak som vi vet har en
utjevnende effekt, og som vil løfte over 20 000
barn over fattigdomsgrensen og bidra til en bedre
hverdag for mange familier. Barnetrygden har stått
stille de siste tjue årene, og det er på høy tid at
den prisjusteres, sier Thale Skybak, seksjonsleder
for Norgesprogrammet i Redd Barna.

– Vi er også positive til gratis kjernetid i barne-
hager og styrking av bostøtten. Men, skal vi fak-
tisk dempe den økende ulikhetene i samfunnet og
bidra til at færre barn vokser opp i lavinntektsfam-
ilier, er dette ikke nok, sier Skybak.
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Ønsker barnehus på Sortland
Bladet Vesterålen – Nyheter –06. okt. 11:36

SORTLAND: Regionrådets arbeidsutvalg mener det er fornuftig å jobbe
for å få etablert et barnehus på Sortland. – Vi må tenke på barnas beste.

Som abonnent kan du også lese disse sakene:

Andre kildereferanser
Bladet Vesterålen, side 2 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 09. okt. – 06:34

Debatt: Barnehus i Hallingdal
Hallingdølen – Fyrsteside –06. okt. 04:39

Logg inn eller lag digital brukar for å lesa vidare. Er du ikkje abonnent
kan du få tilgang nedanfor.

Barnehuset er opna
Firda, side 6 –06. okt.

6 FirdaLaurdag 6. oktober 2018nyheiter

nytt: Opphaldsromma har fått friske fargar og moderne design. KOr-Opning: Jentekoret «Krudlalaget» frå kulturskulen i Sogn sto for det kulturelle 
innslaget, då dei song folkesongar.

FØrde: Born som har 
blitt utsett for seksu-
elle overgrep slepp no 
å reise til Bergen eller 
Ålesund for å bli 
avhøyrde og få opp-
følging. I staden kjem 
fagfolka frå Bergen til 
Førde.
BENT ARE IVERSEN
bent.are.iversen@firda.no

Tysdag var det opning av Sta-
tens barnehus Bergen avdeling 
Førde. Sjå bildeserie frå opnin-
ga nede i saka.

– Det er ikkje alltid det går så 
bra når legar, politimeistrar, 
tannlegar, kommunalpolitika-
rar og mange andre skal få ting 
til å gli, men her gjekk det vel-
dig bra. Det er fordi alle ville det 
same: Det beste for borna som 
skal avhøyrast her, sa politi-
meister Kåre Songstad i si 
opningstale.

Huset er eigentleg ikkje eit 
hus, men ei lukka kontoravde-
ling ein stad i Førde. Avdelinga 
er ein del av Vest politidistrikt, 
og vert drifta og bemanna frå 
barnehuset i Bergen. Der er det 
i dag 14 tilsette, men det skal 
tilsettast ein person for admi-
nistrative oppgåver i Førde.

– Vi veit det er mange frå fyl-
ket som skal innom. Frå og med 
neste veke er det bestilt avhøyr 
her. Vi ligg litt lågt på tala og eg 
trur dei kjem til å auke berre 
ved at vi er her, sa Songstad.

Barnehuset har eitt forhøyrs-
rom, men dette kan aukast til 
to. Huset har elles mellom anna 
ungdomsrom, møterom, lege-
kontor og tannlegekontor.

Det har teke mange år å få på 
plass avdelinga. Allereie i fe-
bruar 2013 kravde KrF eit slikt 
hus.

I 2016 byrja Politidirektoratet 
å sjå på organiseringa av barne-
husa.

– dette er eit område 
med store mørketal
– Vi har jobba for dei som ikkje 
har noko sterk pressgruppe. 
Lange reiser til barnehus utan-
for fylket er ei ekstra belasting i 

ein vanskeleg situasjon. Eg er 
glad, rørt og stolt for at vi fekk 
dette til, sa fylkesordførar Jen-
ny Følling.

– Så langt i år har vi hatt 61 av-
høyr av ungar frå Sogn og Fjor-
dane. Dette er born som er ut-
sett for noko veldig alvorleg, 
dei fortener det beste. Dette er 
det viktigaste politiet jobbar 
med, og eg er sikker på at dette 
området har store mørketal, sa 
politisjef i Sogn og Fjordane, 
Arne Johannessen. 

– Dette har blitt mykje finare 
enn eg hadde turt å håpe på. 
Dette bør inspirere til fleire po-
litiske sigrar for Sogn og Fjor-
dane, sa Johannessen.

– Alle har sin del av æra. Her 
har alle politiske parti vore in-
volvert, i lag med etatar, dom-
stolar og andre, sa Førde-ord-
førar Olve Grotle.

Bergen har fått seg ein 
støyl i Førde
– Suksessen her må målast i at 
flest mogleg barn kjem seg vi-
dare i livet, sa Inge Nordhaug 
frå RVTS Vest, som er eit kom-
petansesenter for fagarbeidarar 
som jobbar med overgrep mot 
born.

Han sa at idéen til slike bar-
nehus opphavleg kjem frå USA, 
der etatane samlar seg på ein 
plass slik at born som er utsett 
for overgrep har berre ei dør å 
gå inn, i staden for å farte rundt 
til mange forskjellige stadar.

– Eg er glad for at min bustad-
kommune har fått dette. Eg vil 
kalle det støylen til barnehuset 
i Bergen, og er viss på at det blir 
hyppige besøk på støylen frå no 
av, sa Nordhaug.

Det er i dag 11 barnehus i lan-
det, der til saman 5800 born er 

innom i løpet av eit år.
– Det vert sagt at vaksne som 

har opplevd overgrep, ofte føler 
at møtet med rettsapparatet er 
eit nytt overgrep. Korleis opple-
ver då eit born i same situasjon 
eit slikt møte, spurde ass.fyl-
keslege Jacob Andersen reto-
risk i sin tale.

– Barnehuset skal vere ein 
trygg plass for borna, sa Ander-
sen.

I november i fjor vart det ei-
nigheit om at ein barnehusfilial 
var realistisk og forsvarleg, og i 
juni i år kom meldinga om at fi-
lialen skulle kome på plass.

Lovkrav om barnehus
Linda Åmelfot er familievalds-
koordinator i politiet i Sogn og 
Fjordane, med ansvar for sek-
suelle overgrep.

Ho var ein av dei som var tid-

leg ute for å dra i gang tilbodet. 
Tidlegare vart dette gjort som 
dommaravhøyr i domstolane, 
men det frå no av er krav om at 
det skal gjerast på eit barnehus. 
Det er altså lovkravet som har 
ført til mykje reising.

Til dømes er det viktig med 
medisinske undersøkingar på 
borna, og dette har dei mellom 
anna no moglegheit for i Førde. 
Dessutan skal det gjerast retts-
lege forhøyr med opptak.

– Vi er fem personar med 
kompetanse for barneavhøyr. 
Vi sender av garde folk kvar 
veke til Ålesund og Bergen, 
somme gonger begge stader på 
ei veke. Då har borna reist same 
vegen. Dersom det straffbare 
tilhøvet har skjedd innan dei 
siste 14 dagane, har vi eit krav 
om ei veke på å føre avhøyr, 
seier Åmelfot.

No slepp born å reise til Bergen eller Ålesund for avhøyr

Barnehuset er opna

nØgde: – Vi veit det er mange frå fylket som skal innom her, sa politimeister i Vest politidistrikt, Kåre Songstad under opninga av Statens 
barnehus Bergen avdeling Førde. Her saman med leiar for Sogn og Fjordane politidistrikt, Arne Johannessen.  aLLe FOtO: Bent are iversen

No slepp born å
reise til Bergen eller
Ålesund for avhøyr
FØRDE: Born som
har blitt utsett for
seksuelle overgrep
slepp no å reise til
Bergen eller Ålesund
for å bli avhøyrde
og få oppfølging. I
staden kjem fagfolka
frå Bergen til Førde.

Tysdag var det opning av Statens barnehus
Bergen avdeling Førde. Sjå bildeserie frå opninga
nede i saka.

– Det er ikkje alltid det går så bra når legar,
politimeistrar, tannlegar, kommunalpolitikarar og
mange andre skal få ting til å gli, men her gjekk
det veldig bra. Det er fordi alle ville det same:
Det beste for borna som skal avhøyrast her, sa
politimeister Kåre Songstad i si opningstale.

Huset er eigentleg ikkje eit hus, men ei luk-
ka kontoravdeling ein stad i Førde. Avdelinga er
ein del av Vest politidistrikt, og vert drifta og be-
manna frå barnehuset i Bergen. Der er det i dag
14 tilsette, men det skal tilsettast ein person for
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administrative oppgåver i Førde.
– Vi veit det er mange frå fylket som skal in-

nom. Frå og med neste veke er det bestilt avhøyr
her. Vi ligg litt lågt på tala og eg trur dei kjem til å
auke berre ved at vi er her, sa Songstad.

Barnehuset har eitt forhøyrsrom, men dette
kan aukast til to. Huset har elles mellom anna ung-
domsrom, møterom, legekontor og tannlegekon-
tor.

Det har teke mange år å få på plass avdelinga.
Allereie i februar 2013 kravde KrF eit slikt hus.

I 2016 byrja Politidirektoratet å sjå på organis-
eringa av barnehusa.

– Dette er eit område med store mørketal
– Vi har jobba for dei som ikkje har noko sterk

pressgruppe. Lange reiser til barnehus utanfor
fylket er ei ekstra belasting i ein vanskeleg situ-
asjon. Eg er glad, rørt og stolt for at vi fekk dette
til, sa fylkesordførar Jenny Følling.

– Så langt i år har vi hatt 61 avhøyr av ungar
frå Sogn og Fjordane. Dette er born som er utsett
for noko veldig alvorleg, dei fortener det beste.
Dette er det viktigaste politiet jobbar med, og eg
er sikker på at dette området har store mørketal,
sa politisjef i Sogn og Fjordane, Arne Johannessen.

– Dette har blitt mykje finare enn eg hadde turt
å håpe på. Dette bør inspirere til fleire politiske
sigrar for Sogn og Fjordane, sa Johannessen.

– Alle har sin del av æra. Her har alle politiske
parti vore involvert, i lag med etatar, domstolar og
andre, sa Førde-ordførar Olve Grotle.

Bergen har fått seg ein støyl i Førde
– Suksessen her må målast i at flest mogleg

barn kjem seg vidare i livet, sa Inge Nordhaug
frå RVTS Vest, som er eit kompetansesenter for
fagarbeidarar som jobbar med overgrep mot born.

Han sa at idéen til slike barnehus opphavleg
kjem frå USA, der etatane samlar seg på ein plass
slik at born som er utsett for overgrep har berre ei

dør å gå inn, i staden for å farte rundt til mange
forskjellige stadar.

– Eg er glad for at min bustadkommune har
fått dette. Eg vil kalle det støylen til barnehuset i
Bergen, og er viss på at det blir hyppige besøk på
støylen frå no av, sa Nordhaug.

Det er i dag 11 barnehus i landet, der til saman
5800 born er innom i løpet av eit år.

– Det vert sagt at vaksne som har opplevd over-
grep, ofte føler at møtet med rettsapparatet er eit
nytt overgrep. Korleis opplever då eit born i same
situasjon eit slikt møte, spurde ass.fylkeslege Jacob
Andersen retorisk i sin tale.

– Barnehuset skal vere ein trygg plass for borna,
sa Andersen.

I november i fjor vart det einigheit om at ein
barnehusfilial var realistisk og forsvarleg, og i juni
i år kom meldinga om at filialen skulle kome på
plass.

Lovkrav om barnehus
Linda Åmelfot er familievaldskoordinator i poli-

tiet i Sogn og Fjordane, med ansvar for seksuelle
overgrep.

Ho var ein av dei som var tidleg ute for å dra i
gang tilbodet. Tidlegare vart dette gjort som dom-
maravhøyr i domstolane, men det frå no av er krav
om at det skal gjerast på eit barnehus. Det er altså
lovkravet som har ført til mykje reising.

Til dømes er det viktig med medisinske under-
søkingar på borna, og dette har dei mellom anna
no moglegheit for i Førde. Dessutan skal det gjerast
rettslege forhøyr med opptak.

– Vi er fem personar med kompetanse for
barneavhøyr. Vi sender av garde folk kvar veke
til Ålesund og Bergen, somme gonger begge stader
på ei veke. Då har borna reist same vegen. Dersom
det straffbare tilhøvet har skjedd innan dei siste 14
dagane, har vi eit krav om ei veke på å føre avhøyr,
seier Åmelfot.

Andre kildereferanser
Firda – Nyheiter . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 02. okt. – 21:00
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Eit naudsynt tilbod
Firda, side 10 –06. okt.

10 FirdaLaurdag 6. oktober 2018meiningar

Leiaren for politiet i Sogn og Fjordane, Arne 
Johannessen, tok ikkje munnen for full då han 
lova at barnehuset i Førde skulle opnast rundt 1. 
oktober. Denne veka var det offisiell opning av 
tilbodet som politiet, og ikkje minst pårørande 
til overgrepsutsette barn i Sogn og Fjordane har 
ønskt seg. Heretter kan overgrepsutsette og 
traumatiserte barn sleppe å måtte ta turen til 
Ålesund eller Bergen. No kan avhøyra skje i 
Førde, der barna også kan få oppfølging og der 
ein kan sikre kriminaltekniske bevis som vil 
betre rettstryggleiken for overgrepsutsette barn. 
Barnehuset i Førde er derfor eit naudsynt og 
etterlengta tilbod til utsette barn i fylket.  

Tvers g jennom politireforma har det, med rette, 
komme påstandar om at reforma fører til 
sentralisering av politiet, og mindre fokus og 
politiressursar til distrikta. Slik sett represente-
rer barnehuset i Førde, som er ein filial av 
barnehuset i Bergen, eit gledeleg unntak frå 
denne utviklinga: No skal Vest politidistrikt 
sende folk med spesialkompetanse på avhøyr av 
barn til Førde, i staden for at ungane blir sendt 
dit kompetansen er, slik 
tilfellet har vore fram til no.

 i Førde blir det også bygd 
opp lokal tverrfagleg 
kompetanse for å kunne ta 
seg av desse barna på ein 
forhåpentleg god måte i åra 
framover. Det aukar 
tryggleiken for barna, og 
styrkar både etterforsking og kriminalteknisk 
bevisføring i overgrepssaker, slik at overgripa-
rane kan få den straffa dei måtte fortene. Barne-
huset er derfor både ei hjelp i etterforskinga av 
overgrep og ei styrking av rettstryggleiken til 
offera. 

det har vore ein etter måten kort og effektiv 
prosess for å få etablert eit barnehus i Sogn og 
Fjordane, fordi ein har unngått lokaliseringsstrid 
og fordi politiet har sett behovet for eit slikt 
tilbod også i Sogn og Fjordane. Rett nok er det 
gått ein del år sidan KrF tok saka opp politisk 
tilbake i 2013. Men frå Politidirektoratet tok til å 
sjå på organiseringa av barnehusa i 2016, har 
prosessen gått raskt. 

Talet på brukarar har dessverre vist kor naud-
synt der er å få på plass eit slikt tilbod her i 
fylket. Men i overgrepssaker er det alltid store 
mørketal. Truleg vil terskelen for å ta kontakt   i 
overgrepssaker bli lågare når det finst eit barne-
hus i Førde, og etter kvart betre lokal kompe-
tanse og rutinar på området. Det er i så fall noko 
det er all grunn til å glede seg over, fordi fleire 
barn kan få hjelp mot overgriparane. Når barne-
huset no er på plass i Førde, er det all grunn til å 
gratulere både politiet og deira samarbeids-
partnarar med etableringa. Men ikkje minst er 
dette bra for overgrepsutsette barn i Sogn og 
Fjordane. 

Eit naud-
synt tilbod

 Barnehuset er eit 
naudsynt og 
etterlengta tilbod 
til utsette barn i 
fylket

Leiar

synspunkT
sei meininga di. Velkommen til distriktets viktigaste møteplass for samfunnsdebatt. 
Debattinnlegg du ønskjer på trykk, legg du inn på firda.no/synspunkt. Der kan du òg debattere andre sine 
innlegg. Alternativt sender du e-post til redaksjon@firda.no

sTyrke: Gunhild Berge Stang (V) meiner mykje talar for at det er ei 
god løysing å samle heile ansvaret for fylkesvegane hos fylkeskommunen.
 arkivFoTo: BenT are iversen

Lesarbrev

gunhiLd Berge 
sTang
Venstre

magnar heLLeBusT gjev i 
sitt lesarinnlegg i Firda, datert 
3. oktober 2018, eit svar på mitt 
innlegg om regionreforma, da-
tert 1. oktober 2018.

innLeiingsvis konsTaTe-
rer eg, at Hellebust og eg er 
usamde om to ting. Det eine er 
kor vidt eg har innsikt i sam-
ferdslefeltet, og det andre er 
om det er fornuftig å flytte deler 
av sams vegadministrasjon til 
fylkeskommunane. Eg vel i det-
te innlegget å fokusere på det 
siste.

FyLkeskommunane over-
Tok ansvaret for fylkesvegane i 
2010. Her er vi samde om to 
ting: Fylkeskommunane over-
tok frå staten eit vegnett med 
eit vedlikehaldsetterslep som 
var direkte skammeleg. Staten 
valde heller ikkje å følgje opp 
med tilstrekkelege midlar til 
fylkeskommunane for å ta tak i 
utfordringane. Alt dette illus-
trerer, etter mitt syn, staten si 
manglande omsut for fylkes-
vegnettet og at det er med på å 
underbygge argument for at 
fylkeskommunane tek over det 
heile ansvaret for fylkesvega-
ne.

eg er slett ikkje sikker på at det 
hadde stått betre til med fylkes-
vegane i dag om dei framleis 
hadde vore riksvegar, og eg 
meiner det er grunnleggjande 
rett at det er regionale myndig-
heiter og ikkje Stortinget som 
skal ha siste ordet i prioritering 
av regionale vegar. I 2013 gjen-
nomførte KS ei undersøking 
blant tilsette i Statens vegve-
sen, for å finne ut meir om kor 
vidt det var eit rett grep å gje 
fylkeskommunane ansvaret. I 
undersøkinga vert det peika på 
å auke samferdslebudsjett, 
større politisk engasjement og 

deltaking, og vedtak som i stør-
re grad er bygde på kunnskap 
om lokale behov.

i dag har fylkeskommunen og 
staten framleis felles vegadmi-
nistrasjon. Det betyr at medan 
Statens vegvesen har ansvar for 
planlegging og drift av fylkes-
vegane, så sit fylkeskommunen 
med det politiske og økonomis-
ke ansvaret. I samband med re-
gionreforma vart det sett ned 
eit ekspertutval som peikar på 
at dette ikkje er ei god innde-
ling. Ekspertutvalet tilrår difor 
at den delen av Statens vegve-
sen som forvaltar fylkesvegane 
vert overført til fylkeskommu-
nane.

dei skriv:»en overføring er i 
tråd med retningslinje 2: Det 
myndighetsorgan som er tillagt 
ansvar og beslutningskompe-
tanse for en oppgave, skal også 
ha fagmiljøet tilknyttet oppga-
ven. For fylkeskommunen er 
det en styrke å ha totalansvar 
for gjennomføring av politikk, 

med hensyn til for eksempel 
økonomistyring og prioriterin-
ger. Egen fagadministrasjon 
legger også til rette for nær dia-
log og samspill mellom politikk 
og administrasjon. Totalan-
svarsprinsippet ivaretar også 
hensynet til effektivitet fordi 
dialogen om oppgaveløsningen 
ivaretas i ett organ og behovet 
for bestillerkompetanse over-
for andre organer reduseres»

ks, med ein samla fylkesord-
førartropp i spissen, tek til orde 
for det same. I sin uttale i saka 
skriv dei mellom anna: «Over-
føringen av vegadministrasjo-
nen er viktig for å sikre bedre 
ressursbruk, slik at mer penger 
går til veg, og mindre til admi-
nistrasjon».

vegdirekToraTeT sin rap-
port viser at 4000–4500 i Veg-
vesenet jobbar med fylkesveg-
oppgåver knytt til drift, vedli-
kehald og planlegging. I dette 
er ikkje sjølve drifta inkludert, 
det blir kjøpt av entrepenørar i 

Svar til Magnar H

LEIAR Leiaren for
politiet i Sogn og
Fjordane, Arne Jo-
hannessen, tok ikkje
munnen for full då
han lova at barne-
huset i Førde skulle
opnast rundt 1. okto-
ber.

Denne veka var
det offisiell opning av
tilbodet som politiet,
og ikkje minst pårørande til overgrepsutsette barn
i Sogn og Fjordane har ønskt seg. Heretter kan
overgrepsutsette og traumatiserte barn sleppe å
måtte ta turen til Ålesund eller Bergen. No kan
avhøyra skje i Førde, der barna også kan få oppføl-
ging og der ein kan sikre kriminaltekniske bevis
som vil betre rettstryggleiken for overgrepsutsette
barn. Barnehuset i Førde er derfor eit naudsynt og
etterlengta tilbod til utsette barn i fylket.

Tvers gjennom politireforma har det, med rette,
komme påstandar om at reforma fører til sentralis-
ering av politiet, og mindre fokus og politiressur-
sar til distrikta. Slik sett representerer barnehuset i
Førde, som er ein filial av barnehuset i Bergen, eit
gledeleg unntak frå denne utviklinga: No skal Vest
politidistrikt sende folk med spesialkompetanse på
avhøyr av barn til Førde, i staden for at ungane
blir sendt dit kompetansen er, slik tilfellet har vore
fram til no.

I Førde blir det også bygd opp lokal tverrfag-

leg kompetanse for å kunne ta seg av desse bar-
na på ein forhåpentleg god måte i åra framover.
Det aukar tryggleiken for barna, og styrkar både
etterforsking og kriminalteknisk bevisføring i over-
grepssaker, slik at overgriparane kan få den straffa
dei måtte fortene. Barnehuset er derfor både ei
hjelp i etterforskinga av overgrep og ei styrking av
rettstryggleiken til offera.

Det har vore ein etter måten kort og effektiv
prosess for å få etablert eit barnehus i Sogn og
Fjordane, fordi ein har unngått lokaliseringsstrid
og fordi politiet har sett behovet for eit slikt tilbod
også i Sogn og Fjordane. Rett nok er det gått ein
del år sidan KrF tok saka opp politisk tilbake i
2013. Men frå Politidirektoratet tok til å sjå på
organiseringa av barnehusa i 2016, har prosessen
gått raskt.

Talet på brukarar har dessverre vist kor
naudsynt der er å få på plass eit slikt tilbod her
i fylket. Men i overgrepssaker er det alltid store
mørketal. Truleg vil terskelen for å ta kontakt i
overgrepssaker bli lågare når det finst eit barne-
hus i Førde, og etter kvart betre lokal kompetanse
og rutinar på området. Det er i så fall noko det
er all grunn til å glede seg over, fordi fleire barn
kan få hjelp mot overgriparane. Når barnehuset
no er på plass i Førde, er det all grunn til å grat-
ulere både politiet og deira samarbeidspartnarar
med etableringa. Men ikkje minst er dette bra for
overgrepsutsette barn i Sogn og Fjordane.

“Barnehuset er eit naudsynt og etterlengta
tilbod til utsette barn i fylket”
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Barnehus i Nes?
Hallingdølen, side 1 –06. okt.

LAUSSAL: 25 KRONER

STOLAR PÅ
SMAKEN
SIDE 16-17
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LEIAR: Alle parti må,
meir enn før, kome med tiltak

for å stimulere til aktivitet
og nyskaping i distrikta.

www.e-co.no

E-CO Energi er Norges nest største
kraftprodusent med kraftverk i
Aurland, Hallingdal, innlandet og
Østfold. Selskapet er en del av
Hafslund E-CO konsernet. Med en
årlig middelproduksjon på ca. 13 TWh
produserer E-CO Energi fornybar kraft
tilsvarende energiforbruket til 650 000
husstander.

SENIOR HR-RÅDGIVER
HALLINGDAL/AURLAND

Til å styrke HR-staben, søker vi en engasjert og fleksibel HR-rådgiver med stor faglig bredde
og erfaring. Det kreves relevant utdanning på høyskolenivå og minimum 5–10 års erfaring
fra tilsvarende stilling. Du vil inngå i selskapets HR-team og rapportere til direktør for HR
og HMS. Sentrale oppgaver vil bl.a. være lederstøtte, ansvarlig og operativ HR-ressurs innen
rekruttering, medarbeideroppfølging og kompetanseutvikling. HR-rådgiveren vil ha et særlig
ansvar for HR-oppgaver i kraftverksområdene i Hallingdal og Aurland. Bosted i nærheten av
kraftverksområdene er en fordel.

For ytterligere informasjon om stillingen, ta kontakt med direktør for HR og HMS, Hanne Baklien
på 934 17 455 eller HR-rådgiver Torill Berdal på 952 24 373

For fullstendig stillingstekst, se e-co.no. Søknadsfrist er 26. oktober.

Det nye rettssenteret for
Hallingdal i Nesbyen kan bli
ein perfekt stad å etablere
eit barnehus. I dag blir
barneavhøyr gjennomført i
Sandefjord. NYHEITER SIDE 4–5

Barnehus i Nes?

Heia Fotball-duoen
Sven Bisgaard Sundet
og Tete Lidbom har
denne veka sjekka fot-
ballen og Hallingdal.

SPORT SIDE 29

Heiar fram
lokalfotballen

For friskistjerna Tiril Sjåstad
Christiansen vart det uråd å
halde fram på landslaget. No
har ho funne roa, men av-
viser at ho har lagt opp som
skikøyrar. SPORT SIDE 20–21

– Eg har fått
meir ro i sjela

Helge Hafsås (KrF) meiner det er
uverdig at ei rekkje av dei såkalla
oktoberbarna ikkje har fått søknad-

ene sine behandla. Mange sit fram-
leis på mottak og ventar. – Dette er
ein hån, seier han. NYHEITER SIDE 10–11

Refsar UDI
n KrF-politikar er oppgitt over treg saksbehandling

Tidlegare ordførar i Flå, Bjørn Lien, har funne ei skattkiste
på nettet. – Eg er heilt hekta, seier han, etter å ha dykka
ned i det nye digitale arkivet til Hallingdølen. NYHEITER SIDE 6-7

Finn godbitar på Hallingdolen.no

Det nye rettssenteret for Hallingdal i Nesbyen kan bli ein perfekt stad
å etablere eit barnehus.

I dag blir barneavhøyr gjennomført i Sandefjord. Nyheiter side 4–5

Kan fjerne lang reise til barneavhøyrn Stor belastning for bar-
na n Barneavhøyr i Sandefjord n Rettssenteret i Nesbyen er ei
betre løysing
Hallingdølen, side 4 –06. okt.
Av: Arne O. Lindahl
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Eit barnehus i det
nye rettssenteret i
Nesbyen? – Ein
glimrande ide, seier
Helene Sagabråten.

ARNE O. LINDAHL
aol@hallingdolen.no

Forslaget kjem frå advokat
Susanna Aschehoug på Gol i
eit lesarinnlegg i Hallingdølen
i dag.
Ideen blir ikkje avvist av

Nes-ordførar Tore Haraldset.
– Det har ikkje vore tema til

no, men det er eit bra innspel,
seier Haraldset.

Lang reise
Tidlegare vart avhøyr av barn
gjennomført i lokala til Halling-

dal tingrett i Nesbyen i det som
vart kalla «dommaravhøyr».
Etter ei lovendring er ikkje ein

dommar lenger til stades. Av-
høyr av barn i vårt distrikt blir
tekne i Statens barnehus i San-
defjord i det som no har nem-
ninga «tilrettelagt avhøyr», og
som i realiteten er eit bevisopp-
tak. Barnehuset er underlagt og
blir styrt av politimeisteren.
– I fjor var 30 barn frå Hal-

lingdal i slike avhøyr, seier Sa-
gabråten, som er dagleg leiar i
Hallingdal barnevernsteneste.
– Det er politiet som admini-

strerer, men me må assistere
for å få barna til barnehuset.
Dei blir henta ommorgonen og
me køyrer. Er det fleire søsken
involvert må dei sitje i kvar sin
bil. Det er omkring fire timars
køyring til Sandefjord ein veg.

Etter avhøyra kan nokon bli
sende på legesjekk før dei blir
køyrde tilbake til Hallingdal. I
nokon tilfelle er dei ikkje vere
heime før langt på natt. Etter
det begynner vår jobb, avhen-
gig av kva som er kome fram.
– Tilbodet er ikkje godt nok?
– Det er avstanden som gjer

det. Tilrettelagt avhøyr er eit
godt system. Det er høg kom-
petanse på barnehuset. Det er
proffe folk, seier Sagabråten.

Ingen respons
Ideen om å etablere eit barne-
hus i Hallingdal er ikkje ny.
Eigedomskongen og milli-

ardæren Olav Thon gav eit til-
bod om å leie ut lokale til eit
barnehus i Veksthuset som
han bygde i Flå sentrum. Tred-
je etasje i bygget var ikkje inn-

reia den gongen. Men han fekk
ingen respons.
– Eg har tidlegare teke spørs-

målet om å få etablert eit bar-
nehus opp med Regionrådet
for Hallingdal og politiet. Dette
må takast vidare, og eg synest
forslaget om å etablere eit bar-
nehus i det nye rettssenteret i

Nesbyen er ein veldig god ide,
seier Helene Sagabråten.

Positiv ordførar
Det er gitt grønt lys for å bygge
eit rettssenter.
I dette bygget skal Hallingdal

tingrett og Øvre Buskerud jord-
skifterett ha lokale i tillegg til at
Nes kommune skal dekke sitt
behov. Ordførar Haraldset seier
at kommunenogså er i forhand-
lingar med ein interessent som
ønskjer å leige ledige lokale.
–Det blir ei avklaring innan14

dagar. Viss det ikkje blir nokon
avtale, er det absolutt mogleg-
heit for å sjå på ideen om å eta-
blere eit barnehus her. Sjølve
byggeprosessen har ikkje starta.
Deterderfor fulltmoglegåendre
på ting, seier ToreHaraldset.
Sjå lesarbrev side 38.

Kan fjerne lang reise til
n Stor belastning for barna n Barneavhøyr i Sandefjord n Rettssenteret i N

Eg synest
forslaget om å
etablere eit bar-
nehus i det nye
rettssenteret i
Nesbyen er ein
veldig god ide.
HELENE SAGABRÅTEN

SKISSA: Slik blir det nye mellombygget mellom tinghuset og
kommunehuset i Nesbyen sjåande ut. (TEIKNING: ÅRSTIDERNE ARKITEKTER)

Eit barnehus i det
nye rettssenteret i
Nesbyen? –Ein glim-
rande ide, seier
Helene Sagabråten.
Forslaget kjem frå
advokat Susanna As-
chehoug på Gol i
eit lesarinnlegg i
Hallingdølen i dag.

Ideen blir ikkje
avvist av Nes-ordførar
Tore Haraldset.

– Det har ikkje vore tema til no, men det er eit
bra innspel, seier Haraldset.

Lang reise
Tidlegare vart avhøyr av barn gjennomført i

lokala til Hallingdal tingrett i Nesbyen i det som
vart kalla «dommaravhøyr»

Etter ei lovendring er ikkje ein dommar lenger
til stades. Avhøyr av barn i vårt distrikt blir tekne

i Statens barnehus i Sandefjord i det som no har
nemninga «tilrettelagt avhøyr», og som i realiteten
er eit bevisopptak. Barnehuset er underlagt og blir
styrt av politimeisteren.

– I fjor var 30 barn frå Hallingdal i slike avhøyr,
seier Sagabråten, som er dagleg leiar i Hallingdal
barnevernsteneste.

– Det er politiet som administrerer, men me
må assistere for å få barna til barnehuset. Dei blir
henta om morgonen og me køyrer. Er det fleire
søsken involvert må dei sitje i kvar sin bil. Det er
omkring fire timars køyring til Sandefjord ein veg.
Etter avhøyra kan nokon bli sende på legesjekk
før dei blir køyrde tilbake til Hallingdal. I nokon
tilfelle er dei ikkje vere heime før langt på natt.
Etter det begynner vår jobb, avhengig av kva som
er kome fram.

– Tilbodet er ikkje godt nok?
– Det er avstanden som gjer det. Tilrette-

lagt avhøyr er eit godt system. Det er høg kom-
petanse på barnehuset. Det er proffe folk, seier
Sagabråten.

support.no@m-brain.com 74

http://redir.opoint.com/?key=gIruREusMD0xm1FIrk9H&OpointPDF=true
http://www.hallingdolen.no/
http://redir.opoint.com/?key=hGn2rDvWNiJmBtpgbHjq&OpointPDF=true
http://redir.opoint.com/?key=hGn2rDvWNiJmBtpgbHjq&OpointPDF=true
http://redir.opoint.com/?key=hGn2rDvWNiJmBtpgbHjq&OpointPDF=true
http://www.hallingdolen.no/
mailto:support.no@m-brain.com


Ingen respons
Ideen om å etablere eit barnehus i Hallingdal

er ikkje ny.
Eigedomskongen og milliardæren Olav Thon

gav eit tilbod om å leie ut lokale til eit barnehus
i Veksthuset som han bygde i Flå sentrum. Tredje
etasje i bygget var ikkje innreia den gongen. Men
han fekk ingen respons.

– Eg har tidlegare teke spørsmålet om å få
etablert eit barnehus opp med Regionrådet for
Hallingdal og politiet. Dette må takast vidare, og
eg synest forslaget om å etablere eit barnehus i det
nye rettssenteret i Nesbyen er ein veldig god ide,
seier Helene Sagabråten.

Positiv ordførar
Det er gitt grønt lys for å bygge eit rettssenter.
I dette bygget skal Hallingdal tingrett og Øvre

Buskerud jordskifterett ha lokale i tillegg til at Nes
kommune skal dekke sitt behov. Ordførar Harald-
set seier at kommunen også er i forhandlingar med
ein interessent som ønskjer å leige ledige lokale.

– Det blir ei avklaring innan 14 dagar. Viss det
ikkje blir nokon avtale, er det absolutt moglegheit
for å sjå på ideen om å etablere eit barnehus her.
Sjølve byggeprosessen har ikkje starta. Det er der-
for fullt mogleg å endre på ting, seier Tore Harald-
set.

Sjå lesarbrev side 38.

Eg synest forslaget om å etablere eit barnehus i det nye
rettssenteret i Nesbyen er
Hallingdølen, side 4 –06. okt.
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Eit barnehus i det
nye rettssenteret i
Nesbyen? – Ein
glimrande ide, seier
Helene Sagabråten.

ARNE O. LINDAHL
aol@hallingdolen.no

Forslaget kjem frå advokat
Susanna Aschehoug på Gol i
eit lesarinnlegg i Hallingdølen
i dag.
Ideen blir ikkje avvist av

Nes-ordførar Tore Haraldset.
– Det har ikkje vore tema til

no, men det er eit bra innspel,
seier Haraldset.

Lang reise
Tidlegare vart avhøyr av barn
gjennomført i lokala til Halling-

dal tingrett i Nesbyen i det som
vart kalla «dommaravhøyr».
Etter ei lovendring er ikkje ein

dommar lenger til stades. Av-
høyr av barn i vårt distrikt blir
tekne i Statens barnehus i San-
defjord i det som no har nem-
ninga «tilrettelagt avhøyr», og
som i realiteten er eit bevisopp-
tak. Barnehuset er underlagt og
blir styrt av politimeisteren.
– I fjor var 30 barn frå Hal-

lingdal i slike avhøyr, seier Sa-
gabråten, som er dagleg leiar i
Hallingdal barnevernsteneste.
– Det er politiet som admini-

strerer, men me må assistere
for å få barna til barnehuset.
Dei blir henta ommorgonen og
me køyrer. Er det fleire søsken
involvert må dei sitje i kvar sin
bil. Det er omkring fire timars
køyring til Sandefjord ein veg.

Etter avhøyra kan nokon bli
sende på legesjekk før dei blir
køyrde tilbake til Hallingdal. I
nokon tilfelle er dei ikkje vere
heime før langt på natt. Etter
det begynner vår jobb, avhen-
gig av kva som er kome fram.
– Tilbodet er ikkje godt nok?
– Det er avstanden som gjer

det. Tilrettelagt avhøyr er eit
godt system. Det er høg kom-
petanse på barnehuset. Det er
proffe folk, seier Sagabråten.

Ingen respons
Ideen om å etablere eit barne-
hus i Hallingdal er ikkje ny.
Eigedomskongen og milli-

ardæren Olav Thon gav eit til-
bod om å leie ut lokale til eit
barnehus i Veksthuset som
han bygde i Flå sentrum. Tred-
je etasje i bygget var ikkje inn-

reia den gongen. Men han fekk
ingen respons.
– Eg har tidlegare teke spørs-

målet om å få etablert eit bar-
nehus opp med Regionrådet
for Hallingdal og politiet. Dette
må takast vidare, og eg synest
forslaget om å etablere eit bar-
nehus i det nye rettssenteret i

Nesbyen er ein veldig god ide,
seier Helene Sagabråten.

Positiv ordførar
Det er gitt grønt lys for å bygge
eit rettssenter.
I dette bygget skal Hallingdal

tingrett og Øvre Buskerud jord-
skifterett ha lokale i tillegg til at
Nes kommune skal dekke sitt
behov. Ordførar Haraldset seier
at kommunenogså er i forhand-
lingar med ein interessent som
ønskjer å leige ledige lokale.
–Det blir ei avklaring innan14

dagar. Viss det ikkje blir nokon
avtale, er det absolutt mogleg-
heit for å sjå på ideen om å eta-
blere eit barnehus her. Sjølve
byggeprosessen har ikkje starta.
Deterderfor fulltmoglegåendre
på ting, seier ToreHaraldset.
Sjå lesarbrev side 38.

Kan fjerne lang reise til
n Stor belastning for barna n Barneavhøyr i Sandefjord n Rettssenteret i N

Eg synest
forslaget om å
etablere eit bar-
nehus i det nye
rettssenteret i
Nesbyen er ein
veldig god ide.
HELENE SAGABRÅTEN

SKISSA: Slik blir det nye mellombygget mellom tinghuset og
kommunehuset i Nesbyen sjåande ut. (TEIKNING: ÅRSTIDERNE ARKITEKTER)

ein veldig god ide. Helene sagabråten
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Barnehus i Hallingdal
Hallingdølen, side 38 –06. okt.
Av: Susanna Aschehoug
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LAURDAG 6. OKTOBER 2018

Gjennom fleire oppslag i Hal-
lingdølen ser vi at kompetan-
sebehovet i enkelte delar av
arbeidslivet er stort i Halling-
dal. Eg er glad for at langvarig
satsing på yrkesfag i vidaregå-
ande utdanning gir resultat. I
haust var det for fyrste gong
like mange elevar som starta
på yrkesfag som på studie-
spesialiserande fag. Venstre
og regjeringa vil i Statsbud-
sjettet for 2019 ytterlegare
styrke denne satsinga.
Det er løyvd 500 millionar

kroner sidan 2013 for styrking
av yrkesfaga. No kjem det 30
million ekstra som skal gå
til å styrke faget «yrkesfag-
lig fordypning», samt til for-
sking og etterutdanning av
yrkesfaglærarar. Gjennom fa-
get «Yrkesfaglig fordypning»
får elevane ut i praksis fleire
dagar i veka. Dei får prøve ut
ulike yrke, som er nyttig for å
gjere gode val, samtidig som
dei får eit meir realistisk bilde
av arbeidslivet.

Meir kompetanse
35 million blir sett av til for-
søk på modulbasert veg til
fagbrev. Forsøket gjeld bygg-
og anleggsteknikk og hel-
sefag. For mange ufaglærte
vaksne kan det å skaffe seg
utdanning bli for dyrt. Med
til dømes forsørgjaransvar er
det vanskeleg å vere ute av ar-
beidslivet for å ta utdanning.
Opplæring i modular gjer at
ein kan spreie utdanninga, og
over tid samle kompetansen
som trengst for eit fagbrev.
Arbeidslivet kan på denne
måten få auka kompetanse
og fleire faglærte. Ved modu-
lar kan ein dele kompetanse-
hevinga over tid, og dermed
minske den økonomiske be-
lastninga for både arbeidsta-
kar og arbeidsgjevar.

Viktig for Hallingdal
30 millionar er tenkt til eit
bransjeprogram for sektorar
som er utsett for digitalise-
ring og omstilling. Program-
met skal utviklast i samarbeid
med partane i arbeidslivet,
og vil i fyrste omgang gjelde
kommunal omsorgssektor og
industri- og byggenæringa.

100 mill. ekstra
til yrkesfag

Både forsøk med modulba-
sert veg til fagbrev, og bransje-
program for utsette sektorar
med digitalisering og omstil-
ling er særs relevant i Halling-

dal. Auka behov i omsorgssek-
toren i kommunane gjer at vi
må ha stort fokus på å bygge
kompetanse, i tillegg til å ut-
vikle tenestene i ei berekraf-

tig retning. Tett samhandling
mellom næringslivet, vidare-
gåande opplæring, fagskulen
og offentleg sektor for å sikre
tilgang på arbeidskraft er vik-

tig for at det skal bu folk i Hal-
lingdal i framtida.

SISSEL URKE, ÅL VENSTRE
LEDER I HOVEDUTVALG FOR

UTDANNINGSSEKTOREN I BUSKERUD

Om KrF og Ap går saman i
regjering, ville dei ha noko å
lære av kvarandre, utan åmis-
se sine særpreg. To gode parti
vart endå betre. Og i lag med
det aktive Sp fekk vi ei regje-
ring somhaddemeir tanke for
heile landet.

OSVALD MEDHUS

Tanke for
heile landet

Statens barnehus er underlagt og sty-
res av politimesteren i det politidistrik-
tet barnehuset er lokalisert. Vi har lest
i Hallingdølen at Sør- Øst politidistrikt
er åpen for muligheten til å etablere et
Barnehus i Hallingdal, men det frem
i tid. Hvordan denne prosessen står i
dag, er for meg ukjent. Men jeg mener
tiden er riktig nå.
Bakgrunnen for det er at Nes kom-

mune i disse dager er i prosjekterings-
fasen for utbygging av ny tingrett. I
dette bygget er det per d.d. tilgjenge-
lig ca. 200 m², som etter min menig,
vil kunne bli ett nytt Statlig barnehus.
Prosjekteringen er i gang og byggingen
starter opp i mai 2019.

Hva er et tilrettelagt avhør?
Et tilrettelagt avhør er en etterforsk-
ningsmetode som benyttes ved avhør
av barn og utviklings-/funksjonshem-
mete. Videoopptaket av et tilrettelagt
avhør er i realiteten et bevisopptak og
visning av opptaket trer istedenfor den
vanlige utspørringen av vitnet i retten.
Tidligere omtalte man slike avhør som
«dommeravhør.» Etter lovendringen i
2015 er ikke lengre dommeren til stede

ved avhør og benevnelsen har derfor
skiftet fra dommeravhør til tilrettelagt
avhør.
Et tilrettelagt avhør skiller seg gan-

ske mye fra et ordinært politiavhør
hva gjelder forberedelser, hvem som
er til stede, lokasjonen og ikke minst
den bevismessige betyd-
ningen som følge av at av-
høret skal spilles av i en
senere hovedforhandling.
Selve avhørsmetodikken
og spørsmålsstillingen er
ikke så forskjellig, men di-
alogen med barnet må na-
turlig nok bli noe annerle-
des for en samtale med et
barn enn med en voksen.
Barn kan ha vanskelig for å forkla-

re og fortelle om ting som har skjedd,
derfor er det viktig å tilrettelegge slik at
de får formidlet sine synspunkter. Ved
tilrettelagt avhør legger man til rette
for best mulig informasjonsinnhen-
ting, slik at barnet faktisk forteller.

Hvorfor et barnehus i Hallingdal?
Spesialordningen om avhør av barn
er begrunnet i hensynet til barnas

sårbarhet. Herunder ligger det et øn-
ske om å unngå at barna utsettes for
unødige belastninger. Jeg mener at
dagens ordning med lang reise vei
(7-8 timer t/r) for å komme til Statens
barnehus i Sandefjord, ikke tar hen-
syn til dette formålet. Reisen frem til

barnehuset er en påkjen-
ning, så vel for barna som
for de voksne, og er ikke
et godt utgangspunkt for
å gjennomføre ett tilrette-
lagt avhør.
I dag benyttes flere res-

surser, hvor alle som en
må reise ned til Barnehu-
set i Sandefjord: avhører,
aktor, bistandsadvokat,

barnevernet og ikke minst barna.
Min største bekymring er belastnin-
gen barna står i, og den risikoen de
utsettes for ved lang reisevei. Det er
også et prosessøkonomisk aspektet.
Hva er prisen vi må betale, sett hen
til alle ressursene som må reise til
barnehuset? Sist men ikke minst vil
et barnehus i Hallingdal også skape
spennende arbeidsplasser.

SUSANNA ASCHEHOUG, ADVOKAT

Barnehus i Hallingdal

FOR AT BARN SKAL FORTELLE: Barn kan ha vanskelig for å forklare og fortelle om ting som har skjedd, derfor er det viktig å tilrettelegge. (FOTO: ARKIV)

Reisen frem
til barnehuset er
en påkjenning, så
vel for barna som
for de voksne.

Statens barnehus er
underlagt og styres
av politimesteren i
det politidistriktet
barnehuset er lokalis-
ert.

Vi har lest i
Hallingdølen at Sør-
Øst politidistrikt er
åpen for muligheten
til å etablere et Barne-
hus i Hallingdal, men
det frem i tid. Hvordan denne prosessen står i dag,
er for meg ukjent. Men jeg mener tiden er riktig
nå.

Bakgrunnen for det er at Nes kommune i disse
dager er i prosjekteringsfasen for utbygging av ny
tingrett. I dette bygget er det per d.d. tilgjengelig
ca. 200 m2, som etter min menig, vil kunne bli ett
nytt Statlig barnehus. Prosjekteringen er i gang og
byggingen starter opp i mai 2019.

Hva er et tilrettelagt avhør?
Et tilrettelagt avhør er en etterforskningsme-

tode som benyttes ved avhør av barn og utviklings-
/funksjonshemmete. Videoopptaket av et tilrette-
lagt avhør er i realiteten et bevisopptak og visning
av opptaket trer istedenfor den vanlige utspørrin-
gen av vitnet i retten. Tidligere omtalte man slike
avhør som «dommeravhør.» Etter lovendringen i
2015 er ikke lengre dommeren til stede ved avhør
og benevnelsen har derfor skiftet fra dommeravhør
til tilrettelagt avhør.

Et tilrettelagt avhør skiller seg ganske mye fra
et ordinært politiavhør hva gjelder forberedelser,

hvem som er til stede, lokasjonen og ikke minst
den bevismessige betydningen som følge av at
avhøret skal spilles av i en senere hovedforhan-
dling. Selve avhørsmetodikken og spørsmålsstillin-
gen er ikke så forskjellig, men dialogen med barnet
må naturlig nok bli noe annerledes for en samtale
med et barn enn med en voksen.

Barn kan ha vanskelig for å forklare og fortelle
om ting som har skjedd, derfor er det viktig å tilret-
telegge slik at de får formidlet sine synspunkter.
Ved tilrettelagt avhør legger man til rette for best
mulig informasjonsinnhenting, slik at barnet fak-
tisk forteller.

Hvorfor et barnehus i Hallingdal?

Spesialordningen om avhør av barn er begrun-
net i hensynet til barnas sårbarhet. Herunder lig-
ger det et ønske om å unngå at barna utsettes for
unødige belastninger. Jeg mener at dagens ordning
med lang reise vei (7 – 8 timer t/r) for å komme
til Statens barnehus i Sandefjord, ikke tar hensyn
til dette formålet. Reisen frem til barnehuset er en
påkjenning, så vel for barna som for de voksne, og
er ikke et godt utgangspunkt for å gjennomføre ett
tilrettelagt avhør.

I dag benyttes flere ressurser, hvor alle som en
må reise ned til Barnehuset i Sandefjord: avhører,
aktor, bistandsadvokat, barnevernet og ikke minst
barna. Min største bekymring er belastningen bar-
na står i, og den risikoen de utsettes for ved lang
reisevei. Det er også et prosessøkonomisk aspek-
tet. Hva er prisen vi må betale, sett hen til alle
ressursene som må reise til barnehuset? Sist men
ikke minst vil et barnehus i Hallingdal også skape
spennende arbeidsplasser.

support.no@m-brain.com 76

http://redir.opoint.com/?key=bAfVIEqKf804R7VrcadB&OpointPDF=true
http://www.hallingdolen.no/
mailto:support.no@m-brain.com


– Må få barnehus lokalt for å ivareta verdigheten til de yngste
ofrene
Vesterålen Online –05. okt. 14:18

Politikerne i
Vesterålen region-
råd er krystallklare
når det kommer
til et barnehus for
Vesterålen. Har du
et nyhetstips?

– Det handler om
verdige forhold. Jeg
er selv mye og flyr. Of-
te kommer jeg over
situasjoner hvor jeg
ser det er barn og
unge i sitt livs største krise som sitter i et fullt
fly på vei til barnehuset i Bodø. Det er ikke verdig,
sier ordfører i Hadsel, Siv Dagny Aasvik.

Hva er barnehus
Statens Barnehus er hovedsakelig et tilbud

til barn og ungdom, samt voksne med psykisk
utviklingshemming, som kan ha vært utsatt for
eller vært vitne til vold eller seksuelle overgrep.

Det er til nå opprettet 11 barnehus spredt
omkring i Norge. De ligger i Bergen, Bodø, Hamar,
Moss, Oslo, Sandefjord, Stavanger, Tromsø, Trond-
heim og Ålesund.

Anmeldelse
Tilbudet til barn og ungdom gjelder i de tilfel-

lene der det foreligger en politianmeldelse. Dette
er bare en av grunnene til at det er svært viktig å
politianmelde saker om vold og seksuelle overgrep.
I slike saker vil fornærmede som regel ha krav på
bistandsadvokat dekket av staten som blant annet
kan hjelpe til med å kontakte politiet. Anmeldelsen
rettes til fornærmedes lokale politistasjon. Du kan
lese mer om hvordan du anmelder et overgrep og
hva som skjer etter anmeldelsen ved å trykke på
lenkene.

Tilrettelagte avhør
Når et forhold angående vold eller seksuelle

overgrep er anmeldt til politiet, er det politiets opp-
gave å avhøre fornærmede på Statens Barnehus.
Når politiet bestemmer seg for å gjøre et avhør,
kontakter de sitt lokale barnehus og fastsetter en

dato. Statens Barnehus planlegger og forbereder
da mottakelse av den som skal avhøres, samt tilret-
telegger for avhøret, i samarbeid og i dialog med
politiet.

Avhøret skjer gjennom et såkalt tilrettelagt
avhør. Samtalen blir da filmet og sendt til et annet
rom der en avhørsleder, advokater og andre fag-
personer ser og hører på. De ansatte hos Statens
Barnehus har bred kompetanse og erfaring innen
psykisk helse og barnevern, og vil tilby støtte til
både fornærmede og pårørende underveis og i et-
terkant av avhør.

Råd og veiledning
I tillegg til å hjelpe barn og unge som har vært

utsatt for eller vitne til vold eller seksuelle over-
grep, kan privatpersoner og offentlige instanser
kontakte Statens Barnehus for råd og veiledning
i anonyme og uavklarte saker. Hvordan dette
tilbudet er utformet varierer mellom de ulike
barnehusa. Enkelte har egne team for konsultasjon,
mens andre tilbyr hovedsakelig råd og veiledning
anonymt per telefon.

Utadrettet virksomhet
Statens Barnehus har en utadrettet virksomhet

der de arbeider for å formidle kunnskap innen
feltet, fremme samarbeid med andre instanser og
styrke barns rettssikkerhet. En del av deres opp-
gaver er dermed også å delta i ulike fora, drive
undervisning og møtevirksomhet med ulike in-
stanser.

(Kilde: Overgrep.no)
Hanne Skare og Trond Olsen var fredag i re-

gionrådet for å snakke om temaet. Skare kunne
fortelle at barnehuset i Bodø mener man er bedre
tjent med å jobbe med gode flyforbindelser til
Bodø.

– Det er enklere for fagfolk å bevege seg ut
av Bodø og komme hit, enn det er for ofrene å
komme til dem.

Barnehuset regionrådet ønsker, er likt det som
finnes i Mosjøen. Her reiser fagfolk nedover til
Mosjøen når det er en hendelse hvor de kan utføre
avhør lokalt.

– Jeg vet barnehuset har gode erfaringer med
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Mosjøen og den måten å gjøre det på, men jeg vet
også at det er vanskelig med tanke på ressurser.
Jeg tror det er der vegringen ligger, eventuelt, sier
hun.

Hun fikk støtte fra Jonni Solsvik, ordfører i
Andøy:

– De barn og unge som trenger disse avhørene,
skal ikke utsettes for belastningen det er å reise til
Bodø. Derfor mener jeg helt klart at dette er noe

vi skal jobbe for.
Tove Mette Bjørkmo har tidligere vært i sam-

taler med justis- og beredskapsdepartementet om
barnehus. Etter det VOL forstår er det aktuelt med
et barnehus i enten Narvik, Ofoten, Lofoten eller
Vesterålen, men at det er åpent hvor dette skal
ligge.

Her kan du sende inn ditt nyhetstips via skje-
maet nedenfor.

Søftestad med ny bok: – Seksuelt misbrukte barn uttrykker
smerten sin. Fagfolk må lære seg å tyde og forstå språket
FriFagbevegelse –04. okt. 15:25

– Vi skal snu en
skute som i alle
år har gått mot
hemmelighold og
taushet. Vi skal inn-
føre åpenhet. Og vi
må invitere barn til
å fortelle om livene
sine, sier Siri Søftes-
tad.

Siri Søftestad har
arbeidet på full tid i
25 år med seksuelt
misbrukte, som sosionom og etter hvert forsker
med doktorgrad, forfatter, rådgiver, foredragshold-
er og representant for nettverket reddesmå.no..
I sin nye bok «Grunnbok i arbeid med seksuelle
overgrep mot barn» har hun et klart budskap: La
oss stå sammen på barrikadene for disse barna. •
Lest denne? Heidis jobb er å høre om det verste

Farlig for hjernen og psyken

Mer enn én av fem kvinner og nesten én av ti
menn rapporterer at de ble utsatt for seksuelle
overgrep før de fylte 18 år, ifølge Barne-, ungdoms-
og familiedirektoratet. – Det kan sette sitt preg på
de fleste områder av livet, så når dere leser disse
13 kapitlene, håper jeg det reiser seg noe inne i
dere, som det gjør i meg: En løvemor som får lyst
til å beskytte barna, sa Søftestad på et bokbad
om hennes nye bok. Den som lever med seksuelt

misbruk, er alene med krenkelsene. Denne situ-
asjonen er farlig for barnets psyke. Det er farlig for
utviklingen av hjernen. Barnet lever i to adskilte
virkeligheter. Og så lenge ingen vet noe om det,
kan overgrepene fortsette.

– Må lære oss barnas språk
For barna er det avgjørende at det ikke går lang
tid fra et overgrep skjer og til de får hjelp. Nå tar
det i snitt 17 år før et offer forteller, ifølge norsk
forskning. Søftestad roper varsko om overgriperes
usynliggjøring av overgrepene, om tabuer og kul-
turell fortielse. Overskriftene inne i boka er dyp
turkise, men ett kapittel er så sentralt at det er i
rødt: «Kommunikasjon mellom voksen og barn.»
– Om vi eier all verdens kunnskap, om vi har all
verdens beste rutiner, men ikke kan kommunisere
med barn, da kommer vi helt til kort. Det er vi
voksne som må lære oss barnas språk. Vi må lære
oss å tyde og forstå. • Fikk du med deg denne?
Her er boka som skal forandre barnevernet

– Hva ligger under?
Søftestad gir praktiske råd. Hun oppfordrer vok-
sne til å handle på bekymring, mistanke og sig-
naler. For barna uttrykker smerten sin. Noen sier
rett ut med ord hva de har opplevd. Andre bruker
blikk, mimikk, de er skvetne, klarer ikke å kon-
trollere følelser og adferd. Eller de har smerter i
kroppen. Enkelte slutter å vokse, de forblir tynne
og små. – Hva er grunnen? Hva ligger under? Det
de formidler kan skyldes for eksempel vold eller
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Viktig dag for heile fylket
Sogn Avis, side 2 –04. okt.
Av: Jan Inge Fardal
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I samband med regjeringa si 
høyring om posttenestene, er 
det foreslått ytterlegare reduk-
sjon. Det er lagt opp til at Pos-
ten skal kunne halvere talet på 
omdelingsdagar frå 2020. 

Sjefredaktør i Sogn Avis, Jan 
Inge Fardal, seier til klassekam-
pen.no at han fryktar at laur-
dagsaviser kan forsvinne i drag-
suget. Bengt Flaten er redaktør 
i Fjordingen, der Posten står for 
77 prosent av avisdistribusjonen. 
Flaten seier til klassekampen.
no at det blir «vanvitig dyrt» og 
«til dels umulig» å få ut avis-
ene med andre typar bod. Han 
understrekar at samferdselsmi-
nister Jon Georg Dale (Frp), som 
kjem frå Volda, veit at forslaget 
vil ha negative konsekvensar for 
mange lokalaviser. Avisa Klas-
sekampen sin gjennomgang, 
viser at det er aviser i Sogn og 
Fjordane og i Nord-Noreg som 
blir hardast ramma. Her i fylket 
deler Posten ut nesten halvpar-
ten av papiravisene, over 15.000 
eksemplar.

For dei mindre lokalavisene, 
utgjer papirutgåvene 89 prosent 
av opplaget. Administrerande 
direktør i Mediebedriftenes 
Landsforening (MBL), seier til 
klassekampen.no at dette viser 
at papiravisa framleis er vik-

tig. Kulturminister Trine Skei 
Grande (V) vedgår overfor klas-
sekampen.no at regjeringa ikkje 
har klar ei alternativ løysing for 
avisene. 

Klassekampen.no melder 
også at Ap stør Posten sitt 
ønske om å halvere talet på 
postdagar. På Ap si nettside står 
følgjande formulering under 
Distriktspolitikk: «Et land med 
arbeid og busetjing over hele 
landet er fundamentet for et 
sterkt fellesskap og for vår fel-
les identitet». Det er på tide 
at Ap tek denne formuleringa 
på alvor og trekkjer støtta til 
marknadsfundamentalistane og 
marknadskreftene si rasering av 
posttenestene. Utfordringa går 
også til KrF.

Raudt Sogn og Fjordane er 
imot den pågåande reduksjonen 
av posttenestene. Vi ser på post-
tenestene som ein viktig del av 
infrastrukturen. Det bør vere 
planøkonomiske samfunnsom-
syn som styrer postpolitikken, 
ikkje marknadstenking. Raudt 
Sogn og Fjordane går derfor inn 
for å føre inn att postombering i 
heile landet seks dagar i veka.

Ingunn Kandal
Fylkesleiar i 

Raudt Sogn og Fjordane

Nei til svekking 
av posttenestene

Eg viser til Gunhild Berge Stang 
sitt lesarinnlegg i Sogn Avis 
måndag 01.10.18. Berge Stang 
sit på fylkestinget for Venstre 
og i hovudutval for samferdsle 
i Sogn og Fjordane. Det undrar 
meg difor at Berge Stang ikkje 
verkar å vera kjent med at det 
allereie er fylkestinga som rår 
over midlane og prioriteringane 
for fylkesvegane.

Eg ser det difor som heilt 
naudsynt å presisere eit par 
punkt.

Det er fylkeskommunane og 
ikkje staten som har ansvaret 
for fylkesvegane. Gjennom Sams 
vegadministrasjon brukar fyl-
keskommunane Statens vegve-
sen til å utføra dei fleste fylkes-
vegoppgåvene. Statens vegvesen 
fungerer i dag som rådgjevande 
faginstans for fylkestinga knytt 
til fylkesvegar og for Stortinget 

når det gjeld riksvegar. Kompe-
tansen til dei tilsette i Statens 
vegvesen vert brukt på tvers, 
enten det handlar om fylkesveg 
eller riksveg, då dette er ei god 
utnytting av ressursane. 

Tilsette i Statens vegvesen 
leverer i dag oppgåver innan 
bygging, drift og vedlikehald av 
fylkesveg i Sogn og Fjordane, 
men det er ikkje tvil om kven 
som bestemmer kva jobb som 
skal bli utført på fylkesvegnet-
tet. Det er fylkestinget i Sogn og 
Fjordane, som også Berge Stang 
er ein del av, som prioriterer 
kva fylkesvegprosjekt som skal 
realiserast og kva nivå drift og 
vedlikehaldet på fylkesvegnet-
tet skal ha. Dette ansvaret fekk 
fylkeskommunane allereie i 
2010. Riksvegane vert i dag, og 
vil også i framtida bli prioritert 
og styrt av Stortinget.

Veit Venstre kva dei 

I FARE: Laurdagsavisa er i fare om Posten sin plan blir vedteken. 

DET HAR TEKE si tid, men tysdag vart 
endeleg ei avdeling av Statens Barnehus 
opna også her i fylket, i Førde. Politisjef  
Arne Johannessen, som har vore 

ein av dei verkeleg store og 
ihuga forkjemparane for dette 
barnehuset, karakteriserte det 
som ein merkedag for heile fylket, 
og for dei overgrepsutsette borna. 

HEILT FRAM TIL no har born frå 
fylket som skal avhøyrast om 
vald, seksuelle overgrep eller 
anna, vore nøydde å reisa til 
Bergen eller Ålesund for å bli 
avhøyrde og/eller undersøkte. 
No slepp dei unna med ein biltur 
att og fram til Førde. Fleire har 
karakterisert den lange reisetida 
med framande personar nesten 
som eit overgrep i seg sjølv. Der 
blir det no endeleg og svært 
gledeleg, slutt på!

DET ER GODT tre år sidan politikarane 
her i fylket fekk ei utfordring i fanget frå 
regionlensmann Arne Johannessen og 
bistandsadvokat Anette Stegegjerdet. På 
ein sakleg og nøktern måte fortalde dei to 
til fylkestinget om kvifor det var så viktig 
at born og unge får sitt eige barnehus, også 
her i Sogn og Fjordane. Kampen for eit 
barnehus var allereie då eit par år gamal, 
etter at KrF var ute og kravde eit slikt hus 
i 2013. Seinare har eit samla politisk miljø i 
fylket stilt seg bak og jobba godt for dette. 

STATENS BARNEHUS ER eit tilbod til 
born og unge som kan ha vore utsette for, 
eller vore vitne til, vald eller seksuelle 
overgrep, i saker som er melde til politiet. 
Tilbodet gjeld også for vaksne med ei 
psykisk utviklingshemjing, og har vore eit 
landsdekkjande tiltak sidan 2008.

DEN GONGEN VAR det ti barnehus rundt 
om i landet. Her i vest var det i byane 
Bergen, Stavanger og Ålesund – og no 
også Førde. Desse barnehusa, som ikkje 
er eit eige hus, men ei skjerma avdeling, 
er utstyrte for domaravhøyr, medisinske 
undersøkingar og har rom for samtale og 
terapi. Og det er eit viktig poeng at born og 
ungdomar det gjeld skal få alle tenestene 
dei treng på ein og same stad. Dei skal 
sleppa å bli sende rundt.

FOR TRE ÅR sidan vart det peika på som 
eit alternativ å etablera eit tilbod i Førde, 
som er lagt inn under barnehuset i Bergen 
eller Ålesund, eventuelt begge. No er 
avdelinga i Førde på plass som ein del 
av Vest politidistrikt. Og, som lansert i 
2015 blir avdelinga drifta og bemanna frå 
barnehuset i Bergen. Det er med andre 
ord dei 14 tilsette i Bergen som skal reisa 
lengst og mest for å møta borna frå Sogn og 
Fjordane. 

PÅ FLEIRE MÅTAR kan dette barnehuset 
også nyttast som døme på at det er grobotn 
for godt samarbeid i Vestland! Og som 
politisjef  Johannessen sa under opninga: 
«Dette bør inspirere til fleire politiske 
sigrar for Sogn og Fjordane».

Viktig dag for 
heile fylket

Det er med 
andre ord 
dei 14 til- 
sette i 
Bergen som 
skal reisa 
lengst og 
mest for å 
møta borna 
frå Sogn og 
Fjordane. 

Det har tekesi tid,
men tysdag vart en-
deleg ei avdeling av
Statens Barnehus op-
na også her i fylket, i
Førde.

Politisjef Arne Jo-
hannessen, som har
vore ein av dei verke-
leg store og ihuga fork-
jemparane for dette
barnehuset, karakteris-
erte det som ein merkedag for heile fylket, og for
dei overgrepsutsette borna.

Heilt fram tilno har born frå fylket som skal
avhøyrast om vald, seksuelle overgrep eller anna,
vore nøydde å reisa til Bergen eller Ålesund for å
bli avhøyrde og/eller undersøkte. No slepp dei un-
na med ein biltur att og fram til Førde. Fleire har
karakterisert den lange reisetida med framande
personar nesten som eit overgrep i seg sjølv. Der
blir det no endeleg og svært gledeleg, slutt på!

Det er godttre år sidan politikarane her i fylket
fekk ei utfordring i fanget frå regionlensmann Arne
Johannessen og bistandsadvokat Anette Stegeg-
jerdet. På ein sakleg og nøktern måte fortalde dei
to til fylkestinget om kvifor det var så viktig at born
og unge får sitt eige barnehus, også her i Sogn og
Fjordane. Kampen for eit barnehus var allereie då
eit par år gamal, etter at KrF var ute og kravde

eit slikt hus i 2013. Seinare har eit samla politisk
miljø i fylket stilt seg bak og jobba godt for dette.

Statens Barnehus ereit tilbod til born og unge
som kan ha vore utsette for, eller vore vitne til,
vald eller seksuelle overgrep, i saker som er melde
til politiet. Tilbodet gjeld også for vaksne med ei
psykisk utviklingshemjing, og har vore eit lands-
dekkjande tiltak sidan 2008.

Den gongen vardet ti barnehus rundt om i lan-
det. Her i vest var det i byane Bergen, Stavanger og
Ålesund – og no også Førde. Desse barnehusa, som
ikkje er eit eige hus, men ei skjerma avdeling, er ut-
styrte for domaravhøyr, medisinske undersøkingar
og har rom for samtale og terapi. Og det er eit
viktig poeng at born og ungdomar det gjeld skal få
alle tenestene dei treng på ein og same stad. Dei
skal sleppa å bli sende rundt.

For tre årsidan vart det peika på som eit alter-
nativ å etablera eit tilbod i Førde, som er lagt inn
under barnehuset i Bergen eller Ålesund, eventuelt
begge. No er avdelinga i Førde på plass som ein
del av Vest politidistrikt. Og, som lansert i 2015
blir avdelinga drifta og bemanna frå barnehuset
i Bergen. Det er med andre ord dei 14 tilsette i
Bergen som skal reisa lengst og mest for å møta
borna frå Sogn og Fjordane.

På fleire måtarkan dette barnehuset også nyt-
tast som døme på at det er grobotn for godt samar-
beid i Vestland! Og som politisjef Johannessen sa
under opninga: «Dette bør inspirere til fleire poli-
tiske sigrar for Sogn og Fjordane»
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Distriktsprogram – Sogn og Fjordane
NRK –02. okt. 19:36

PrograminformasjonMedvirkendeSpilleliste SeriebeskrivelseRa-
diosendinger fra NRK Sogn og Fjordane.Episodebeskrivelse

Fylket har fått sitt eige barnehus. No slepp traumatiserte born reise til
Bergen eller Ålesund for avhøyr. Frode Søreide har tippa husprisar på TV
for siste gong. Siste episode av Solgt! er over. Inger-Johanne Kaardal (17)
har vore minister for ein dag. 30 år etter førre plate er Sidsel “Sizz” Norevik
(58) klar med ny musikk. No er blues bytta ut med rap.

Ventetida endeleg over – i dag opna barnehuset i Førde
NRK –02. okt. 18:28

Etter ein lang poli-
tisk dragkamp op-
na endeleg det nye
barnehuset i Førde.
No kan borna i
fylket møte trente
fagfolk i trygge omg-
jevnadar i staden
for å reise i fleire
timar.

– Det er ein
merkedag for Sogn
og Fjordane, og for
dei overgrepsutsette borna, sa sjef for politiet i
fylket, Arne Johannessen, då han i dag fekk vere
med på å opne Statens Barnehus i Førde.

Fram til no har born som skulle avhøyrast om
vald, seksuelle overgrep og traume måtte reise til
Ålesund eller Bergen. Men frå neste veke kan bor-
na få kome til eit lokale på Førde sentralsjukehus
der dei møter trente fagfolk i trygge omgjevnader.

Slepp den lange reisa
Arne Johannessen er rørande glad over at

fylket no har fått sitt eige barnehus.
– At born må reisevis i timevis til Bergen for å

bli avhøyrt om seksuelle overgrep, er eit overgrep

i seg sjølv. Når nokon har vore utsett for den verste
form for kriminalitet må vi legge forholda til rette
for dei. Det har vore motivasjonen til alle som har
jobba for barnehuset, seier han.

Ein paraply for borna
Politioverbetjent Linda Åmelfot har jobba i

mange år jobba med born som blir utsette for,
eller blir vitne til, vald og overgrep. Ho er glad
for at borna i Sogn og Fjordane no får eit tilbod i
nærleiken.

– Vi ønsker at dei skal sleppe å ta omsyn til
mange ting på ein gong – dei har jo gjerne meir
enn nok med det dei allereie strever med. Barne-
huset er difor ein paraply der alt er samla på ein
plass, seier ho.

– Her har vi trygge vaksne som borna kan
snakke med.

Fakta om Statens Barnehus
Ekspandér faktaboks
Statens Barnehus er et tilbud til barn og ung-

dom som kan ha vært utsatt for, eller vært vitne til
vold eller seksuelle overgrep, der det foreligger en
politianmeldelse.

Tilbudet er også for voksne med en psykisk
utviklingshemming.

Statens Barnehus gir også råd og veiledning til
privatpersoner og offentlige instanser i anonyme
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saker som er uavklarte.
Det er opprettet 11 barnehus i Norge. De ligger

i Bergen, Hamar, Tromsø, Trondheim, Kristansand,
Oslo, Stavanger, Ålesund, Bodø, Sandefjord og
Moss.

Kilde: statensbarnehus.no
Ein lang prosess
Det har vore ein årelang politisk dragkamp å

få barnehuset til Førde.
Kommunane, KS, fylkeskommunen, politiet,

Helse Førde, Sunnfjord og Ytre Sogn interkom-
munale legevakt og Statens barnehus i Bergen er
nokon av dei som har engasjert seg for å få på
plass eit eige barnehus i fylket.

– Prosessen har vore lang, men frå vedtaket
blei fatta politisk har det gått forferdeleg fort og
heilt på skjener, seier Johannessen.

– Eg trur suksessen bak er mykje på grunn av
at fagmiljøa i Sogn og Fjordane har klart å samar-
beide og at politikarane har teke det vidare.

Melding frå Kongen til Stortinget om Noregs rikes tilstand og
styring i tida etter siste melding
Regjeringen.no - Aktuelt –02. okt. 13:10

Stortinget, 2. oktober 2018. Vi HARALD,
Noregs Konge, stadfester:I samsvar med
Grunnlova gir Kongen denne meldinga til
Stortinget om Noregs tilstand og styring i tida
etter siste melding.

Noreg er inne i ein oppgangskonjunktur. Sys-
selsetjinga stig, og arbeidsløysa har gått ned i
nesten to år. I august var den registrerte arbei-
dsløysa 2,4 prosent. BNP for Fastlands-Noreg auka
med 1,9 prosent i 2017, og blir anslått å auke meir
i år. Statens pensjonsfond hadde ein samla mark-
nadsverdi ved utgangen av første halvår 2018 på
8 585 milliardar kroner.

Den økonomiske politikken har gitt eit bety-
deleg bidrag til den økonomiske utviklinga dei
siste åra. Ekspansive budsjett bidrog til å halde
aktiviteten oppe i tida etter oljeprisfallet. Samtidig
har ei låg styringsrente støtta opp under ei svakare
krone. Saman med moderate lønnsoppgjer har ei
svakare krone betra konkurranseevna.

Bruken av oljeinntekter i 2018 vart i Revidert
nasjonalbudsjett anslått til 225,5 milliardar kroner.
Det tilsvarer 2,7 prosent av Statens pensjonsfond
utland ved inngangen til 2018.

Regjeringa har i år sett i gang ein brei innsats
for å få fleire inn i arbeidslivet. I inkluderings-
dugnaden skal offentlege og private aktørar jobbe
saman for å få fleire inn i ordinært arbeid.

Det er inngått ein ny avtale med partane i ar-

beidslivet om tenestepensjon for tilsette i offentleg
sektor. Den nye pensjonsordninga er betre tilpassa
prinsippa i pensjonsreforma.

Lønnsoppgjeret i 2018 var eit hovudoppgjer.
Avtalerevisjonane har i all hovudsak vore løyste
gjennom forhandlingar og mekling. Det har vore
få konfliktar.

Dei fleste i Noreg har forsvarlege arbeids-
forhold. Det er likevel utfordringar i enkelte
næringar og yrke. Regjeringa sin strategi mot arbei-
dslivskriminalitet er derfor vidareført og utvida.

Måla i skattereforma om breie skattegrunnlag
og lågare skattesatsar er blitt følgde opp. Skatte-
satsen på allmenn inntekt er i 2018 redusert med
ytterlegare eitt prosentpoeng, til 23 prosent.

Dei årlege innsparingane for næringslivet av
forenklingstiltak som er gjennomførte i perioden
frå 2011 til 2017, utgjer over 15 milliardar kroner.
Regjeringa er godt i gang med arbeidet for å nå
det nye målet, som er ei årleg innsparing på 10
milliardar kroner i perioden frå 2017 til 2021.

Regjeringa har ein aktiv næringspolitikk med
strategiar og tiltak for havnæringane, industrien
og reiselivet, og gjennom dei breie ordningane i
verkemiddelapparatet.

Noreg er den nest største eksportøren av sjø-
mat i verda. I 2017 vart det eksportert sjømat frå
Noreg for 94,5 milliardar kroner.

Regjeringa har som mål at Noreg framleis skal
vere ein leiande havnasjon, og har lansert fleire
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barnevernet først når de er 18 år. Mange som har
vært under barnevernets elendige omsorg går det
dårlig med, også når de blir voksne.

Trolig er omsorgen til selv ganske dårlige forel-
dre, mye bedre enn den omsorgen barn får fra
barnevernet. Glassjenten Ida fikk det bedre, og ble
bedre, da hun sonet i Bergen fengsel, enn da hun
var under barnevernets omsorg. En forbedring må
starte med å innse at nesten alt barnevernet gjør
trolig er galt. Da må trollsplinten ut av øynene på
flere enn Nordanger, slik at de ser det barnever-
nets kritikere har sett lenge: Barnevernet trenger
en Lund-kommisjon og en fundamental reform.

Det er en avgrunn mellom barnevernets fasade

og det de gjør skjult bak fasaden. Stortingets og
bystyrets reaksjon på kritikken, er mer penger og
flere årsverk. Men når kultur og kompetanse er
feil, er mer penger og flere årsverk ikke løsningen.
Tvert om forsterker og befester trolig penger og
årsverk en ukultur og en uakseptabel praksis.

Barnevernet trenger grunnleggende kulturen-
dringer, gode ledere, nye holdninger og ny
kunnskap. Da må gammel kultur, ubrukelige
ledere, maktarroganse, korrupsjon og foreldet
kunnskap skrotes, for å gi rom for et barnevern
som faktisk forstår og faktisk står opp for barn og
barns rettigheter, og ikke bare sier at de gjør det.

Vignett:

Andre kildereferanser
Bergens Tidende – Reise . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 04. sep. – 09:53

Opplever en enorm økning i antall avhør på Barnehuset i
Bodø
Avisa Nordland –05. sep. 23:35
Av: Espen Bless Stenberg

DEL I 2013 åpnet Statens Barnehus dørene i
Bodø, med fem ansatte. På tre måneder rakk
barnehuset å gjennomføre 17 avhør.

Det påfølgende, og første hele driftsår, ble 130
barn tatt inn til avhør, etter mistanke om vold,
eller andre former for overgrep. Fram til 2017 har
Siv Anita Bjørnsen, og de andre ansatte ved barne-
huset, opplevd en enorm økning i antall avhør.

– I 2017 gjennomførte vi 450 avhør, sier
Bjørnsen.

Få nyhetene servert i innboksen.

Meld deg på vårt nyhetsbrev

Hun forklarer dette med at Nordland Politidis-
trikt har fokus på overgrep mot barn.

– Økningen kommer av at politiet i Nordland
faktisk gjør jobben sin, og prioriterer overgrep mot
barn. Dette viser at politiet tar henvendelser ser-
iøst, og sjekker ut om det faktisk har skjedd noe
kriminelt, sier hun.

Ikke bare barn

Statens Barnehus i Bodø er underlagt Nordland
politidistrikt. Bemanningen har siten oppstarten
økt fra 5 til 12. Noe Siv Anita Bjørnsen viser at
det fra et politisk ståsted er stor vilje til å bygge ut
barnehusene i Norge.

– Det er også gledelig å se at behandlingstiden,
fra første melding om et overgrep, til gjennomført
avhør, har gått betraktelig ned. Barn har nå rett
til et avhør innen en uke. Tidligere kunne det ta
ukesvis.

Selv om etaten heter Statens Barnehus, er det
ikke bare barn som har rett til å få hjelp her.

– Vi ser også en stigning av sårbare, og
utviklingshemmede voksne som kommer til barne-
huset for hjelp. Disse har også lovpålagt rett til
avhør hos oss, sier hun.

Stort fokus

– Men økningen man ser på begge felt, kommer
dette av flere overgrep i samfunnet?

– Nei, jeg tror ikke det er flere overgrep nå
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enn før. Årsaken tror jeg rett og slett at det meldes
fra oftere, og det etterforskes mer. Bakgrunnen for
dette er de mange kampanjene vi har for å melde
fra. Vi er også ute og holder undervisninger, så
fokuset på overgrep er stort.

Hun ser også en tendens til at barn med vonde

hemmeligheter har fått en lavere terskel for å si
ifra.

– Dette er nok en av årsakene til at vi ser tal-
lene stige. Generelt sett er det nok ikke mer vold
og overgrep nå, enn tidligere.

Tror ikke økte straffenivåer vil bremse nakenbilde-deling
Advokatbladet – Forsiden –30. aug. 08:06
Av: Nina Schmidt

Et bredt pan-
el diskuterte
nakenbilde-deling
da Telenor og Unicef
arrangerte debatt
under Arendalsuka.
Her Sveinung Rote-
vatn, Kripos-sjef
Ketil Haukaas, og
politiker Mathilde
Tybring-Gjedde (H).

Å øke straffene for
å dele nakenbilder på
nett, er ikke veien å gå. Hovedproblemet er at
sakene ikke blir oppklart, mener Kripos.

ARENDAL: Førti prosent av unge mellom 18
og 20 år har tatt nakenbilder av seg selv, og av
disse, har tre av fire delt bildet av seg selv med an-
dre personer, viser en undersøkelse fra Telenor og
Unicef, som er gjort i juni og juli i år. Men bare fem
prosent har delt eller sendt videre et nakenbilde
av noen andre, ifølge undersøkelsen.

Nesten en av tre unge – 27 prosent – har et
nakenbilde av seg selv på sin mobil akkurat nå, og
fjorten prosent har et nakenbilde av noen andre
på en av sine enheter akkurat nå, ifølge under-
søkelsen, der 300 unge deltok. Bare 24 prosent
av de spurte, mener at deling av nakenbilder bør
straffes med fengsel, mens hele 77 prosent mener
bøter er en passende straff.

Ti måneders fengsel
Regjeringen sendte tidligere i år et lovforslag om
å øke straffenivået for deling av krenkende bilder
på nett ut på høring.

– De fleste tilfeller vil være ulovlig med da-
gens lovverk, men utfordringen er at lovverket er
fragmentert, og det brukes ulike paragrafer. Det
er vanskelig å kommuniser hva som er lov og hva
som ikke er lov. Vi vil ha en enhetlig praksis. Og
i noen tilfeller er straffenivået for lavt. Vi foreslår
å gjøre det helt tydelig hva som er straffbart, og
samle dette i en paragraf i straffeloven, og øke
straffenivået i en del av sakene, sa statssekretær
Sveinung Rotevatn (V) i Justis- og beredskapsde-
partementet.

Straffenivået bør i alvorlige saker økes fra tre
måneder, som er dagens nivå, til åtte til ti måneder,
mente han.

– Utfordringen er at det er enorme mørketall,
det er mange som ikke er klar over hva som er
straffbart, og vi håper at lovforslaget kan være
med å bidra til å bremse det samfunnsondet det
er at folk blir utnyttet emosjonelt, med sin egen
kropp som gissel, sa Rotevatn.

I mange tilfeller vil Konfliktrådet eller
samfunnsstraff være mer hensiktsmessig enn
fengselsstraff, mente Rotevatn.

Trenger noe annet
Ivar Stokkereit, som er fagansvarlig for barns ret-
tigheter i Unicef, understreket at tallene fra un-
dersøkelsen viser at nakenbilder-fenomenet er en
kompleks utfordring.

– Vår bekymring med det Stortinget har fores-
lått og svaret fra regjeringen, som er å øke straffen,
er at vi trenger noe helt annet. Vi må ha større kom-
petanse blant barn og unge, og blant voksne. Vi
må ha mer ressurser i politiet, og skolen må ta
problemstillingen på alvor. Vi må ha et stort sam-
funnsløft slik at barn og unge blir beskyttet bedre.
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